

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ပြင်သစ်နိုင်ငံ ဥရောပရေးရာနှင့် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး၊ ရုရှားနိုင်ငံသမ္မတတို့နှင့် သီးခြားစီတွေ့ဆုံ



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့နှင့် ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံသမ္မတ H.E. Mr. Vladimir Putin ဦးဆောင်သောကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့တို့ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးစဉ်။

ပေကျင်း မြေ ၂၆

တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ ပေကျင်းမြို့၌ ရောက်ရှိနေသည့် နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် ယနေ့မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ပြင်သစ် သမ္မတနိုင်ငံ ဥရောပရေးရာနှင့် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးနှင့် ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်း နိုင်ငံသမ္မတတို့နှင့် သီးခြားစီတွေ့ဆုံသည်။

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်သည် ပြင်သစ်သမ္မတနိုင်ငံ ဥရောပရေးရာ နှင့် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး H.E.Mr. Jean Yves Le Drian အား Shangri-la Hotel ၌ တွေ့ဆုံသည်။
တွေ့ဆုံစဉ် မြန်မာ-ပြင်သစ် နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေးနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု တိုးမြှင့်ရေး၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဒီမိုကရေစီအသွင်ကူးပြောင်းမှုလုပ်ငန်းစဉ်

အောင်မြင်ရေးအတွက် ပြင်သစ်နိုင်ငံမှ ဆက်လက်ကူညီပံ့ပိုးပေးသွားမည် ကိစ္စရပ်များ၊ နှစ်နိုင်ငံအကြား ကုန်သွယ်ရေးနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုတိုးမြှင့်ရေး၊ စွမ်းအင်နှင့် ယဉ်ကျေးမှုကဏ္ဍများတွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုမြှင့်တင်ရေး၊ ရခိုင်ပြည်နယ်အရေးကိစ္စနှင့်ပတ်သက်၍ ဖြစ်ပေါ်တိုးတက်မှုများကို ရင်းနှီး ပွင့်လင်းစွာ ဆွေးနွေးကြသည်။
စာမျက်နှာ ၅ ကော်လံ ၁ သို့

ပြည်သူ့အတွက် တတိယ(၁)နှစ်တာအချုပ်ပိုပါရီ

ယနေ့ထုတ် ကြေးမုံသတင်းစာတွင် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေး နှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာနနှင့် ကရင်ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့ တို့၏ တတိယ(၁)နှစ်တာကာလအတွင်း ဆောင်ရွက်ချက်များကို အချုပ်ပို(၈)မျက်နှာဖြင့် ဖော်ပြထားပါသည်။

မြောက် ယနေ့ ဖတ်စရာ

အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းပေါင်း ၁၁၀၀ ကျော် ဖန်တီးပေးနိုင်မည့်လုပ်ငန်း မြန်မာနိုင်ငံ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မရှင်မှ ခွင့်ပြု

စာမျက်နှာ >> ၅

The Best Quality Tyre

နိုင်ငံတကာစံချိန်စံညွှန်းများနှင့်အညီ ထုတ်လုပ်ထားသော Tristar တာယာများအား ပြည်ပနိုင်ငံ(၁၀)နိုင်ငံသို့ Export တင်ပို့ရောင်းချလျက်ရှိပါသည်။

Tristar တာယာစက်ရုံ-မိုး-၀၉၅-၁-၆၀၈၀၄၄-၀၉၅-၉-၂၅၄,၂၂၂၀၄၇
Email- tristar tyre.mec@gmail.com
STARMART nine mile showroom -Ph: 09 30860180, 01 9669713, 01 9669714
www.starmartninemileshowroom.com

TRISTAR TYRE

မြန်မာ့

ယုံကြည်မှုဖြင့် သာယာဝပြောရေးရေးရှု

ဒုတိယအကြိမ်မြောက် ရပ်ဝန်းနှင့် ပိုးလမ်းမ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဖိုရမ်သို့ တက်ရောက်ရန် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံပေကျင်းမြို့၌ ရောက်ရှိနေသည့် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် ဧပြီလ ၂၇ ရက်နေ့က တရုတ်အမျိုးသားကွန်ပင်ရှင်းစင်တာတွင် ကျင်းပသည့် People to People Connectivity Thematic Forum ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားတွင် အပြန်အလှန်ယုံကြည်နားလည်မှုအပေါ် အခြေခံထားသည့် ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှုသည် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုအတွက် အရေးကြီးပါကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

မြန်မာနိုင်ငံနှင့် တရုတ်နိုင်ငံတို့သည် နိုင်ငံခြားဆောင်ရွက်ရေးအဖွဲ့အစည်းများအားဖြင့် ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှုကိုအခြေခံကာ အပြန်အလှန်ယုံကြည်မှုကို တည်ဆောက်ပြီး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ လုပ်ကိုင်လျက်ရှိသည်။ ယခုခရီးစဉ်တွင် နှစ်နိုင်ငံပြည်သူများ၏ အကျိုးစီးပွားကို မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် နှစ်နိုင်ငံ ခေါင်းဆောင်အချင်းချင်း အပြန်အလှန်လေးစားယုံကြည်မှုကို တည်ဆောက်ပြီး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့သည်။

မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် အေးချမ်းသာယာမှုနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကို တည်ဆောက်ရာတွင် ပြည်တွင်း၌ဖြစ်စေ၊ နိုင်ငံတကာ၌ဖြစ်စေ တစ်ဖက်နှင့် တစ်ဖက် အပြန်အလှန်လေးစားယုံကြည်မှုကို ခက်ခဲစွာတည်ဆောက်လျက်ရှိပြီး နိုင်ငံတော်အစိုးရ ပြည်သူတို့နှင့်မိတ်ဆွေနိုင်ငံတို့၏ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုအင်အားဖြင့် မဆုတ်မနစ်ကြိုးပမ်းအားထုတ်မှုကြောင့် စိန်ခေါ်မှုများ၊ အခက်အခဲများကို ကျော်လွှားလွန်မြောက်နိုင်ခဲ့သည်။

ဒုတိယအကြိမ်မြောက် ရပ်ဝန်းနှင့် ပိုးလမ်းမ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဖိုရမ်ဖွင့်ပွဲတွင် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်က “တစ်ယောက်နှင့်တစ်ယောက် ယုံကြည်နားလည်မှုမရှိပါက လူတိုင်း သဟဇာတဖြစ်စွာနေထိုင်မည့် ကမ္ဘာရွာအား တည်ဆောက်နိုင်ရန် ခဲယဉ်းပါကြောင်း” ပြောကြားခဲ့သည်။ မြန်မာနိုင်ငံသည် ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံဖြစ်ပြီး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းများတွင် ကူညီပေးကြသည့် မြန်မာနိုင်ငံနှင့်အတူ ရပ်တည်ပေးခဲ့ကြသည့် မိတ်ဆွေများအား နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်က အခွင့်အခါသင့်ခိုက် ကျေးဇူးတင်စကား ပြောကြားခဲ့သည်။

မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ကြုံတွေ့ဆဲ၊ ကြုံတွေ့ရမည့် စိန်ခေါ်မှုများရှိသော်ငြားလည်း မြန်မာနိုင်ငံအပေါ်တွင် နားလည်ယုံကြည်မှုဖြင့် ကူညီဆောင်ရွက်ပေးကြသော မိတ်ဆွေနိုင်ငံများ၏ စေတနာများကြောင့် အခက်အခဲများကို ကျော်လွှားနိုင်ခဲ့ပေသည်။ ယုံကြည်နားလည်ပေးသူများနှင့် အပြန်အလှန်လေးစားမှုကို ယုံကြည်ကြသူများ၏ အကူအညီများဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သာယာဝပြောရေးအတွက် ရှေ့ခရီးဆက်နိုင်လိမ့်မည်ဟု ယုံကြည်ပါသည်။

စိန်ခေါ်မှုများကိုကျော်လွှားရာတွင် မိမိတို့ပြည်သူများ၏သန္နိဋ္ဌာန် ဝိုင်းပန်းနှင့် အလုပ်ကြိုးစားမှုများအပေါ်တွင်လည်း မှတည်နေပါကြောင်း၊ စိန်ခေါ်မှုများမည်သို့ပင်ရှိစေကာမူ ငြိမ်းချမ်းမှုနှင့်ဖွံ့ဖြိုးမှုလမ်းကြောင်းအား မိမိတို့အနေဖြင့် ဆက်လက်လျှောက်လှမ်းသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း အဆိုပါဖိုရမ်တွင် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်က ပြောကြားခဲ့သည်။

ယခုကျင်းပသောဖိုရမ်တွင် ရပ်ဝန်းနှင့် ပိုးလမ်းမ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးမူဘောင်အောက်မှ မြန်မာနိုင်ငံ၏ကဏ္ဍအသီးသီးတွင် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာရေး၊ မြန်မာနိုင်ငံနှင့် လက်တွဲပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်ရေးကိစ္စများကို ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာဖြင့် အမြင်ချင်းဖလှယ် ဆွေးနွေးနိုင်ခဲ့သည်။ ထို့နောက် တရုတ်-မြန်မာ စီးပွားရေးစင်္ကြံ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု အစီအစဉ် ၂၀၁၉-၂၀၃၀နှင့် စီးပွားရေးနှင့် ကုန်သွယ်ရေးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန်အတွက် ငါးနှစ်ဖွံ့ဖြိုးမှုအစီအစဉ် ရေးဆွဲရေးဆိုင်ရာ နားလည်မှုစာချွန်လွှာများ လက်မှတ်ရေးထိုးနိုင်ခဲ့သည်။

သို့ဖြစ်ရာ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် တက်ရောက်ဆွေးနွေးလျက်ရှိသည့် ဒုတိယအကြိမ်မြောက် ရပ်ဝန်းနှင့် ပိုးလမ်းမ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဖိုရမ်တွင် မြန်မာနိုင်ငံနှင့် မိတ်ဆွေနိုင်ငံများ၏ အပြန်အလှန်အချင်းချင်းယုံကြည်လေးစားမှု ဆက်ဆံခြင်းများ မှတစ်ဆင့် မြန်မာနိုင်ငံအေးချမ်းသာယာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကိုဆောင်ကြဉ်းပေးနိုင်မည့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုလုပ်ငန်းများအား တိုးမြှင့်ဖော်ဆောင်နိုင်လိမ့်မည်ဟု ယုံကြည်ပါသည်။



ရခိုင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးညီပု ရခိုင်ပြည်နယ် ဥပဒေဆိုင်ရာအထောက်အကူပေးရေးအဖွဲ့ရုံး ဖွင့်ပွဲတက်ရောက်

စစ်တွေ ဧပြီ ၂၆ ရခိုင်ပြည်နယ် ဥပဒေဆိုင်ရာ အထောက်အကူပေးရေးအဖွဲ့ရုံးဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီက ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားတွင် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးညီပုက ယနေ့အခမ်းအနားသည် ရခိုင်ပြည်နယ်အတွက် အမှန်တကယ်လိုအပ်နေသော ဥပဒေနှင့်ပတ်သက်သည့် ရုံးတစ်ရုံးကို ဖွင့်လှစ်နိုင်ခြင်းသည် ပြည်နယ်သူ ပြည်နယ်သားများအတွက် အလွန်အကျိုးရှိပြီး မင်္ဂလာရှိသော အခမ်းအနားတစ်ခုဖြစ်ကြောင်း၊ တစ်နိုင်ငံလုံး အတိုင်းအတာဖြင့် နိုင်ငံတော်အစိုးရက ရုံးများဖွင့်လှစ်နိုင်အောင် ဥပဒေရေးရာနှင့်ပတ်သက်ပြီး ပြည်သူများအတွက် အကျိုးရှိမည်၊ အကူအကွယ်ပေးနိုင်မည့် လုပ်ငန်းများကို လုပ်နိုင်ရန် ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ပေးခြင်းဖြစ်ကြောင်း။

ဝိုင်းဝန်းကူညီမည် ထို့ကြောင့် ဥပဒေရေးရာပေါ်ပေါက်လာပြီး တာဝန်ယူ ဆောင်ရွက်မည့် တာဝန်ရှိ ပုဂ္ဂိုလ်များအနေဖြင့်လည်း တာဝန်ယူမှု၊ တာဝန်ခံမှု အပြည့်ဖြင့် တာဝန်ကျေကျ ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဆိုလျှင် နိုင်ငံတော်အစိုးရနှင့် အားလုံးက မျှော်လင့်ထားသည့် မျှော်လင့်ချက်များ၊ ရည်မှန်းချက်များသည် ပြည့်ပြည့်ဝဝနှင့် အောင်အောင်မြင်မြင်ဖြင့် ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဟု ယုံကြည်ကြောင်း။



ပြည်သူများ၏ မျှော်လင့်ချက်များ၊ ရည်မှန်းချက်များ ပြည့်ပြည့်ဝဝရရှိအောင် ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ကြရန်လည်း မျှော်မှန်းကြောင်း၊ ဥပဒေနှင့်ဆက်စပ် သက်ဆိုင်နေကြသော အဖွဲ့အစည်းများကလည်း ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်ပေးကြရန် မေတ္တာရပ်ခံလိုကြောင်း၊ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ကလည်း တတ်နိုင်သလောက် ဝိုင်းဝန်းကူညီပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း။

ပိုမိုတိုး တက်အောင်မြင် နိုင်ငံတိုင်းလိုလိုတွင် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေနှင့်အတူ လိုအပ်သည့် ဥပဒေများ ပြဋ္ဌာန်းရေးဆွဲပြီး အုပ်ချုပ်ရေးပိုင်း၊ ဥပဒေပြုရေးပိုင်းနှင့် တရားစီရင်ရေးပိုင်းများ စသည့်ကဏ္ဍကြီးများကို ပေါင်းစပ်ဆောင်ရွက်နေကြခြင်း ဖြစ်ကြောင်း၊ အဆိုပါကဏ္ဍကြီးသုံးရပ်သည် ဒေါက်တိုင်ကြီးသုံးရပ်သဖွယ် တစ်ခုနှင့်တစ်ခု

ချိန်ညှိဆောင်ရွက်နေကြခြင်း ဖြစ်ကြောင်း၊ ထိုကဏ္ဍကြီးသုံးရပ်သည် တစ်ခုနှင့်တစ်ခု ချိန်ညှိပြီး ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဆိုလျှင် မိမိတို့ နိုင်ငံ၊ မိမိတို့ ပြည်နယ်သည် တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှု၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးမှုနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သည့် နိုင်ငံတစ်ခု၊ ပြည်နယ်တစ်ခု ဖြစ်လာမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ပြည်နယ်အတွက်လည်း တရားဥပဒေစိုးမိုးမှုနှင့် တရားစီရင်ရေးကဏ္ဍအပါအဝင် ဥပဒေပြုရေးကဏ္ဍများတွင်လည်း ပိုမိုတိုးတက်အောင်မြင်မှုများ ရရှိလိမ့်မည်ဟု ယုံကြည်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ရှင်းလင်းတင်ပြ ထို့နောက် ပြည်နယ်တရားလွှတ်တော် တရားသူကြီးချုပ် ဦးကျောက်က အမှာစကားပြောကြားပြီး ပြည်ထောင်စုဥပဒေဆိုင်ရာ အထောက်အကူပေးရေးအဖွဲ့အတွင်း ရေးမှူး ဦးခင်ဇော်က ပြည်ထောင်စု

ဥပဒေဆိုင်ရာ အထောက်အကူပေးရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ၏ သဝဏ်လွှာအား ဖတ်ကြားကာ အဖွဲ့၏လုပ်ငန်းရပ် ဆိုင်ရာများကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။ ဆက်လက်၍ ပြည်နယ်တရားလွှတ်တော် တရားသူကြီးချုပ်က ပြည်နယ် ဥပဒေဆိုင်ရာ အထောက်အကူပေးရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဘကျော်ထံသို့ ဥပဒေစာအုပ်များကို လှူဒါန်းပြီး ပြည်နယ် ဥက္ကဋ္ဌက ကျေးဇူးတင်စကား ပြန်လည်ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စု ဥပဒေဆိုင်ရာ အထောက်အကူပေးရေးအဖွဲ့အတွင်းရေးမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ရုံးအတွင်း ဖွင့်လှစ်ထားသည့် ပြည်နယ် ဥပဒေဆိုင်ရာ အထောက်အကူပေးရေးအဖွဲ့ရုံးခန်းများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

တင်ထွန်း(ပြန်/ဆက်)

စာကြည့်တိုက် အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကျင်းပ

မတ္တရာ ဧပြီ ၂၆ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မတ္တရာမြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန လူထုအခြေပြု ဗဟိုဌာန အစည်းအဝေးခန်းမတွင် မြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျေးရွာစာကြည့်တိုက်များရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကိုရည်ရွယ်၍ ကျေးရွာစာကြည့်တိုက်များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး စာကြည့်တိုက် အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ကျင်းပခဲ့သည်။ အဆိုပါ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲတွင် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန

မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဒေါ်မေသုမြင့်က ကျေးရွာစာကြည့်တိုက်များ ဖွင့်လှစ်ရမည့် ရည်ရွယ်ချက်များနှင့် ကျေးလက်နေပြည်သူလူထုအတွက် စာပေပေးသည့် အသိပညာဗဟုသုတများ ပြန်လည်မျှဝေနိုင်ရေးအတွက် စာကြည့်တိုက်၏ အသုံးဝင်ပုံနှင့် စာကြည့်တိုက်ထိန်းသိမ်းနည်းများကို ဆွေးနွေးခဲ့သည်။ ထို့နောက် တက်ရောက်လာသူများက သိရှိလိုသည့်များကို ဆွေးနွေးမေးမြန်းရာ မြို့နယ်ဦးစီးမှူးက ပြန်လည်ဖြေကြားခဲ့သည်။

ကျေးရွာစာကြည့်တိုက်များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး စာကြည့်တိုက်အလုပ်ရုံ ဆွေးနွေးပွဲသို့ ရပ်ကွက်နှင့် ကျေးရွာအုပ်စုများမှ စာကြည့်တိုက်မှူး ၂၀ တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

စိုးကျော်သူထွေး(မတ္တရာ)

Table with 3 columns: Donor Name, Amount, and Total. Includes a list of donors and their contributions to the Rakhine State Law Support Office.

Advertisement for Myanmar Digital News, featuring the logo and website information.

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ဒုတိယအကြိမ်မြောက် ရပ်ဝန်းနှင့် ပိုးလမ်းမ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဖိုရမ် ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်

ပေကျင်း ဧပြီ ၂၆
တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ ပေကျင်းမြို့၌ ရောက်ရှိနေသည့် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် သည် ယနေ့နံနက် ၉ နာရီခွဲတွင် China National Convention Centre - CNCC ၌ ကျင်းပသည့် ဒုတိယအကြိမ်မြောက် ရပ်ဝန်းနှင့် ပိုးလမ်းမအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဖိုရမ် ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်သည်။

နှုတ်ခွန်းဆက်စကားများ ပြောကြား
အခမ်းအနားတွင် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံသမ္မတ မစ္စတာ ရှီကျင့်ဖျင်က ကြိုဆိုနှုတ်ခွန်းဆက်စကားပြောကြားပြီး ရုရှားဇာတ်ဒရော့ရှင်နိုင်ငံသမ္မတ၊ အီဂျစ်နိုင်ငံသမ္မတ၊ ချီလီနိုင်ငံသမ္မတ၊ မလေးရှားနိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ်၊ ပါကစ္စတန်နိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ကုလသမဂ္ဂ အထွေထွေအတွင်းရေးမှူးချုပ်တို့က နှုတ်ခွန်းဆက်စကားများ ပြောကြားကြသည်။
အခမ်းအနားသို့ ကမ္ဘာ့နိုင်ငံ ၃၇ နိုင်ငံမှ နိုင်ငံခေါင်းဆောင်များ၊ အစိုးရအဖွဲ့အကြီးအကဲများ၊ အစိုးရအဖွဲ့ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများတက်ရောက်ကြသည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် China National Convention Centre - CNCC ၌ ကျင်းပသည့် High - Level Meeting (Session- 1) သို့ တက်ရောက်သည်။
အစည်းအဝေးတွင် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်

ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်က Belt and Road Cooperation ; Shaping a Brighter Shared Future ခေါင်းစဉ်ဖြင့် မိန့်ခွန်းပြောကြားသည်။

(နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်၏ မိန့်ခွန်းအပြည့်အစုံကို စာမျက်နှာ ၄ တွင် ဖော်ပြထားပါသည်။)

ညနေပိုင်းတွင် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်သည် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ သမ္မတနှင့်ဇနီးတို့က တည်ခင်းဖွဲ့စည်းခဲ့သည့် ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲသို့ တက်ရောက်ရန် Great Hall of the People သို့ရောက်ရှိရာ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ သမ္မတ မစ္စတာရှီကျင့်ဖျင်နှင့် ဇနီးတို့က ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ကြသည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်သည် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ သမ္မတနှင့်ဇနီး၊ ညစာစားပွဲသို့ တက်ရောက်လာကြသည့် နိုင်ငံခေါင်းဆောင်များနှင့် မှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်သည်။

ထို့နောက် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ သမ္မတနှင့်ဇနီးတို့က ဧည့်သည်တော်များအား ဂုဏ်ပြုညစာဖြင့် တည်ခင်းဖွဲ့စည်းသည်။ **သတင်းစဉ်**

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ သမ္မတနှင့်ဇနီးတို့က တည်ခင်းဖွဲ့စည်းခဲ့သည့် ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲသို့ တက်ရောက်ရန် Great Hall of the People သို့ရောက်ရှိရာ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ သမ္မတ မစ္စတာရှီကျင့်ဖျင်နှင့် ဇနီးတို့နှင့်အတူ တွေ့ရစဉ်။



လွှတ်တော်များဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆိုင်ရာ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ရေး အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးထွန်းထွန်းဟိန် WFD မှ မြန်မာနိုင်ငံဌာနေကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်စောသီရိရူပအား လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၂၆
လွှတ်တော်များဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆိုင်ရာ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ရေးအဖွဲ့ (JCC) ဥက္ကဋ္ဌဦးထွန်းထွန်းဟိန်သည် Westminster Foundation for Democracy (WFD) မှ မြန်မာနိုင်ငံဌာနေကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်စောသီရိရူပအား ယနေ့ ညနေ ၃ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ လွှတ်တော်အဆောက်အအုံ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌရုံးခန်း၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။ (ခဲပုံ)

ထိုသို့တွေ့ဆုံစဉ် Westminster Foundation for Democracy (WFD) နှင့် လွှတ်တော်များဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆိုင်ရာ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ရေးအဖွဲ့ (JCC) တို့အကြား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်သွားနိုင်ရေးနှင့် MoU ဆက်လက်ရေးထိုး

သွားနိုင်ရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ၊ WFD မှ လွှတ်တော်ဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် အကူအညီပေးခဲ့သည့် သုံးနှစ်တာအကောင်အထည်ဖော်မှုရလဒ်များ၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် လွှတ်တော်ရုံးဝန်ထမ်းများ၏ နည်းပညာနှင့် လွှတ်တော်ဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းကျွမ်းကျင်မှုသင်တန်းများ ပိုမိုထိရောက်စေရေး အရှိန်အဟုန်မြှင့်ဆောင်ရွက်သွားနိုင်ရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ အမြင်ချင်းဖလှယ်ဆွေးနွေးကြသည်။

အဆိုပါတွေ့ဆုံပွဲသို့ လွှတ်တော်များဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆိုင်ရာ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ရေး အဖွဲ့ဝင်များ ဖြစ်ကြသည့် ဦးတင်အောင်ချို၊ ဒေါ်အေးအေးမူနှင့် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ရုံးမှတာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။ **သတင်းစဉ်**

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးအောင်လှထွန်း စာပေဗိမာန်ရုံးမှ အရာထမ်းများနှင့် တွေ့ဆုံ

ရန်ကုန် ဧပြီ ၂၆
ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးအောင်လှထွန်းသည် ယနေ့မုန်းလွဲပိုင်းတွင် ကုန်သည်လမ်းရှိ စာပေဗိမာန်ရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ စာပေဗိမာန်ရုံး အရာထမ်းများနှင့် တွေ့ဆုံသည်။ (ယာပုံ)

ရှေးဦးစွာ ဒုတိယဝန်ကြီးက အရာထမ်းများအား နှုတ်ခွန်းဆက်စကား ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပုံနှိပ်ရေးနှင့် ထုတ်ဝေရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးအောင်မျိုးမြင့်က ပုံနှိပ်ရေးနှင့် ထုတ်ဝေရေးဦးစီးဌာနနှင့် ဂျပန်နိုင်ငံ National Institute of Information and Communications Technology (NICT) တို့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်

ရှိသည့် စက်ဖြင့်ဘာသာပြန်ခြင်းစနစ်စီမံကိန်းကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့်အခြေအနေများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အသေးစိတ်ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ထို့နောက် ဒုတိယဝန်ကြီးက စက်ဖြင့်ဘာသာပြန်ခြင်းစနစ်စီမံကိန်းကို အောင်မြင်စွာအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးမှာကြားပြီး စာပေဗိမာန်မှ ထုတ်ဝေလျက်ရှိသည့် စာအုပ်စာစောင်များ၏ အရည်အသွေးကောင်းမွန်ရေး၊ ဈေးကွက်ကျယ်ပြန့်ရေး၊ မြန်မာစာပေဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ တိုးတက်အောင်မြင်ရေး၊ ထုတ်ဝေသည့် စာအုပ်စာစောင်များတွင် စက်တင်ဟန် (House Style) များ မှန်ကန်ညီညွတ်ရေးနှင့် စာတည်းများ၏ စွမ်းဆောင်မှုမြှင့်တင်



ရေးများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အကြံပြုဆွေးနွေးခဲ့သည်။
ယင်းနောက် ဒုတိယဝန်ကြီးသည် စာပေဗိမာန်

စာတည်းဌာန စာကြည့်တိုက်နှင့် အရောင်းဆိုင်များသို့ လှည့်လည်ကြည့်ရှုသည်။ **သတင်းစဉ်**



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် Belt and Road Cooperation ; Shaping a Brighter Shared Future ခေါင်းစဉ်ဖြင့် မိန့်ခွန်းပြောကြားစဉ်။

BRI စီမံကိန်းများသည် ပြည်တွင်းဆက်သွယ်ချိတ်ဆက်မှုကို မြှင့်တင်နိုင်ရုံသာမက နယ်စပ်ဖြတ်ကျော် ချိတ်ဆက်မှုကိုပါ တိုးမြှင့်ပေးသွားနိုင်မည်ဟု ယုံကြည်

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒုတိယအကြိမ်မြောက် ရပ်ဝန်းနှင့် ပူးလမ်းမ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဖိုရမ်၏ အဆင့်မြင့်ဆွေးနွေးပွဲ (High Level Meeting) တွင် ပြောကြားသည်မိန့်ခွန်း

(၂၆-၄-၂၀၁၉ ရက်)
(ပေကျင်းမြို့၊ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ)

ယနေ့နံနက်ပိုင်း ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားတွင် သမ္မတ မစ္စတာ ရှီကျင့်ဇွင်က ရပ်ဝန်းနှင့် ပူးလမ်းမစီမံကိန်းနှင့်ပတ်သက်၍ အခြေခံအဆောက်အအုံ လိုအပ်ချက်၊ ငြိမ်းချမ်းရေး၊ သာယာဝပြောရေး၊ အတိတ်ကင်းစင်ရေး အစရှိတဲ့ နယ်ပယ်ပေါင်းစုံနှင့်ပတ်သက်၍ ပြည်စုံစွာ ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့ပါတယ်။

ကြိုဆို

မိမိတို့အနေနဲ့ ပေကျင်းမြို့မှာ ကျင်းပခဲ့တဲ့ ပထမအကြိမ် ရပ်ဝန်းနှင့် ပူးလမ်းမ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဖိုရမ်မှာ တွေ့ဆုံခဲ့တာ နှစ်နှစ်တာ ရှိလာပြီဖြစ်ပါတယ်။ ပထမအကြိမ်ဖိုရမ်မှာ အိမ်နီးချင်းတရုတ်နိုင်ငံက စတင်အဆိုပြုခဲ့တဲ့ ရပ်ဝန်းနှင့်ပူးလမ်းမစီမံကိန်းကို မိမိတို့အနေနဲ့ ကြိုဆိုခဲ့ကြပါတယ်။ လွန်ခဲ့တဲ့ နှစ်ထောင်ပေါင်းများစွာက ကမ္ဘာ့အရှေ့နှင့် အနောက်အကြား ချိတ်ဆက်မှုနှင့် ကုန်သွယ်ရေး တံခါးပေါက်များကို ဖွင့်လှစ်ပေးနိုင်ခဲ့တဲ့ ရှေးဟောင်း ပူးလမ်းမစီမံကိန်းကို ပြန်လည်ဆန်းသစ်တဲ့ အမြင်နှင့် အတူ မိတ်ဆက်ပေးနိုင်ခဲ့သည့် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ သမ္မတ မစ္စတာ ရှီကျင့်ဇွင်ကို ဂုဏ်ပြုချီးမွမ်းအပ်ပါတယ်။

မိမိတို့အကြား ရှိရင်းစွဲ မိတ်ဖက်ဆက်ဆံရေးကို နောက်တစ်ဆင့် ခိုင်မာအောင်ဆောင်ရွက်ဖို့ ရပ်ဝန်းနှင့် ပူးလမ်းမစီမံကိန်း(BRI) ၏ နှစ်ဦးနှစ်ဖက် အကျိုးဖြစ်ထွန်းစေသည့် မိတ်ဖက်ဆက်ဆံရေးအောက်မှာ အရည်အသွေးပြည့်မီတဲ့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုတွေ ရရှိနိုင်ဖို့အတွက် အခွင့်အလမ်းတွေကို ယခု ဒုတိယအကြိမ်မြောက် ဖိုရမ်ကနေ ပေးစွမ်းသွားနိုင်မှာဖြစ်ပါတယ်။

ကိုက်ညီရန် လိုအပ်

ငြိမ်းချမ်းစွာ အတူယှဉ်တွဲနေထိုင်ရေး မူကြီး ငါးရပ်အပါအဝင် မိမိတို့အကြား သဘောတူညီထားတဲ့ လမ်းညွှန်မှု မူဝါဒများကို စွဲကိုင်ပြီး BRI မှာ ပါဝင်ဆောင်ရွက်တဲ့နိုင်ငံများအကြား တူညီဆန္ဒတည်ဆောက်နိုင်ပါက အရည်အသွေးမြင့်မားသော ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုကို သေချာစွာဖြစ်ပေါ်စေမယ်လို့ မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ရှုမြင်ပါတယ်။ ဒါ့အပြင် BRI အောက်ရှိ စီမံကိန်းများဟာ ပါဝင်တဲ့နိုင်ငံများရဲ့ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးစီမံကိန်းတွေ၊ ဦးစားပေးကိစ္စရပ်တွေနဲ့ ကိုက်ညီရန် လိုအပ်ပါတယ်။ စီးပွားရေးအရသာမက လူမှုရေးနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်အပေါ် တာဝန်သိမှုကို အခြေခံပြီး စီမံကိန်းများရဲ့ ဖြစ်နိုင်ခြေကို ထည့်သွင်းစဉ်းစားရမှာဖြစ်ပြီး အရေးကြီးဆုံးအချက်ကတော့ ဒေသခံပြည်သူတွေရဲ့ ယုံကြည်ထောက်ခံမှုကို ရရှိဖို့လိုအပ်ပါတယ်။ BRI အနေနဲ့ ပြည်သူများရဲ့ ဘဝအပေါ် ကောင်းမွန်တဲ့ သက်ရောက်မှုရှိမည်ဖြစ်ကြောင်း BRI မှာ ပါဝင်တဲ့ နိုင်ငံများ၏ ပြည်သူတွေကို ယုံကြည်အောင် ဆောင်ရွက်နိုင်မှာသာ စီမံကိန်းရည်မှန်းချက်တွေ အောင်မြင်နိုင်မည်ဖြစ်ပါတယ်။

ကမ္ဘာကြီးအနေဖြင့် ကျယ်ပြန့်လာတဲ့ အခွင့်အလမ်းတွေ မြင်တက်လာတဲ့ စိန်ခေါ်မှုတွေ၊ သမိုင်းသစ်ဖွင့်လှစ်နိုင်မယ့် ပြောင်းလဲမှုတွေကို ရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့နေရတဲ့ ယနေ့ကာလမှာ မိမိတို့တွေဆုံနေကြခြင်းလည်းဖြစ်ပါတယ်။ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုတွေ ခိုင်မာလာခြင်းဖြင့် အခွင့်အလမ်းတွေနဲ့ စိန်ခေါ်မှုတွေကို ဆုပ်ကိုင်ရယူမှာ မိမိတို့အားလုံးအတွက် ကောင်းမွန်တဲ့ အပြောင်းအလဲတွေ ဖြစ်ပေါ်လာမှာဖြစ်ပါတယ်။

ပြည်သူ့ဗဟိုပြု ချဉ်းကပ်မှု မူဘောင်မှာ အခြေခံအဆောက်အအုံ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု၊ ယဉ်ကျေးမှုပေါင်းစည်းမှုတွေကို မြှင့်တင်နိုင်မှု၊ ပွင့်လင်းမှုနှင့် အားလုံးပါဝင်မှုတို့ကနေတစ်ဆင့် မိတ်ဖက်နိုင်ငံတွေရဲ့ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို

ယနေ့ ဆွေးနွေးပွဲတွေကနေ ဖြည့်စွမ်းပေးနိုင်မယ်လို့ ယုံကြည်ပါတယ်။

ယခုကဲ့သို့ အရေးပါတဲ့ BRI စီမံကိန်းမှာ မိမိနိုင်ငံရဲ့ အခန်းကဏ္ဍနှင့် ပတ်သက်၍ ပြောကြားလိုပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံဟာ တောင်အာရှနှင့် အရှေ့တောင်အာရှတို့နဲ့ ကုန်းမြေပေါင်းကူးတံတားသဖွယ် တည်ရှိနေတဲ့အပြင် တရုတ်နိုင်ငံ၊ အိန္ဒိယနိုင်ငံနှင့် အာဆီယံတို့ကဲ့သို့သော စီးပွားရေးဈေးကွက်ကြီးမားသည့် နိုင်ငံများနှင့်လည်း နီးကပ်စွာတည်ရှိနေပါတယ်။ ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများအားလုံး အထူးသဖြင့် မိမိတို့ရဲ့ အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံများနှင့် ခင်မင်ရင်းနှီးသော ဆက်ဆံရေးကို ထိန်းသိမ်းထားရှိနိုင်ရေးဟာ မိမိတို့ရဲ့ မူဝါဒဖြစ်ပါတယ်။ ကီလိုမီတာ ၂၀၀၀ ကျော် နယ်နိမိတ်ချင်းထိစပ်နေကြတဲ့ မြန်မာနိုင်ငံနဲ့ တရုတ်နိုင်ငံတို့ဟာ ဆွေမျိုးပေါက်ဖော်ဆက်ဆံမှုနှင့် ဘက်ပေါင်းစုံ နီးကပ်စွာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုတို့ကို ထိန်းသိမ်းထားရှိခဲ့သည်မှာ ကာလရှည်ကြာခဲ့ပြီ ဖြစ်ပါတယ်။

နားလည်မှုစာချွန်လွှာတွေ ချုပ်ဆိုထား

ရပ်ဝန်းနှင့် ပူးလမ်းမစီမံကိန်းကို စတင်မိတ်ဆက်ခဲ့တဲ့ ၂၀၁၄ ခုနှစ်မတိုင်မီကပင် မြန်မာနိုင်ငံနဲ့ တရုတ်နိုင်ငံ ယူနန်ပြည်နယ်တို့ကို ဆက်သွယ်ထားတဲ့ ရေနံနှင့် သဘာဝဓာတ်ငွေ့လိုင်းလိုင်း အပါအဝင် အခြေခံအဆောက်အအုံ စီမံကိန်းများနဲ့ပတ်သက်တဲ့ နားလည်မှုစာချွန်လွှာတွေကို မြန်မာနိုင်ငံနှင့် တရုတ်နိုင်ငံတို့အကြား ချုပ်ဆိုထားခဲ့ပြီးဖြစ်ပါတယ်။

တရုတ်နိုင်ငံနှင့် ပထဝီအနေအထားအရ နီးကပ်စွာတည်ရှိခြင်းကြောင့် လည်းကောင်း၊ ရှိရင်းစွဲ ရင်းနှီးသော မဟာဗျူဟာမြောက် မိတ်ဖက်ဆက်ဆံရေးရှိမှုနဲ့ ခိုင်မာကောင်းမွန်တဲ့ အိမ်နီးချင်းကောင်း ဝိသမူတို့ကြောင့် လည်းကောင်း မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ရပ်ဝန်းနှင့်ပူးလမ်းမစီမံကိန်းတွင် ပါဝင်ခဲ့ပါတယ်။ ပထမအကြိမ် BRI ဖိုရမ်မှာ မြန်မာနိုင်ငံနဲ့ တရုတ်နိုင်ငံတို့အကြား ရပ်ဝန်းနှင့် ပူးလမ်းမစီမံကိန်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု မူဘောင်နားလည်မှု စာချွန်လွှာကို လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ပြီး မိမိတို့၏ အမျိုးသားစီမံကိန်းများနှင့် ဦးစားပေးကိစ္စရပ်များနဲ့အညီ နှစ်ဖက်အကျိုးစီးပွားများ မျှဝေနိုင်တဲ့ နယ်ပယ်များမှာ ဘုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု ရည်မှန်းချက်တွေ အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ဖို့ အတွက် အတူတကွ ပူးတွဲဆောင်ရွက်သွားကြဖို့ မိမိတို့ရဲ့ ကတိကဝတ်တွေကို ဖော်ပြခဲ့ပြီးဖြစ်ပါတယ်။

နှစ်နှစ်ကာလကျော်လွန်ခဲ့ပြီးနောက် မြန်မာ-တရုတ်စီးပွားရေးစင်္ကြံ ပူးတွဲတည်ထောင်ရေး နားလည်မှုစာချွန်လွှာကို လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ပြီး ကုန်သွယ်ရေးနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကို လွယ်ကူချောမွေ့စေရန် နယ်စပ်ဒေသများတွင် စီးပွားရေး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုဖန်တီး တည်ထောင်ဖို့လည်း သဘောတူညီထားပြီး ဖြစ်ပါတယ်။

ရွေးချယ်သတ်မှတ်

စီးပွားရေးစင်္ကြံဟာ နှစ်ဖက်တိုင်ပင်ဆွေးနွေးခြင်း၊ ပူးတွဲထည့်ဝင်ခြင်းနှင့် အကျိုးရလဒ်မျှဝေခြင်းစတဲ့ မူကြီးတွေနဲ့အညီ မိမိတို့နိုင်ငံရဲ့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုအဖြစ်သာမက ဒေသအတွင်း ရပ်ဝန်းနဲ့ပူးလမ်းမ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုအတွက်ကိုပါ အရေးကြီးတဲ့ အစိတ်အပိုင်းတစ်ရပ်လည်း ဖြစ်ပါတယ်။ နောက်ထပ်ဆောင်ရွက်ရမယ့် ခြေလှမ်းတစ်ရပ်ကတော့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု နယ်ပယ်များ၊ စင်္ကြံရဲ့လမ်းကြောင်းနဲ့ပုံစံတို့ကို ရွေးချယ်သတ်မှတ်ခြင်းဖြစ်ပြီး ထိုကဲ့သို့လုပ်ဆောင်ရာမှာ ပြည်သူတွေရဲ့ မျှော်မှန်းချက်နှင့် မိမိတို့နိုင်ငံရဲ့

ဦးစားပေးလိုအပ်ချက်တွေအပေါ် အခြေခံထားသည့် ရေရှည်အမျိုးသားဖွံ့ဖြိုးမှု မဟာဗျူဟာများ၊ အစီအစဉ်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ရန်ဖြစ်ပါတယ်။

မိမိတို့အစိုးရအနေနဲ့ လမ်းများ၊ ဆိပ်ကမ်းများ၊ ရထားလမ်းများနှင့် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားရရှိရေးကဲ့သို့သော အခြေခံအဆောက်အအုံဖွံ့ဖြိုးမှုအပေါ် အလေးထားပြီး မိမိတို့နိုင်ငံအတွင်း ဆက်သွယ်ချိတ်ဆက်မှုတိုးမြှင့်လာရေးအတွက် အားသွန်ခွန်စိုက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။ မိမိတို့၏ အမျိုးသားစီမံကိန်းနှင့် ဦးစားပေးကိစ္စရပ်များနှင့်အညီ ရွေးချယ်ထားတဲ့ BRI စီမံကိန်းများဟာ ပြည်တွင်းဆက်သွယ်ချိတ်ဆက်မှုကို မြှင့်တင်နိုင်ရုံသာမကဘဲ နယ်စပ်ဖြတ်ကျော် ချိတ်ဆက်မှုကိုပါ တိုးမြှင့်ပေးသွားနိုင်မယ်လို့ ယုံကြည်ပါတယ်။

နယ်စပ်ဖြတ်ကျော် ဆက်သွယ်ချိတ်ဆက်မှုတွေ တိုးတက်လာတာနဲ့အမျှ မိမိတို့ရဲ့ အမျိုးသားစွမ်းရည်နဲ့ နယ်စပ်ထိန်းချုပ်မှုစနစ်တွေကိုပါ ခိုင်မာအောင် ပိုမိုကြိုးပမ်းတဲ့ ကူညီထောက်ပံ့မှုတွေ လိုအပ်လာမှာဖြစ်ပါတယ်။ နယ်စပ်ဖြတ်ကျော်ချိတ်ဆက်မှု တိုးတက်လာမှုကြောင့် ကုန်သွယ်ရေး၊ ခရီးသွားကဏ္ဍ၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနဲ့ ပြည်သူများအကြား ထိတွေ့မှုတို့ကို ပိုမိုမြင့်တက်လာစေမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ တစ်ချိန်တည်းမှာ မိမိတို့အနေနဲ့ သတိထားရမှာကတော့ ကောင်းမွန်တဲ့ တိုးတက်မှုတွေနှင့်အတူ တရားမဝင် ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်ခြင်း၊ မူးယစ်နဲ့ လူကုန်ကူးမှုတွေကဲ့သို့သော ဆိုးကျိုးများပါ ခွန်တွဲဖြစ်ပေါ်လာလေ့ရှိတဲ့ အချက်ပဲဖြစ်ပါတယ်။ ချိတ်ဆက်မှုကြောင့် ရရှိလာတဲ့ တိုးတက်မှုရလဒ်တွေကို ပိုမိုချဲ့ထွင်နိုင်ဖို့ လိုအပ်သကဲ့သို့ အခြားဖြစ်ပေါ်လာနိုင်တဲ့ လူမှုရေးနဲ့ ပတ်ဝန်းကျင်ဆိုင်ရာ မကောင်းသော အကျိုးဆက်တွေကိုလည်း နည်းပါးအောင် ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ပူးတွဲလုပ်ဆောင်

ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲရေးအတွက် ကောင်းမွန်တဲ့ တိုးတက်မှုနဲ့ လူနေမှုကို အထောက်အကူဖြစ်စေမယ့် ပတ်ဝန်းကျင်တစ်ရပ် ဖြစ်ပေါ်ရေးအတွက် အတိတ်ကင်းစင်စေရန်နှင့် ပတ်ဝန်းကျင်ကို ထိခိုက်မှုနည်းပါးစေဖို့ လိုအပ်ပါတယ်။ မိမိတို့ကမ္ဘာကို ပိုမိုကြွယ်ဝစေဖို့နဲ့ သာယာလှပစေဖို့အတွက် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းတွေ လုပ်ဆောင်ရာမှာ ပတ်ဝန်းကျင်နဲ့ လူမှုရေးဆိုင်ရာ အလေးထားမှုတွေကို ဖြည့်ဆည်းသွားနိုင်ရန် BRI မိတ်ဖက်နိုင်ငံများနှင့် မိမိတို့အတူတကွ ပူးတွဲလုပ်ဆောင်သွားနိုင်ဖို့ မျှော်လင့်မိပါတယ်။ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအတွက် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရာမှာ အဓိကအကျိုး ခံစားရစေမယ့် နယ်ပယ်တွေကတော့ ကျန်းမာရေး၊ ပညာရေး၊ အနုပညာနှင့် ယဉ်ကျေးမှုတို့ဖြစ်ရန် လိုအပ်ပါတယ်။

မိမိတို့ မြတ်နိုးတဲ့ BRI မျှော်မှန်းချက်တွေကို အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရေးနဲ့ လာမည့်မျိုးဆက်တွေအတွက် ရှင်သန်ကြီးထွားနေတဲ့ အမွေအနှစ်တစ်ရပ်အဖြစ် လက်ဆင့်ကမ်းပေးနိုင်ဖို့အတွက် ငြိမ်းချမ်းရေးနဲ့ တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုလိုအပ်ကြောင်းကို အလေးအနက်ပြောကြားလျက် နိဂုံးချုပ်ပြောကြားလိုပါတယ်။ ပိုမိုကောင်းမွန်တဲ့ အနာဂတ်အတွက် မိတ်ဖက်ပြု ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်ဖို့ ယနေ့ ကြိုးပမ်းနေတဲ့ တွေ့ဆုံနိုင်တဲ့ အခွင့်အရေးကောင်းကို ရရှိပြီးဖြစ်ပါတယ်။ မိမိတို့အနေဖြင့် အဆိုပါ တစ်မူထူးခြားတဲ့ အခွင့်အရေးကို အကောင်းဆုံးအသုံးပြုသွားနိုင်ကြမယ်လို့လည်း မျှော်လင့်မိပါတယ်။ ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံသမ္မတ H.E. Mr. Vladimir Putin အား ရင်းရင်းနှီးနှီးနှုတ်ဆက်စဉ်။

● ရေစုံမှ အဆိုပါတွေ့ဆုံပွဲသို့ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသန်းစင်မောင်၊ ဦးဝင်းခိုင်နှင့်ဦးကျော်တင်၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးအောင်ထူး၊ ဦးဆက်အောင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

တွေ့ဆုံ

ဆက်လက်၍ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် ကျောက်ယုတိုင်နိုင်ငံတော်ဧည့်ဂေဟာ၌ ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံသမ္မတ H.E. Mr. Vladimir Putin နှင့် တွေ့ဆုံသည်။

တွေ့ဆုံစဉ် မြန်မာ - ရုရှား နှစ်နိုင်ငံအကြားဆက်ဆံရေးနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုတိုးမြှင့်ရေး၊ နှစ်နိုင်ငံကုန်သွယ်မှုနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု

မှုမြှင့်တင်ရေး၊ နှစ်နိုင်ငံအကြားဖွဲ့စည်းထားသည့် အစိုးရချင်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုကော်မရှင် မှတစ်ဆင့် ထိတွေ့ဆက်ဆံမှုပိုမိုမြှင့်တင်ရေး၊ ဆက်သွယ်ရေး၊ လေကြောင်း ပို့ဆောင်ရေး၊ သတင်းအချက်အလက်နှင့် နည်းပညာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးကဏ္ဍ၊ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ စက်မှု၊ စွမ်းအင်၊ ရေနံနှင့် သဘာဝဓာတ်ငွေ့ကဏ္ဍ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုတိုးမြှင့်ရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များကို ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ ဆွေးနွေးကြသည်။

တွေ့ဆုံပွဲသို့ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသန်းစင်မောင်၊ ဦးဝင်းခိုင်နှင့် ဦးကျော်တင်၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးအောင်ထူး၊ ဦးဆက်အောင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။ သတင်းစဉ်

“မြန်မာ - ရုရှား နှစ်နိုင်ငံအကြားဆက်ဆံရေးနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုတိုးမြှင့်ရေး၊ နှစ်နိုင်ငံကုန်သွယ်မှုနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုမြှင့်တင်ရေး ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ ဆွေးနွေး”



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ပြင်သစ်သမ္မတနိုင်ငံ ဥရောပရေးရာနှင့် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး H.E.Mr. Jean Yves Le Drian အား ရင်းရင်းနှီးနှီးနှုတ်ဆက်စဉ်။

အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းပေါင်း ၁၁၀၀ ကျော် ဖန်တီးပေးနိုင်မည့် လုပ်ငန်း မြန်မာနိုင်ငံရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မရှင်မှ ခွင့်ပြု



ရန်ကုန် ဧပြီ ၂၆ မြန်မာနိုင်ငံရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မရှင်၏ (၆/ ၂၀၁၉) ကြိမ်မြောက် အစည်းအဝေးကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် ရန်ကုန်မြို့ရှိ ကော်မရှင်အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပခဲ့ပြီး အစည်းအဝေးသို့ မြန်မာနိုင်ငံရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မရှင် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးသောင်းထွန်း၊ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာသန်းမြင့်နှင့် အဖွဲ့ဝင် ရှစ်ဦး တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။

အစည်းအဝေးတွင် စင်ကာပူနိုင်ငံမှ BOT စနစ်ဖြင့် ဆိပ်ကမ်းနှင့် ကုန်သွယ်ရေးသို့လှောင်နေရာ တည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းအား ခွင့်ပြုခဲ့သည်။ အဆိုပါလုပ်ငန်းသည် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုပမာဏ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၂၉၀ ဒသမ ၁၂၄ သန်းရှိပြီး ပြည်တွင်းအလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းပေါင်း ၁၁၇၆ ဦး ကို ဖန်တီးပေးနိုင်မည်ဖြစ်သည်။

သတင်းစဉ်

ကြိုတင်ကကွယ် အပူဒဏ်အန္တရာယ်

- လိုက်နာဆောင်ရွက်ရန်အချက်များ
- အရိပ်ရရှိအေးမြသောနေရာများတွင်သာ နေပါ။
 - မိမိ၏အသားကို နေရောင်ခြည်နှင့် တိုက်ရိုက်မထိတွေ့စေရန် လက်၊ လည်ပင်းနှင့် ပခုံးတို့ကိုပါ လုံခြုံသောအရောင်ဖျော့သည့် ပွပွချောင်ချောင်ချည်ထည်များကို ဝတ်ဆင်ပါ။
 - နေခင်းနေလယ်အပြင်သွားပါက ထီး၊ ဦးထုပ်ဆောင်းပါ။ နေကာ မျက်မှန်တပ်ဆင်ပါ။
 - ရေများများသောက်ပါ။
- ရှောင်ကြဉ်ရန်အချက်များ
- ❖ နံနက် ၁၀ နာရီမှ ညနေ ၄ နာရီအတွင်း နေရောင်ခြည်နှင့် တိုက်ရိုက်ထိတွေ့ခြင်းကို တတ်နိုင်သမျှ ရှောင်ကြဉ်ပါ။
 - ❖ ပူပြင်းသည့်နေရောင်အောက်တွင် အလုပ်လုပ်ခြင်းနှင့် ကိုယ်လက်လှုပ်ရှားမှုပြုလုပ်ခြင်းကို တတ်နိုင်သမျှ ရှောင်ကြဉ်ပါ။
 - ❖ နေပူထဲမှပြန်လာပြီး ချက်ချင်းရေချိုးခြင်းကို ရှောင်ကြဉ်ပါ။
 - ❖ ပူပြင်းသောနေရောင်အောက်မှ အလွန်အေးသောအခန်းနှင့် ကားအတွင်းသို့ ချက်ချင်းဝင်ရောက်ခြင်း၊ အလွန်အေးသောအခန်းနှင့်ကားအတွင်းမှ ပူပြင်းသောနေရောင်ထဲသို့ ချက်ချင်းထွက်ခြင်းတို့ကို ရှောင်ကြဉ်ပါ။
 - ❖ အရက်သေစာသောက်စားခြင်းကို ရှောင်ကြဉ်ပါ။

အပူဒဏ်အန္တရာယ်အထူးသတိပြုရမည့်သူများ

- ❖ သက်ကြီးဘိုးဘွားများနှင့် ကလေးသူငယ်များ၊ ကိုယ်ဝန်ဆောင်နှင့် နို့တိုက်မိခင်များ
- ❖ နာတာရှည်ရောဂါရှိသူများ (ဆီးချို၊ နှလုံး၊ သွေးတိုးရောဂါ၊ စိတ်ကျန်းမာရေးချို့ယွင်းသူများ)
- ❖ ကာယလှုပ်သားများ၊ အားကစားသမားများ၊ ဝလွန်းသောသူများ
- ❖ အရက်စွဲသောသူများ၊ မူးယစ်ဆေးသုံးစွဲသူများ

ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန



နိုင်ငံသားအကျဉ်းသား / သူ ၆၉၄၈ ဦးအား ပြစ်ဒဏ်လွတ်ငြိမ်းသက်သာခွင့်ပေး

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံး အမိန့်အမှတ်၊ ၁၅ / ၂၀၁၉ ၁၃၈၁ ခုနှစ်၊ တန်ခူးလပြည့်ကျော် ၇ ရက် (၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၂၆ ရက်)

ပြစ်ဒဏ်လွတ်ငြိမ်းသက်သာခွင့်အမိန့်

မြန်မာနိုင်ငံသစ်မင်္ဂလာအခါသမယ အထိမ်းအမှတ်အားဖြင့် လည်းကောင်း၊ ပြည်သူ့လူထုနှလုံးစိတ်ဝမ်းအေးချမ်းစေရေးနှင့် လူသားချင်း စာနာထောက်ထားမှုကို အလေးထားသောအားဖြင့်လည်းကောင်း အကျဉ်းထောင် / စခန်းအသီးသီးတွင် အကျဉ်းကျခံနေကြရသော နိုင်ငံသား အကျဉ်းသား / သူ ၆၉၄၈ ဦးအား ရာဇဝတ်ကျင့်ထုံးဥပဒေ ပုဒ်မ ၄၀၁၊ ပုဒ်မခွဲ (၁) အရ စည်းကမ်းသတ်မှတ်ချက်မထားဘဲ လွတ်ငြိမ်းသက်သာခွင့် ပေးလိုက်သည်။ ကျန်အကျဉ်းသား / သူများထံမှ လွတ်သင့်လွတ်ထိုက်သူ များကိုလည်း စနစ်တကျစိစစ်လျက်ရှိပြီး လွတ်ငြိမ်းသက်သာခွင့် ဆက်လက် ပေးသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

(ပုံ)ဝင်းမြင့်
နိုင်ငံတော်သမ္မတ
ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်

တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် OJSC Muromteplovoy စက်ရုံသို့ သွားရောက်လေ့လာ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၂၆ ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံ မော်စကိုမြို့၌ ချစ်ကြည်ရေးခရီးရောက်ရှိနေသည့် တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ဦးဆောင်သော မြန်မာ့တပ်မတော် ချစ်ကြည်ရေးကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် ဧပြီ ၂၅ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် မုရွန်မြို့ရှိ OJSC Muromteplovoy စက်ရုံသို့ သွားရောက်ကြည့်ရှုလေ့လာ သည်။

တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင် များသည် OJSC Muromteplovoy စက်ရုံမှ ထုတ်လုပ်ထားသည့် သံချပ်ကာယာဉ်များ၏ စွမ်းရည်သရုပ်ပြပစ်ခတ်မှုများအား ကြည့်ရှုကြပြီး စက်ရုံအတွင်း သံချပ်ကာယာဉ်များ ထုတ်လုပ်နေမှု အခြေအနေများနှင့် သံချပ်ကာမီးသတ်ယာဉ်များ ထုတ်လုပ်နေမှု အခြေအနေများကို လှည့်လည် ကြည့်ရှုလေ့လာကြရာ စက်ရုံညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် နှင့်တာဝန်ရှိသူများက လိုက်လံရှင်းလင်းတင်ပြကြ သည်။ (အပေါ်ပုံ)

ညနေပိုင်းတွင် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့သည် မော်စကိုမြို့မှ အထူးအမြန် ရထားဖြင့်ထွက်ခွာကြပြီး ညပိုင်းတွင် စိန့်ပီတာ စဘတ်မြို့သို့ရောက်ရှိရာ ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံ ရေတပ်မှ တာဝန်ရှိသူများက ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ခဲ့ကြ ကြောင်း တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်မှူး၏ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်အရ သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ဒုတိယအကြိမ် ပြစ်ဒဏ်သက်သာခွင့်ဖြင့် တောင်ငူအကျဉ်းထောင်မှ အကျဉ်းသား / သူ ၁၃၁ ဦး လွတ်မြောက်

တောင်ငူ ဧပြီ ၂၆ နိုင်ငံတော်သမ္မတ၏ ဒုတိယအကြိမ်ပြစ်ဒဏ်လွတ်ငြိမ်းသက်သာခွင့်ဖြင့် ဧပြီ ၂၆ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းက တောင်ငူအကျဉ်းထောင်မှ အကျဉ်းသား ၁၃၀၊ အကျဉ်းသူ တစ်ဦး လွတ်မြောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ လွတ်မြောက်ခဲ့သော အကျဉ်းသား၊ အကျဉ်းသူတို့အား ကားဂိတ်နှင့် ဘူတာရုံများသို့ သက်ဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများက မော်တော်ယာဉ်ဖြင့် လိုက်ပါပို့ဆောင်ပေးခဲ့သည်။ တောင်ငူ အကျဉ်းထောင်မှ ပထမအကြိမ်အဖြစ် ဧပြီ ၁၇ ရက်(နှစ်ဆန်းတစ်ရက်)က အကျဉ်းသား ၃၉ ဦး၊ အကျဉ်းသူ နှစ်ဦး လွတ်မြောက်ခဲ့၍ စုစုပေါင်း ၁၇၂ ဦး လွတ်မြောက်ခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။

ကိုလွင်(ဆွာ)

တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်အား ရုရှားတပ်မတော်ရေတပ်ဦးစီးချုပ်ကိုယ်စား ဒုတိယရေတပ်ဦးစီးချုပ်က ဂုဏ်ပြုကြိုဆို

နေပြည်တော် ဧပြီ ၂၆ ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံ စိန့်ပီတာစဘတ်မြို့၌ ရောက်ရှိနေသည့် တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်အား ရုရှားတပ်မတော် ရေတပ်ဦးစီးချုပ်ကိုယ်စား ဒုတိယရေတပ်ဦးစီးချုပ် Vice Admiral Volozhinskiy Andrei Olgertovich က ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ရေတပ် ဦးစီးချုပ်ရုံးရှေ့၌ ဂုဏ်ပြုတင်ဖွဲ့ဖြင့် ကြိုဆိုသည်။ (ယာပုံ)

အမြင်ချင်းဖလှယ်ဆွေးနွေး

ယင်းနောက် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့် ရုရှားတပ်မတော် ဒုတိယရေတပ်ဦးစီးချုပ်တို့သည် အစည်းအဝေးခန်းမတွင် တွေ့ဆုံ၍ နှစ်နိုင်ငံ တပ်မတော်နှင့် ရေတပ်နှစ်ရပ်အကြား စစ်ဘက်နည်းပညာဆိုင်ရာများနှင့် လေ့ကျင့်ရေးဆိုင်ရာများတွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး၊ နှစ်နိုင်ငံစစ်သင်တန်းများ အပြန်အလှန်လည်ပတ်ရေးနှင့် လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များတွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး၊ နှစ်နိုင်ငံတပ်မတော်နှင့် ရေတပ် နှစ်ရပ်အကြား ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှု ပိုမိုတိုးတက်ခိုင်မာစေရေးအတွက် အဆင့် အလိုက် ချစ်ကြည်ရေးခရီးစဉ်များ အပြန်အလှန်လည်ပတ်ရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ် များအား ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ အမြင်ချင်းဖလှယ်ဆွေးနွေးကြသည်။

လိုက်လံကြည့်ရှုလေ့လာ

ထို့နောက် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် Admiralteyskie Verfy သင်တန်းကျင်းသို့ ရောက်ရှိကြပြီး သင်တန်းကျင်း အတွင်း ရေငုပ်သင်တန်းများ ထုတ်လုပ်နေမှုနှင့် ရေငုပ်သင်တန်းများအား ပြုပြင် ထိန်းသိမ်းခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေမှုတို့ကို လိုက်လံကြည့်ရှုလေ့လာ ကြသည်။

တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့သည် ညနေပိုင်းတွင် Joint



Stock Company (JSC) "STC" စက်ရုံသို့ရောက်ရှိကြပြီး စက်ရုံအတွင်း များကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုလေ့လာကြကြောင်း တပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်မှူး၏ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်အရ သိရသည်။ သတင်းစဉ်

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး အကျဉ်းထောင်များမှ အကျဉ်းသားအချို့လွတ်မြောက်

စစ်ကိုင်း တိုင်းဒေသကြီးဦးစီးမှူးရုံးကွပ်ကဲမှုအောက်ရှိ အကျဉ်းထောင်စခန်းများမှ ယနေ့တွင် ကျင့် ၄၀၁(၁)အရ လွတ်မြောက်သည့်ဦးရေစာရင်းကို ထုတ်ပြန်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ အကျဉ်းထောင်များမှ လွတ်မြောက်လာသော ဦးရေမှာ ကလေးအကျဉ်းထောင်မှ အကျဉ်းသား ၃၇၇ ဦး၊ အကျဉ်းသူ ၃၅ ဦး၊ ကသာ အကျဉ်းထောင်မှ အကျဉ်းသား ၉၁ ဦး၊ အကျဉ်းသူ ၁၃ ဦး၊ ရွှေဘိုအကျဉ်းထောင်မှ အကျဉ်းသား ၅၁၂ ဦး၊ အကျဉ်းသူ သုံးဦး၊ မုံရွာအကျဉ်းထောင်မှ အကျဉ်းသား ၁၄၇ ဦး၊ အကျဉ်းသူ ၁၇ ဦး၊ ခန္တီးအကျဉ်းထောင်မှ အကျဉ်းသား ၂၂၀၊ အကျဉ်းသူ ၃၇ ဦး၊ မြို့သစ် စခန်းမှ အကျဉ်းသား ၁၂၈ ဦး၊ သနန်စခန်းမှ အကျဉ်းသား ၁၃၈ ဦး၊ ဝန္တလစခန်းမှ အကျဉ်းသား ၁၃၀၊ အုတ်ဖိုစခန်းမှ အကျဉ်းသား ၁၀၇ ဦး၊ ရာဇပြီဟ်(၁)စခန်းမှ အကျဉ်းသား ၁၃၄ ဦး၊ ရာဇပြီဟ်(၂)စခန်းမှ အကျဉ်းသား ၁၂၆ ဦး၊ စုစုပေါင်း ၂၂၁၅ ဦးကို လွတ်ငြိမ်း သက်သာခွင့်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

လူအောင်(ကသာ)



ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဝန်ထီးယူ ကန်ပက်လက်မြို့နယ် မိုးလုံလေလုံအားကစားရုံတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းခွင်ကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးစဉ်။

*** ကျော့စုံမှ**
 များစွာကောင်းမွန်ပြီး လူဦးရေအထူထပ်ဆုံးနေထိုင်သည့် မြို့ဖြစ်ပါကြောင်း၊ စီးပွားရေးအရလည်း များစွာအလားအလာကောင်းသည့်နေရာတွင် ရှိနေပါကြောင်း၊ ထိုအရာများသည် ကျင့်ပေးခြင်းအတွက် မျှော်လင့်ချက်များပင်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အဆိုပါ မျှော်လင့်ချက်များကို ဝိုင်းဝန်း၍ အကောင်အထည်ဖော်သွားရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ကျင့်ပေးခြင်းသည် ၁၉၇၀ ပြည့်နှစ်ခန့်တွင် မြို့အဆင့်ရှိခဲ့ရာမှ ၁၉၇၄ ခုနှစ် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေအရ မြို့အဆင့်မှ ကျေးရွာအုပ်စုအဆင့်သို့ လျော့ကျခဲ့ပါကြောင်း၊ သို့သော် ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၂၇ ရက်စွဲပါ ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန၏ စာအမှတ်(၁၇၃၀/၂၀၁၈)အရ ကျေးရွာအုပ်စုအဆင့်မှ မြို့အဆင့်သို့ ပြန်လည်တိုးမြှင့် သတ်မှတ်ပေးခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း။

မြို့အဆင့်သို့ တိုးမြှင့်သတ်မှတ်

နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် ကျင့်ပေးခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ စေတနာအရင်းခံ၍ ကြိုးစားဆောင်ရွက်ပေးသည့် ရလဒ်တစ်ခုပင်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ချင်းပြည်နယ်တွင် လက်ရှိ အစိုးရသက်တမ်း သုံးနှစ်တာကာလအတွင်း ကျင့်ပေးခြင်းအပါအဝင် မင်္ဂလာဒုံ၊ နာဟရိန်၊ ဝေဘူလာ၊ ဆူရီခွား၊ ကျေးရွာအုပ်စု ငါးစုတို့ကို ချင်းပြည်နယ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ရည်ရွယ်၍ မြို့အဆင့်သို့ တိုးမြှင့်သတ်မှတ်ပေးခြင်း ဖြစ်ပါကြောင်း၊ မြို့အဆင့်သို့ တိုးမြှင့်သတ်မှတ်ပေးခြင်း ရည်ရွယ်ချက်အနေဖြင့် နယ်မြေဒေသ၊ မြို့၊ ရွာလုံခြုံရေး၊ ဥပဒေစိုးမိုးရေး၊ ရပ်ရွာဒေသအေးချမ်းသာယာရေး၊ လူမှုစီးပွားဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ စီးပွားရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ ပညာရေးတို့ကို အဆင့်မြှင့်တင်ရန် ဖြစ်ပါကြောင်း။

ကြိုးစားဆောင်ရွက်

ချင်းပြည်နယ်၏ အဓိကလိုအပ်ချက်မှာ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးဖြစ်ပါကြောင်း၊ ချင်းပြည်နယ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် ပြည်ထောင်စုအစိုးရနှင့် ချင်းပြည်နယ်အစိုးရတို့မှ တတ်နိုင်သမျှ ကြိုးစားဆောင်ရွက်ပေးနေသည်ကို အားလုံးအသိပင်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ မိမိတို့၏ ပြည်နယ်တွင် ယခင်က အိမ်မက်ပင် မမက်ဖူးခဲ့သည့် ဖလမ်းမြို့မှ ဆူရီဘုံလေယာဉ်ကွင်းအား လာမည့် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်တွင် အပြီးတည်ဆောက်အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ပါကြောင်း။

ထို့ပြင် မကြာမီ လိုင်လင်းပီလေယာဉ်ကွင်းကိုလည်း ဖောက်လုပ်ရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေးကဏ္ဍနှင့်ပတ်သက်၍ လိုအပ်သည့် စာသင်ကျောင်း၊ ကျန်းမာရေးဆေးရုံ၊ ဆေးခန်းများကို အဆင့်မြှင့်တင်ပေးခြင်း၊ တိုးချဲ့ပေးခြင်း၊ ဝန်ထမ်းများ အတတ်နိုင်ဆုံးဖြည့်ဆည်းပေးခြင်းများကို နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် ကြိုးစားဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်နေပါကြောင်း၊ ကျေးရွာများ လျှပ်စစ်မီးရရှိရေးအတွက် ဆိုလာ

မီး၊ အသေးစားရေအားလျှပ်စစ်တို့ဖြင့် စတင်ဆောင်ရွက်နေပြီဖြစ်ပါကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်အတိုင်းအတာဖြင့် အကျိုးပြုနိုင်မည့် ၂၂ မဂ္ဂါဝပ် ထုတ်လုပ်နိုင်မည့် လေးမြို့မြစ် ရေအားလျှပ်စစ်စီမံကိန်းကိုလည်း ဆက်လက်အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နေပါကြောင်း၊ မတူပီမှ ဆမီးပလက်ဝလမ်းကိုလည်း ရာသီမရွေးသွားလာနိုင်အောင် အဆင့်မြှင့်တင်ခြင်းကိုလည်း အားကြိုးမာန်တက် ဆောင်ရွက်နေပါကြောင်း။

ပမ်းစားဆောင်ရွက်သည့်နေရာတွင် တိုင်းရင်းသားပြည်သူအားလုံး၏ စည်းလုံးညီညွတ်မှု၊ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုသည် မရှိမဖြစ်လိုအပ်သည့် အခြေခံအုတ်မြစ် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် မိမိတို့နိုင်ငံ၏ ကောင်းရာကောင်းကျိုးအတွက် အထူးသဖြင့် ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ်နိုင်ငံတော်ကြီးတည်ဆောက်သည့်နေရာတွင် အစိုးရနှင့်အတူ ဒေသခံတိုင်းရင်းသားအားလုံးက မိမိတို့ကျရာကဏ္ဍမှ တတ်စွမ်းသမျှ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ပေးကြပါရန် အလေးအနက်

သည် ကျင့်ပေးခြင်းလုပ်ငန်းများအား ဆုငွေများ ချီးမြှင့်ကြသည်။

ထို့နောက် ဒုတိယသမ္မတနှင့်အတူ အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာကြသူများသည် စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင် ဓာတ်ပုံရိုက်ကြသည်။

ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း

ယင်းနောက် ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများက ကန်ပက်လက်-ကျင်ခွေးလမ်း ဖောက်လုပ်ရန် အဆိုပြုလျာထားသည့် လမ်းမြေနေရာအား ရှင်းလင်းတင်ပြကြရာ ဒုတိယသမ္မတက တင်ပြချက်များအပေါ် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းပေးသည်။

ထို့နောက် ကန်ပက်လက်မြို့နယ် မိုးလုံလေလုံအားကစားရုံတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းခွင်သို့ ရောက်ရှိရာ ရှင်းလင်းဆောင်၍ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌကြားရေးမှူးချုပ် ဦးထွန်းမြင့်ဦးက မိုးလုံလေလုံအားကစားရုံဆောက်လုပ်မည့် အခြေအနေများနှင့် တည်ဆောက်ပြီးစီးမှုအခြေအနေတို့ကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ရှင်းလင်းတင်ပြချက်များအပေါ် ဒုတိယသမ္မတက ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းပေးပြီး တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းခွင်သို့ သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

တာဝန်ယူဆောင်ရွက်

အဆိုပါ အားကစားရုံကို သူရလင်းဆောက်လုပ်ရေးကုမ္ပဏီမှ တာဝန်ယူဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ပြီး (၁၂၀ x ၉၀ x ၃၆)ပေ Steel Structure ဖြစ်ကာ တန်ဖိုးအားဖြင့် သန်း ၂၅၀ ဒသမ ၀ ဖြစ်ပြီး ၂၀၁၉ ခုနှစ် စက်တင်ဘာ ၃၀ ရက်တွင် လုပ်ငန်းပြီးစီးမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဆက်လက်၍ ဒုတိယသမ္မတနှင့်အဖွဲ့သည် ကန်ပက်လက်မြို့ ခုတင် ၅၀ ဆုံ ပြည်သူ့ဆေးရုံသို့ ရောက်ရှိကြရာ ဆေးရုံအုပ်ကြီး ဒေါက်တာပေါင်ရှင်းလျှန်က ကန်ပက်လက်မြို့နယ်အတွင်းရှိ ဆေးရုံဆေးပေးခန်းများ အခြေအနေ၊ ဆေးရုံတွင် လိုအပ်နေသည့် ဝန်ထမ်း၊ ဆေးဝါးပစ္စည်းနှင့် အဆောက်အအုံအခြေအနေတို့ကို ရှင်းလင်းတင်ပြရာ ဒုတိယသမ္မတက လိုအပ်ချက်များအပေါ် တာဝန်ရှိသူများနှင့် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းပေးသည်။

ထို့နောက် ဒုတိယသမ္မတက ဆေးရုံ၏ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှု၍ ဆေးဝါးကုသမှုပုံစံနှင့်အညီ ဒေသခံပြည်သူများအား အားပေးစကားပြောကြားကာ ထောက်ပံ့ငွေများ ပေးအပ်ပြီး ပြည်သူ့ဆေးရုံတိုးချဲ့ နှစ်ထပ်ဆောင် ဆောက်လုပ်မည့် မြေနေရာအား ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။ **သတင်းစဉ်**



ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဝန်ထီးယူ ကျင်ခွေးမြို့ ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆောင်ရွက်ရန် မြို့မြေဖြေတစ်ဦးထံ အလှူငွေများ ပေးအပ်လှူဒါန်းစဉ်။

အလားတူ ပလက်ဝတွင်လည်း ကုလားတန်မြစ်ကူးတံတားစီမံကိန်းကို ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်တွင် အပြီးဆောင်ရွက်နေပါကြောင်း၊ ကန်ပက်လက်မှ မင်္ဂလာဒုံ-ဆမီးပလက်ဝလမ်းကိုလည်း မဟာဗျူဟာလမ်းအဖြစ် အကောင်အထည်ဖော်ရန်အတွက် စီမံဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ အောင်မြင်ပြီးစီးပါက အိန္ဒိယနိုင်ငံအကူအညီဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် ကုလားတန်မြစ် ဘက်စီမံကိန်းနှင့် ချိတ်ဆက်၍ မြန်မာနိုင်ငံအောက်ပိုင်းမှ ထွက်ကုန်မှန်သမျှကို ဆိပ်ဖြူဆော - ကန်ပက်လက် - မင်္ဂလာဒုံ - ဆမီး - ပလက်ဝလမ်းကြောင်းဖြင့် အိန္ဒိယနိုင်ငံသို့ ပို့နိုင်တော့မည် ဖြစ်၍ ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက်သာမက မြန်မာ-အိန္ဒိယနယ်နိမိတ် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုအတွက် အလွန်အားကိုးအားထားပြုရမည့် လမ်းကြောင်းတစ်ခု ဖြစ်လာမည်ဖြစ်သောကြောင့် အောင်မြင်အောင် အကောင်အထည်ဖော်ရန်အတွက် မိမိတို့အစိုးရအနေဖြင့် ကြိုးစားလျက်ရှိပါကြောင်း။

တိုက်တွန်းမှာကြားလိုပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် လိုအပ်ချက်များကို မြို့မြေဖြေများက တင်ပြကြရာ သက်ဆိုင်ရာကဏ္ဍအလိုက် ပံ့ပိုးဖြည့်ဆည်းပေးသွားမည့် အစီအစဉ်များကို ပြည်နယ်စည်ပင်သာယာရေးဝန်ကြီးဦးစိုးထက်၊ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးဝင်းတင်၊ ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာစိုးဦးတို့က ပြန်လည်ရှင်းလင်းဖြေကြားကြသည်။

ပေးအပ်လှူဒါန်း

ထို့နောက် ဒုတိယသမ္မတနှင့် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်တို့က ကျင်ခွေးမြို့ ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆောင်ရွက်ရန်အတွက် မြို့မြေဖြေများထံ အလှူငွေများ ပေးအပ်လှူဒါန်းသည်။

ယင်းနောက် ပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိုဘွဲ့၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်သန်းထွဋ်နှင့် ဦးလှမော်ဦးတို့က တေးသီချင်းများဖြင့် ကပြဖျော်ဖြေ တင်ဆက်သွားကြ

တာဝန်ယူဆောင်ရွက်ရယူဖို့ သစ်ပင်စိုက်ပျိုးထိန်းသိမ်းစို့

ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးစေတီတော်တွင် ကိန်းဝပ်စံပယ်တော်မူမည့် စကျင်ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်များ ဟင်္သာတမြို့သို့ ဒေသစာရိတ္တအပူဇော်ခံ

ဟင်္သာတ ဧပြီ ၂၆
ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်တွင် တည်ထားကိုးကွယ်လျက်ရှိသည့် ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးစေတီတော်တွင် ကိန်းဝပ်စံပယ်တော်မူမည့် စကျင်ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်များ ရတနာစိန်ဖူးတော်၊ ငှက်မြတ်နားတော်နှင့် ရွှေထီးတော်ဘုံအဆင့်ဆင့်တို့အား ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် ပုသိမ်မြို့မှ ဟင်္သာတမြို့သို့ ပင့်ဆောင်အပူဇော်ခံသည်။

ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်များ၊ ရတနာစိန်ဖူးတော်၊ ငှက်မြတ်နားတော်နှင့် ရွှေထီးတော်ဘုံအဆင့်ဆင့်တို့အား ယနေ့ နံနက်ပိုင်းက ပုသိမ်မြို့ ကံသာယာပြည်ထောင်စုကွင်း ယာယီစံကျောင်းတွင် ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များက ဘုရားအနေကတင်ကြပြီး ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များအား ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးများက အရက်ဆွမ်း ဆက်ကပ်လှူဒါန်းသည်။

ထို့နောက် ပုသိမ်မြို့မှ ဟင်္သာတမြို့သို့ တိုင်းဒေသကြီးစည်ပင်သာယာရေးဝန်ကြီး ဦးကျော်မြင့် တိုင်းဒေသကြီးခရိုင်၊ မြို့နယ်များမှ ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ဘာသာရေးအသင်းအဖွဲ့များ၊ ဝတ်အသင်းအဖွဲ့များက ပင့်ဆောင်ပူဇော်သည်။ ပင့်ဆောင်အပူဇော်ခံရာ လမ်းတစ်လျှောက်တွင်လည်း

ရဟန်းရှင်လူများ၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ မြို့မိမြို့ဖများ၊ ဘာသာရေးအသင်းအဖွဲ့များ၊ လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များ၊ ဒေသခံပြည်သူများက ကြိုဆိုဖူးမြော်ပူဇော်ကြပြီး စေတီတော်ကြီး တည်ထားကိုးကွယ်ရေး အလှူငွေများ ထည့်ဝင်လှူဒါန်းကြသည်။

ထိုမှတစ်ဆင့် ဟင်္သာတမြို့ရှိ ဆယ်ထပ်ကြီးဘုရားဝင်းအတွင်းရှိ သာသနာ့ဗိမာန်တော်ကြီး ယာယီစံကျောင်းတွင် ဒေသခံပြည်သူများ ဖူးမြော်ကြည့်ညှိပူဇော်နိုင်ရန် အပူဇော်ခံထားရှိသည်။

ညပိုင်းတွင် ဆယ်ထပ်ကြီးဘုရားဝင်းအတွင်းရှိ သာသနာ့ဗိမာန်တော်ကြီး၌ ရွှေပါရမီတောရဆရာတော်အရှင်ဆန္ဒာဓိကက ပြည်ထောင်စုကြီး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိစေရန် “မေတ္တာလွမ်းမှ ငြိမ်းချမ်းမယ်” တရားတော်ကို ဟောကြားချီးမြှင့်ရာ ရဟန်းရှင်လူများ၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့် ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ဂေါပကအဖွဲ့ဝင်များ၊ အလှူရှင်များ၊ ဒေသခံတရားချစ်ခင်သူတော်စင်များက တရားတော်ကို ရိုသေစွာ နာယူကြည့်ညှိကြသည်။



ဟန်လင်းနိုင်

✽ ကောင်းကင်ကြိုးစီးခြင်းမှ
ဒီသုံးမျိုးက ဒီနေ့စပြီး ကစားလိုရပါပြီ။ နောက်တစ်ခုက နံရံတွယ်တက်ကစားနည်းပါ။ နံရံတွယ်တက်တဲ့ ကစားနည်းကိုတော့ မကြာမီ အချိန်အတွင်း မေလအကုန်၌ ထပ်မံထည့်သွင်းသွားဖို့ မျှော်မှန်းထားပါတယ်” ဟု ရန်ကုန်တီရစ္စကန်ဥယျာဉ် Zip Line Adventure Unit မှ တာဝန်ရှိသူ ဦးညီမင်းထက်က ပြောသည်။

ရန်ကုန်တီရစ္စကန်ဥယျာဉ်ကို ပြည်သူများ အပန်းဖြေပျော်ရွှင်စေရန်နှင့် ဗဟုသုတရစေရန် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ သတ္တဗေဒနှင့် ရုက္ခဗေဒဆိုင်ရာပညာရပ်များ လေ့လာသင်ယူရာတွင် အထောက်အကူဖြစ်စေရန် သုတေသနလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ရန်နှင့် သဘာဝကိုအခြေခံသော ခရီးသွားလုပ်ငန်းကို အထောက်အကူဖြစ်စေရန် ဖွင့်လှစ်ထားခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

“တီရစ္စကန်ဥယျာဉ်ကို နောက်ထပ် ပြည်သူတွေလာဖို့ ဆွဲဆောင်တဲ့အချိန်မှာ ဒီလို စွန့်စားရတဲ့ ကစားနည်းလေးတွေ ထပ်ဖြည့်လိုက်ခြင်းအားဖြင့် လူငယ်တွေအတွက် အပန်းလည်း ပြေစေတယ်။

ဆော့ကစားရင်းနဲ့ တီရစ္စကန်လေးတွေနဲ့ပတ်သက်တဲ့ ဗဟုသုတကို ရသွားစေဖို့က အဓိက ရည်ရွယ်ချက်ပါ” ဟု ဦးညီမင်းထက်က ပြောသည်။

ရန်ကုန်တီရစ္စကန်ဥယျာဉ်တွင် ကောင်းကင်ကြိုးတန်းစီးကစားခြင်း၌ အသုံးပြုထားသည့် တာဝါတိုင် နှစ်တိုင်မှာ မီတာ ၂၀ အမြင့်နှင့် ၁၇ ဒေသ ၅ မီတာရှိသည့် တာဝါတိုင်နှစ်တိုင်ဖြစ်ပြီး တိုင်တစ်တိုင်နှင့် တစ်တိုင် ၁၆၇ ဒေသ ၃ မီတာကွာဝေးကြောင်း၊ တာဝါတိုင်နှင့် ကေဘယ်လ်ကြိုးများ၏ ခံနိုင်မှုမှာ စနစ်တကျ သုတေသနလုပ်ထားပြီးဖြစ်သည့်အတွက် တစ်ခါစီးလျှင် လူနှစ်ဦးစီးနိုင်ပြီး လူတစ်ဦး၏ ခန္ဓာကိုယ်အလေးချိန် ပေါင် ၉၀ မှ အများဆုံး ပေါင် ၂၅၀ အထိ စီးနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

“အပြည့်အဝ ဘေးကင်းလုံခြုံရေးအတွက် ကျွန်တော်တို့မစီးခင်မှာ အစမ်းစီးပြပါမယ်။ မြေပြင်မှာတာဝါပုံစံငယ်လေး ဆောက်ထားတယ်။ အဲဒီမှာ စမ်းသပ်စီးနင်းပြီးမှ အပေါ်ကို စီးနင်းခွင့်ပြုမှာပါ။ နည်းပြတွေကလည်း လိုက်နာရမယ့် စည်းကမ်းချက်တွေကို တာဝါမရောက်ခင်ကတည်း

က ပြောထားမှာပါ” ဟု ဦးညီမင်းထက်က ပြောသည်။

၎င်းကဆက်လက်၍ “လက်မှတ်မဝယ်ခင်မှာ ကျန်းမာရေးနဲ့ပတ်သက်လို့ သတိပြုဖို့တွေ ကပ်ထားပါတယ်။ ဥပမာ ဝက်ရူးပြန်ရောဂါလို့မျိုး၊ မေ့တတ်တဲ့လူမျိုး၊ အမြင်ကြောက်တတ်တဲ့လူမျိုး၊ ဒီလိုမျိုးတွေရှိလား၊ မရှိဘူးလားပေါ့။ စီးနင်းခွင့်ပြုသင့် မပြုသင့် အဲဒါကိုကပ်ထားတယ်။ ဒီဝေဒနာတွေ ခံစားနေရတဲ့လူတွေက စီးနင်းဖို့မသင့်ပါဘူး” ဟု ဦးညီမင်းထက်က ပြောသည်။

တီရစ္စကန်ဥယျာဉ်(ရန်ကုန်)ကို “ဝိတိုရိယဘုရင်မပန်းခြံနှင့် တီရစ္စကန်ဥယျာဉ်” အမည်ဖြင့် ၁၉၀၆ ခုနှစ်၌ စတင်ဖွင့်လှစ်ခဲ့သည်။ ယခုအခါ အဖိုးတန်ရှားပါးတီရစ္စကန် အမျိုးပေါင်း ၁၅၀၀ ကျော် ထိန်းသိမ်းထားလျက်ရှိပြီး စနေ၊ တနင်္ဂနွေနှင့် အများပြည်သူအလုပ်ပိတ်ရက်များတွင် တီရစ္စကန်ဥယျာဉ်သို့ လာရောက်အပန်းဖြေလေ့လာသူများဖြင့် စည်ကားလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

**သတင်း- သိသိမင်း
ဓာတ်ပုံ- မိုင်ခ**

○ မြန်မာ ယူ-၁၉ မှ
မြန်မာ ယူ-၁၉ - တစ်စုံစီ
ဥဘောက်ကစွတန် ယူ-၁၉ - ရိုးမရှိ

မြန်မာ ယူ-၁၉ အမျိုးသမီးအသင်းသည် တိုက်စစ်မှူး စန်းသော်သော်၏ ပထမပိုင်းတွင် သွင်းယူသည့် တစ်လုံးတည်းသောရိုးဖြင့် အနိုင်ရခဲ့သည်။ ခြေစစ်ပွဲအောင်မြင်ရေး အဓိကပြိုင်ဘက်ဖြစ်လာနိုင်သည့် ဥဘောက်ကစွတန်အသင်းကို အနိုင်ရခဲ့သောကြောင့် မြန်မာအသင်းသည် ခြေစစ်ပွဲအောင်ရန် အခွင့်အရေးကောင်းသွားခဲ့သည်။ မြန်မာအသင်းသည် ယခုပွဲကစားသွားသည့် ခြေစွမ်းမှာ သိသိသာသာကောင်းမွန်ခဲ့ပြီး ရှေ့လယ်၊ နောက်ဟန်ချက်ညီညီကစားနိုင်သောကြောင့် အနိုင်ရခဲ့သည်။

အမှတ်ပြည့်ရယူ

မြန်မာ ယူ-၁၉ အမျိုးသမီးအသင်းနည်းပြချုပ် ဒေါ်သက်သက်ဝင်းသည် ခြေစစ်ပွဲအောင်မြင်ရေး အဆုံးအဖြတ်ပွဲဖြစ်သောကြောင့် လူစုံအသုံးပြုခဲ့ပြီး ဥဘောက်ကစွတန်အသင်းကို ရင်ဆိုင်ခဲ့သည်။ မြန်မာအသင်း၏ ကစားကွက်အခင်းအကျင်းနှင့် ကစားပုံမှာ သိသိသာသာကောင်းမွန်ခဲ့ပြီး ဥဘောက်ကစွတန် နောက်တန်းကို အချိန်ပြည့်ဖိအားပေးနိုင်ခဲ့သည်။ မြန်မာအသင်းအတွက် အရေးပါသည့်ပွဲဖြစ်သော်လည်း ကစားသမားများမှာ အမှားမရှိဘဲ အချိတ်အဆက်မိမိဖြင့် ကစားနိုင်ခဲ့သည်။ ဥဘောက်ကစွတန်အသင်းမှာလည်း မြန်မာနှင့် ခြေမကွာသောကြောင့် ပွဲမှာ အပြန်အလှန်ရှိခဲ့သည်။ ၄၁ မိနစ်တွင် မြန်မာအသင်း တစ်လုံးတည်းသောအနိုင်ရိုးရခဲ့ပြီး ပြစ်ဒဏ်ဘောက်ကို စန်းသော်သော်က ခေါင်းတိုက်သွင်းယူခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ဒုတိယပိုင်းတွင်လည်း မြန်မာအသင်းကသာ ဆက်လက်ဖိကစားနိုင်ခဲ့ပြီး မိနစ် ၆၀ နောက်ပိုင်းတွင် ဥဘောက်ကစွတန်အသင်းက ပြန်လည်ဖိအားပေးနိုင်ခဲ့သည်။ နှစ်သင်းစလုံး ရိုးရနိုင်သည့် အခွင့်အရေးများရသော်လည်း အဆုံးသတ်အားနည်းမှုကြောင့် ပထမပိုင်းရလဒ်အတိုင်း ပြီးဆုံးခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ဥဘောက်ကစွတန်အသင်းခေါင်းဆောင် လာယာလိုနှင့် မြန်မာအသင်းတိုက်စစ်မှူး မြတ်နိုးခင်တို့ အပိုင်အခွင့်အရေးများရသော်လည်း အသုံးချနိုင်ခဲ့ခြင်းမရှိပေ။ မြန်မာအသင်းသည် မိနစ် ၈၀ နောက်ပိုင်းတွင် အနိုင်ရလဒ်ကိုထိန်းပြီး အမှတ်ပြည့်ရယူသွားခဲ့သည်။

ညနေ ၄ နာရီက ယှဉ်ပြိုင်ကစားသည့် ပထမပွဲတွင် အာရှထိပ်သီး ဩစတြေးလျအသင်းက နီပေါအသင်းကို ၁၁-၀ တစ်ဂိုးဖြင့် အနိုင်ရခဲ့သည်။ ဩစတြေးလျအသင်းသည် နီပေါအသင်းထက် အစစအရာရာ သာလွန်သောကြောင့် ဝိုးပြတ်နိုင်ပွဲရယူနိုင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ဩစတြေးလျအသင်းအတွက် အနိုင်ရိုးများကို တိုက်စစ်မှူး မေရီဖောင်လာက ငါးဂိုး၊ ဟိုလီရိုက်က နှစ်ဂိုး၊ ရာဆာမီ၊ ဘာဘီရီ၊ လိုဝီနှင့် အီဗန်စီတို့က တစ်ဂိုးစီသွင်းယူကာ နီပေါအသင်းအတွက် တစ်လုံးတည်းသောပျော်ပွဲကို မန်ဂျာလီက သွင်းယူခဲ့သည်။

**သတင်း- ရှိုင်းထက်ဇော်
ဓာတ်ပုံ- ဘုန်းသော်**

မြန်မာ-ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နှစ်နိုင်ငံ နှစ်ဖက်ညှိနှိုင်း၍ ရေမိုင်လှည့်ကင်းဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် ဧပြီ ၂၆
ရခိုင်ပြည်နယ် မောင်တောမြို့နယ် နယ်မြေ(၆) အမှတ်(၄) နယ်ခြားစောင့်ရဲတပ်ဖွဲ့ခွဲ ပြင်ဖြူနယ်မြေမှ ဒုတိယရဲမှူး ဟန်စိုး နောင်ဦးစီးသည့် တပ်ဖွဲ့ဝင်များက ရေယာဉ်တပ်ဖွဲ့ (မောင်တော) မှ ငါးမန်းအမြန်သွားတိုက်ခိုက်ရေး ရေယာဉ်အမှတ်(၀၀၃)ပါ နှစ်စင်းဖြင့်လည်းကောင်း၊ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံ အမှတ်(၂)နယ်ခြားစောင့်တပ် Teknaf BOP ကင်းစခန်းမှ Subedar MD. Ebrahim ဦးဆောင်သည့်အဖွဲ့က စက်တပ်ရေယာဉ်နှစ်စင်းဖြင့်လည်းကောင်း ဧပြီ ၂၅ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် ကညင်ချောင်းချောင်းဝထိပ် နတ်မြစ်အလယ်ရှိ နှစ်နိုင်ငံနယ်နိမိတ်အနီး ရေမိုင်အမှတ်(၅)မှ မင်္ဂလာကြီးချောင်းဝအနီး ရေမိုင်အမှတ် (၈)အထိ နတ်မြစ်ကြောင်းအတိုင်း နှစ်နိုင်ငံနှစ်ဖက်ညှိနှိုင်း၍ ရေမိုင်လှည့်ကင်းဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ရေယာဉ်အမှတ်(၀၀၃)ပေါ်၌ နှစ်ဖက်ကင်းလှည့်သည့်အဖွဲ့များ တွေ့ဆုံခဲ့ကြောင်း သိရသည်။



ရဲပြန်ကြား

မြန်မာ ယူ-၁၅ အသင်း ကစားသမားအချို့အပြောင်းအလဲပြုလုပ်ကာ လေ့ကျင့်မှုပြုလုပ်မည်

ရန်ကုန် ဧပြီ ၂၆
မြန်မာ ယူ-၁၅ အမျိုးသားအသင်းသည် ယခုနှစ်အတွင်းယှဉ်ပြိုင်ရမည့် အာဆီယံ ယူ-၁၅ ပြိုင်ပွဲနှင့် အာရှ ယူ-၁၆ ခြေစစ်ပွဲအတွက် ကစားသမားအချို့အပြောင်းအလဲပြုလုပ်ကာ လေ့ကျင့်မှုများ ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်သည်။

မြန်မာ ယူ-၁၅ အသင်းသည် ယခုနှစ်အတွင်း အဓိက နိုင်ငံတကာပြိုင်ပွဲနှစ်ခု ယှဉ်ပြိုင်မည်ဖြစ်ပြီး မေလဒုတိယပတ်တွင် ပြန်လည်လေ့ကျင့်ရန် စီစဉ်ထားသည်။

မြန်မာ ယူ-၁၅ အသင်းကို မတ်လဆန်းပိုင်းက လူရွေးပွဲများကျင်းပကာ ကစားသမားများ ရွေးချယ်ခဲ့ပြီး ပဏာမ ကစားသမားအချို့မှာ အသက်ကျော်လွန်နေခြင်း၊ ကစားသမားအချို့မှာ ခြေစွမ်းမပြနိုင်ခြင်းတို့ကြောင့် ဟောင်ကောင်ဖိတ်ခေါ်ပြိုင်ပွဲအပြီးတွင် ကစားသမားအပြောင်းအလဲပြုလုပ်ရန် စီစဉ်ထားခြင်းဖြစ်သည်။ မြန်မာ ယူ-၁၅ အသင်းကို အသစ်ပြန်လည်ဖွဲ့စည်းပြီး ရက်ပိုင်းအကြာမှာပင် နိုင်ငံတကာပြိုင်ပွဲများ ဆက်တိုက်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ရပြီး ဧပြီလဆန်းတွင် တရုတ်ဖိတ်ခေါ်ပြိုင်ပွဲ၊ သင်္ကြန်ကာလအပြီးတွင် ဟောင်ကောင်ဖိတ်ခေါ်ပြိုင်ပွဲတို့

ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့သည်။ မြန်မာ ယူ-၁၅ အသင်းသည် အာရှထိပ်သီးအသင်းများနှင့် ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့သည့် တရုတ် ယူ-၁၆ ဖိတ်ခေါ်ပြိုင်ပွဲတွင် ရလဒ်မကောင်းခဲ့သော်လည်း ဟောင်ကောင်ဖိတ်ခေါ်ပြိုင်ပွဲတွင် အောင်မြင်မှုရရန် နီးစပ်ခဲ့ပြီး အနိုင်ရနေသည့်ပွဲကို ရာသီဥတုကြောင့် ဖျက်သိမ်းခဲ့ခြင်း၊ ဖိတ်ခေါ်ပြိုင်ပွဲအစား ခြေစွမ်းပွဲအဖြစ် ပြောင်းလဲခဲ့ခြင်းတို့ကြောင့် နောက်ပိုင်းပွဲများတွင် ရလဒ်မကောင်းတော့ဘဲ ရှုံးပွဲကြုံတွေ့ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ မြန်မာ ယူ-၁၅ အသင်းကို ဂျပန်နိုင်ငံသား တာကူမူက ကိုင်တွယ်နေပြီး အဓိက နိုင်ငံတကာပြိုင်ပွဲများ မတိုင်မီ ခြေစွမ်းပွဲများ ယှဉ်ပြိုင်ကစားသွားမည်ဖြစ်သည်။

ရှိုင်းထက်ဇော်

အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့်ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာန (NRPC) တာဝန်ရှိသူများနှင့် ကချင်ပြည်နယ် စစ်ဘေးရှောင်ပြည်သူများအား ကူညီစောင့်ရှောက်ရေးကော်မတီတို့ တွေ့ဆုံဆွေးနွေး

နေပြည်တော် မေ ၂၆

အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာန (NRPC) မှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ကချင်ပြည်နယ်စစ်ဘေးရှောင်ပြည်သူများအား ကူညီစောင့်ရှောက်ရေးကော်မတီ (KHCC) ဥက္ကဋ္ဌနှင့်တာဝန်ရှိသူများ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲကို ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာန (NRPC) အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

တက်ရောက်

တွေ့ဆုံပွဲသို့ အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာန အဖွဲ့ဝင် ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ် ဦးထွန်းထွန်းဦး၊ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးရာပြည့်၊ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး မင်းနောင်၊ အတွင်းရေးမှူး ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးခင်မောင်တင်၊ ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင် အတွင်းရေးမှူး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးခင်ဇော်ဦး (ငြိမ်း)၊ ဒုတိယဝန်ကြီးဦးစိုးအောင်၊ ကချင်ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့ဝင်ဝန်ကြီးများ၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးဇော်ဌေးနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြပြီး ကချင်ပြည်နယ်စစ်ဘေးရှောင်ပြည်သူများအား ကူညီစောင့်ရှောက်ရေးကော်မတီ (KHCC) ဥက္ကဋ္ဌ သိက္ခာတော်ရဆရာတော် ဒေါက်တာခလမ်ဆမ်ဆွန်၊ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ (၁) ဖာသာရ ပေါလ်အောင်အောင်၊ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ (၂) ဖာသာရ ဒေါက်တာပီတာ ခါးအောင်တူး၊ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ (၃) သိက္ခာတော်ရဆရာတော် ကျန်မဂျာ တူးရှန်း၊ အတွင်းရေးမှူး၊ သိက္ခာတော်ရ ဆရာတော် ဖော်ယောင်တူးမိုင်း၊ ဒုတိယအတွင်းရေးမှူး၊ (၁) ဖာသာရ နီအဲလ် နော်လတ်၊ ဒုတိယအတွင်းရေးမှူး၊ (၂) သိက္ခာတော်ရဆရာတော် မဂျီ ဘောက်လာ၊ ဒုတိယအတွင်းရေးမှူး၊ (၃) ဦးဖော်ရမ်းခါးလီ၊ အဖွဲ့ဝင် ဦးအင်ရှန်းဆန်အောင်၊ အကြံပေး ဒေါ်အယ်လ် ဂျာနန်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

ဆွေးနွေးသွားမည်

တွေ့ဆုံပွဲတွင် ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ် ဦးထွန်းထွန်းဦးက အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာနအနေဖြင့် တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးစာချုပ် (NCA) တွင် လက်မှတ်ထိုးရသေးသည့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများ သဘောတူလက်မှတ်ရေးထိုးနိုင်ရန် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး နေရပ်စွန့်ခွာပြည်သူများအတွက် လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာ ကူညီမှုများပေးနိုင်ရန်အတွက်လည်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ ယနေ့ဆွေးနွေးပွဲတွင် ကချင်ပြည်နယ်အတွင်း နေရပ်စွန့်ခွာရသူများအနေဖြင့် ၎င်းတို့၏နေရပ်သို့ ဂုဏ်သိက္ခာရှိရှိ ဘေးကင်းလုံခြုံစွာ ပြန်လည်အခြေချနေထိုင်နိုင်ရန်၊ IDP စခန်းများတွင် လတ်တလောလိုအပ်နေသည့် လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှု အကူအညီများပေးနိုင်ရန်နှင့် IDP စခန်းများ ပိတ်သိမ်းနိုင်ရေး ဆွေးနွေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း။

အဆိုပါကိစ္စများသည် ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်တွင် ဦးစားပေးဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ပေးရမည့် လုပ်ငန်းကိစ္စဖြစ်ကြောင်း၊ KIO / KIA ခေါင်းဆောင်များနှင့် အလွတ်သဘောတွေ့ဆုံပွဲနေရာတွင် ယုံကြည်မှုတည်ဆောက်ရန်အတွက် ခိုင်ခိုင်မာမာအထောက်အကူပြုနိုင်ရန် IDP စခန်းမှ ပြည်သူများနေရပ်ပြန်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို စနစ်တကျ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာနက ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း။

ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန် ဆွေးနွေးခဲ့မှုရှိ

အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာနဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်အနေဖြင့် ကချင်ပြည်နယ်စစ်ဘေးရှောင်ပြည်သူများအား ကူညီစောင့်ရှောက်ရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌတို့နှင့် မြစ်ကြီးနားတွင် တွေ့ဆုံသည့်အခါတွင်လည်း IDP ကိစ္စကို နိုင်ငံတော်အစိုးရနှင့် ကချင်ပြည်နယ်စစ်ဘေးရှောင်ပြည်သူများအား ကူညီစောင့်ရှောက်ရေး ကော်မတီတို့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန် ဆွေးနွေးခဲ့မှုရှိကြောင်း။

ကချင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိသည့် နေရပ်စွန့်ခွာရသည့်ပြည်သူများ ဘေးကင်းလုံခြုံစွာ ပြန်လည်အခြေချနေထိုင်နိုင်ရေး၊ IDP စခန်းများ ပိတ်သိမ်းရေးနှင့်ပတ်သက်ပြီး ရင်းရင်းနှီးနှီး ပွင့်ပွင့်လင်းလင်း ဆွေးနွေးပေးကြရန်နှင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းစဉ်များနှင့်ပတ်သက်ပြီး အစိုးရဘက်က ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးရမည့် ကိစ္စများကို ပွင့်ပွင့်လင်းလင်းဆွေးနွေးပေးကြစေလိုကြောင်းပြောကြားသည်။

ကောင်းမွန်သော အခြေတစ်ခုဖြစ်မည်ဟု ယုံကြည်

ကချင်ပြည်နယ် စစ်ဘေးရှောင်ပြည်သူများအား ကူညီစောင့်ရှောက်ရေးကော်မတီ (KHCC) ဥက္ကဋ္ဌ သိက္ခာတော်ရဆရာတော် ဒေါက်တာ ခလမ်ဆမ်ဆွန်က ယခုကဲ့သို့ IDP စခန်းများမှ မိမိနေရပ်သို့ ဘေးကင်းလုံခြုံစွာ ပြန်လည်အခြေချနေထိုင်ရေးအတွက် တရားဝင်ဆွေးနွေးခြင်းသည် ကောင်းမွန်သော အခြေတစ်ခုဖြစ်မည်ဟု ယုံကြည်ပါကြောင်း။

IDP အရေးသည် ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ဆက်နွှယ်နေသည်ကို မိမိတို့အားလုံး ယုံကြည်ပါကြောင်း၊ ပြည်တွင်းစစ်ကြောင့် ဒေသခံပြည်သူများနေရပ်စွန့်ခွာ ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်ခြင်းသည် ဘေးကင်းလုံခြုံသောနေရာသို့ တိမ်းရှောင်နေခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ ကချင်ပြည်နယ်နှင့် ရှမ်းမြောက်ဒေသတွင် ၂၀၁၁



ခုနှစ်မှစတင်ပြီး တစ်ကျော့ပြန် နေရပ်စွန့်ခွာ IDP များ တစ်သိန်းခန့်ကို အိုးမဲ့အိမ်မဲ့ဖြစ်စေခဲ့ပါကြောင်း။

ညှိနှိုင်းကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

ယခု စုစည်းသည့်အခါတွင် ခက်ခဲမှုများ၊ ပြဿနာများစွာ ရင်ဆိုင်နေရပါကြောင်း၊ လူထုများကလည်း မိမိနေရပ်သို့ပြန်ရန် ဆန္ဒပြင်းပြနေကြပါကြောင်း၊ ထိုကဲ့သို့ IDP ပြဿနာများရင်ဆိုင်နေရမှုကြောင့် နိုင်ငံရေးခေါင်းဆောင်များနှင့် လူမှုရေးအဖွဲ့အစည်းပေါင်းစည်းပြီး KHCC ကို ၂၀၁၇ ခုနှစ် အောက်တိုဘာလတွင် ဖွဲ့စည်းကာ IDP များနေရပ်ပြန်ရေးကို သက်ဆိုင်ရာအစိုးရများ၊ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ ကော်မတီဝင်များသည် မိခင်အဖွဲ့အစည်းများ၏ ဆုံးဖြတ်ပိုင်ခွင့်ရှိသော ခေါင်းဆောင်များဖြစ်ပြီး မိခင်ဘာသာရေး အဖွဲ့အစည်းများကို ကိုယ်စားပြုသော ပုဂ္ဂိုလ်များဖြစ်ပါကြောင်း၊ ကော်မတီ၏ လုပ်ဆောင်ချက်နှင့်ပတ်သက်ပြီး ToR တွင် ပါပြီးဖြစ်ပါကြောင်း။

အမြန်ဆုံး အကောင်အထည်ဖော်

IDP နေရပ်ပြန်ရေးကိစ္စသည် စစ်ရေးနှင့်အများဆုံးဆက်နွှယ်နေသည့် အတွက်ကြောင့် တိုင်းရင်းသားဒေသများတွင် စစ်အရှိန်ကိုလျှော့ပြီး IDP များယုံကြည်မှုရှိသည်အထိ ငြိမ်းချမ်းမှုတည်ဆောက်ရေးအတွက် လုပ်ဆောင်နိုင်ပါက IDP နေရပ်ပြန်ရေးသည် အချိန်တိုအတွင်း အောင်မြင်စွာဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ နှစ်ပေါင်း ၆၀၊ ၇၀ ခန့်ရှည်လျားခဲ့သည့် ပြည်တွင်းစစ်အဆုံးသတ်နိုင်ရန် တိုင်းရင်းသားများ တောင်းဆိုနေသည့် ဒီမိုကရေစီဖက်အရယ်ပြည်ထောင်စု ပီပီပြင်ပြင်ဖြစ်လာရန်အတွက် အကောင်အထည်ဖော်ရေးသည်လည်း အဓိကဖြစ်သည့်အတွက်ကြောင့် အစိုးရအနေဖြင့် အမြန်ဆုံး အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ပါစေဟု ဆုတောင်းမေတ္တာပို့သအပ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများက ကချင်ပြည်နယ်စစ်ဘေးရှောင်ပြည်သူများအတွက် ဆောင်ရွက်ပေးနေမှုများ၊ IDP စခန်းများအနေဖြင့် ၎င်းတို့နေရပ်သို့ ဂုဏ်သိက္ခာရှိစွာ ဘေးကင်းလုံခြုံစွာ ပြန်လည်အခြေချနေထိုင်နိုင်ရေးကိစ္စ IDP စခန်းများ လတ်တလောလိုအပ်နေသည့် လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုအကူအညီများပေးရေးကိစ္စ IDP စခန်းများ ပိတ်သိမ်းရေးကိစ္စတို့နှင့် အထွေထွေကိစ္စများကို ဆွေးနွေးကြပြီး သဘောတူညီချက်များကို ရယူကြသည်။

အခွင့်အခါကောင်းဖြစ်

ထို့နောက် KHCC ဥက္ကဋ္ဌက မိမိတို့အားလုံးသည် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အတွင်း နေထိုင်ကြသည့် ညီအစ်ကိုများဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယခုအချိန်သည် ယုံကြည်မှုတည်ဆောက်ရန်အတွက် အခွင့်အခါကောင်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယခုအခွင့်အရေးကိုအဆုံးအရှုံးမခံရန် အရေးကြီးပါကြောင်း၊ လာမည့် ဧပြီ ၃၀ ရက်တွင် KIA နှင့်တွေ့ဆုံ၍ အပြန်အလှန်ဆွေးနွေးပြီး နေရပ်ပြန်ရေးကို ပထမအဆင့် အကောင်အထည်ဖော်သွားရန် မိမိတို့လိုလားပါကြောင်း၊ နေရပ်ပြန်ရေးကိစ္စ အကောင်အထည်ဖော်သည့်အခါ ယုံကြည်မှုများစွာရရှိပြီး NCA လက်မှတ်ရေးထိုးရေးကိစ္စနောက်ပိုင်းတွင် ဆက်လက်ပါဝင်လာနိုင်မည်ဟု မိမိတို့ ယုံကြည်ပါကြောင်း၊ ကချင်ပြည်နယ်၏ လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခ ပေါ်ပေါက်လာရခြင်းသည် နိုင်ငံရေးအရဖြစ်သည်ဟု မိမိတို့နားလည်ပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ကချင်ပြည်သူများက နိုင်ငံရေးအရ ဖြေရှင်းရမည်ဟု နားလည်ပါကြောင်း၊ နိုင်ငံရေးအရဖြေရှင်းသွားမည့် လမ်းစဉ်ကို NRPC ၏ ဦးဆောင်မှုအောက်တွင် ပွင့်ပွင့်လင်းလင်းတွေ့ဆုံခွင့်ရပြီး အခြေခံအချက်များ

ရရှိခဲ့သည်အတွက် များစွာကျေးဇူးတင်ရှိပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

အဓိကဦးစားပေးလုပ်ငန်းဖြစ်

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ် ဦးထွန်းထွန်းဦးက ကချင်ပြည်နယ်အတွင်း အမြန်ဆုံး ငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရန် သက်ဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်းများက ကြိုးစားနေသကဲ့သို့ ကချင်ဒေသ တိုက်ပွဲရှောင်ပြည်သူများ ပြန်လည်နေရာချထားရေးနှင့် ယာယီခိုလှုံရာခန်းများ ပိတ်သိမ်းရေးသည် မိမိတို့အားလုံးအတွက် အဓိကဦးစားပေးလုပ်ငန်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ နေရပ်စွန့်ခွာရသူများ ဂုဏ်သိက္ခာရှိရှိ ဘေးကင်းလုံခြုံစွာ ပြန်လည်နေထိုင်နိုင်ရေးအတွက် နှစ်ဖက်ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုများ ရပ်စဲရေးသည် အဓိကကျသည့်ကိစ္စဖြစ်ပါကြောင်း၊ သို့မှသာ တိုက်ပွဲရှောင်ပြည်သူများအနေဖြင့်လည်း ယုံယုံကြည်ကြည်ဖြင့် နေထိုင်နိုင်ကြမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုများမရှိမှသာ KHCC အနေဖြင့်လည်း နေရပ်စွန့်ခွာစစ်ဘေးရှောင်ပြည်သူများကို ကူညီနိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

သို့ဖြစ်၍ တိုက်ပွဲရှောင်ပြည်သူများ ဘေးကင်းလုံခြုံစွာ နေရပ်ကိုပြန်လည်နေထိုင်နိုင်ရေးအတွက် သက်ဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်းများက လူသားချင်းစာနာထောက်ထားပြီး ကူညီပေးကြရန်လိုအပ်ပါကြောင်း၊ ယနေ့ ဆွေးနွေးပွဲတွင် NRPC နှင့် KHCC အကြား ရှေ့ဆက်ဆောင်ရွက်မည့်လုပ်ငန်းစဉ်များကို ချမှတ်နိုင်ခဲ့ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ပြန်လည်ရှင်းလင်းဖြေကြား

ထို့နောက် အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့်ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာန (NRPC) အဖွဲ့ဝင် ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် ကချင်ဒေသ စစ်ဘေးရှောင်ပြည်သူများအား ကူညီစောင့်ရှောက်ရေးကော်မတီ (KHCC) ဥက္ကဋ္ဌနှင့်အဖွဲ့ဝင်များနှင့်အတူ စုပေါင်း၍ မှတ်တမ်းတင်စာတင်ပုံရိပ်ကြည့်သည်။ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲအပြီးတွင် ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးဇော်ဌေးနှင့် KHCC ဥက္ကဋ္ဌတို့က ယနေ့ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲနှင့်စပ်လျဉ်းပြီး သတင်းမီဒီယာများနှင့်တွေ့ဆုံ၍ မေးမြန်းချက်များကို ပြန်လည်ရှင်းလင်းဖြေကြားခဲ့သည်။

သဘောတူညီချက် (၅) ချက်ကို ထုတ်ပြန်ခဲ့

ယနေ့တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲအပြီးတွင် အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာန (NRPC) နှင့် ကချင်ဒေသစစ်ဘေးရှောင်ပြည်သူများအား ကူညီစောင့်ရှောက်ရေးကော်မတီ (KHCC) တို့က IDP များအနေဖြင့် ဂုဏ်သိက္ခာရှိရှိဖြင့် ဘေးကင်းလုံခြုံစွာ နေရပ်ပြန်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးအတွက် နိုင်ငံတကာလူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုမူဝါဒနှင့် စံချိန်စံညွှန်းများကိုအခြေခံ၍ NRPC ကချမှတ်သည့် မူဝါဒများနှင့်အညီ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မည့် လုပ်ငန်းစဉ်များကို KHCC မှ အတူတကွ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန်၊ IDP များနေရပ်ပြန်ရေး၊ ပြန်လည်နေရာချထားရေးလုပ်ငန်းများ အကောင်အထည်ဖော်ရာတွင် သက်ဆိုင်ရာအစိုးရဌာန၊ အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်သည့် အဖွဲ့အစည်း (Stakeholder) များအကြား ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်မှု အဆင်ပြေချောမွေ့ရေးပံ့ပိုးကူညီရန်၊ IDP များစားဝတ်နေရေး၊ နေရပ်ပြန်ရေး၊ ပြန်လည်နေရာချထားရေး၊ မူလအသက်မွေးဝမ်းကျောင်းများ ပြန်လည်လုပ်ကိုင်နိုင်ရေးအတွက် KHCC က လိုအပ်သလို ချိတ်ဆက်ညှိနှိုင်းပံ့ပိုးကူညီရန်၊ မိမိနေရပ်ပြန်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေး အလားအလာကောင်းမွန်သည့် IDP Camp များရွေးချယ်ရေး၊ ရှေ့ပြေးအစီအစဉ် Pilot Program များရွေးချယ်ရေးအတွက် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ရန်နှင့် IDP များနေရပ်ပြန်ရေး၊ ပြန်လည်နေရာချထားရေး ဆောင်ရွက်ရာတွင် လုပ်ငန်းများအဆင်ပြေချောမွေ့စေရေးအတွက် KIO/ KIA နှင့်ညှိနှိုင်းရန်လိုအပ်သည်ကိစ္စများတွင် KHCC ကတာဝန်ယူဆောင်ရွက်ရန် စသည့် သဘောတူညီချက် (၅) ချက်ကို ထုတ်ပြန်ခဲ့ကြသည်။

မျိုးမြင့်၊ ဖော်စီ (သတင်းစဉ်)

စကားပိုင်း

မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုကဏ္ဍမှာ အရေးပေါ်လူနာတွေကို ဆေးရုံ၊ ဆေးခန်းတွေဆီ အချိန်မီ ရောက်ရှိဖို့အတွက် အဓိကအားဖြင့် လူနာတင်ယာဉ်တွေ လိုအပ်လျက်ရှိနေပါတယ်

ဦးဆောင်ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ ဦးကဲခွန်

စက်မှုဝန်ကြီးဌာနမှ ထုတ်လုပ်နေသည့် လူနာတင်ယာဉ်များနှင့်ပတ်သက်၍ စကားပိုင်းကျင်းပ

စက်မှုဝန်ကြီးဌာနမှ တပ်ဆင်ထုတ်လုပ်နေသည့် လူနာတင်ယာဉ်များနှင့်ပတ်သက်၍ ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များ၏ စကားပိုင်းဆွေးနွေးပွဲကို မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြားမှ ရိုက်ကူးထုတ်လွှင့်ရာ စက်မှုဝန်ကြီးဌာန အမှတ်(၁)အကြီးစား စက်မှုလုပ်ငန်းမှ ဦးဆောင်ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ ဦးကဲခွန်၊ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနမှ ပါမောက္ခဒေါက်တာမော်မော်ဦးနှင့် သိပ္ပံစာရေးဆရာကိုကိုအောင်တို့ ပါဝင်ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်များကို ပြန်လည်ဖော်ပြအပ်ပါသည်။

သိပ္ပံစာရေးဆရာ ကိုကိုအောင်။ ။ ဒီနေ့ မြန်မာနိုင်ငံမှာ စက်မှုဝန်ကြီးဌာနက နေ့တပ်ဆင်ထုတ်လုပ်နေတဲ့ လူနာတင်ယာဉ်တွေနဲ့ ပတ်သက်ပြီး အများပြည်သူ ဗဟုသုတရရှိစေဖို့ သိရှိစေဖို့ ဆွေးနွေးသွားကြမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ဒီလိုဆွေးနွေးကြတဲ့အခါ ပထမဆုံးအနေနဲ့ လူနာတင်ယာဉ်တွေဆိုတာ ဘာလဲဆိုတဲ့အကြောင်းကို ပြောပြ ဆွေးနွေးသွားမှာဖြစ်ပါတယ်။ လူနာတင်ယာဉ်တွေကို ဆေးကုသမှုခံယူဖို့လိုအပ်တဲ့ လူနာတွေကို ဘေးကင်းလုံခြုံ ဖို့အတွက် ဆေးရုံ၊ ဆေးခန်းကို ပို့ဆောင်ပေးတဲ့အခါ လူနာ ကို ပြုစုကုသပေးရင်းနဲ့ ခေါ်ဆောင်သွားတဲ့ စက်တပ်ယာဉ်၊ မော်တော်ယာဉ်၊ မော်တော်ဘုတ်၊ လေယာဉ်ပျံ၊ ရဟတ် ယာဉ်စတာတွေကို လူနာတင်ယာဉ်လို အဓိပ္ပာယ်ဖွင့်ဆို ပါတယ်။

မြန်မာနိုင်ငံမှာ တစ်ချိန်တုန်းက ကျန်းမာရေးဝန်ကြီး ဌာနအောက်မှာရှိတဲ့ ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးတွေမှာ လူနာ တင်ယာဉ်တွေကို နိုင်ငံခြားက မှာယူတင်သွင်းပြီးတော့ အသုံးပြုခဲ့ကြရပါတယ်။ နှစ်ကာလကြာလာတာနဲ့အမျှ လူနာတင်ယာဉ်တွေရဲ့ကြွခိုင်မှုဟာ ကျဆင်းလာခဲ့ပါတယ်။ Medical Equipment လို့ခေါ်တဲ့ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ ပစ္စည်းကိရိယာတွေကလည်း တဖြည်းဖြည်းနဲ့ သက်တမ်း ကုန်လာပြီဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒီတော့ ကျွန်တော်တို့ မြန်မာ နိုင်ငံမှာသန်းဝန်းဆယ်ကျော်သော ပြည်သူလူထုကို စောင့် ရှောက်ပေးနိုင်ဖို့အတွက် အဓိကအရေးကြီးတဲ့ အခန်း ကဏ္ဍက ပါဝင်နေတဲ့ လူနာတင်ယာဉ်တွေကို မြန်မာ နိုင်ငံ မှာတပ်ဆင်ထုတ်လုပ်ဖို့ စိစစ်တစ်ရပ် ဖြစ်ပေါ်လာခဲ့ပါတယ်။

မြန်မာနိုင်ငံမှာ စက်မှုဝန်ကြီးဌာန အမှတ်(၁) အကြီး စားစက်မှုလုပ်ငန်းကနေ လူနာတင်ယာဉ်တွေကို တပ်ဆင် ထုတ်လုပ်ပြီးတော့မှ ကျန်းမာရေးနဲ့ အားကစားဝန်ကြီး ဌာနကို လွှဲပြောင်းရောင်းချပေးခဲ့တာဟာ အခုဆိုရင် ၅၅ စီး ရှိခဲ့ပါပြီ။ ဒီအကြောင်းနဲ့ပတ်သက်ပြီးတော့ ပထမဦးဆုံး အနေနဲ့ စက်မှုဝန်ကြီးဌာန အမှတ်(၁)အကြီးစားစက်မှု လုပ်ငန်းရဲ့ ဦးဆောင်ညွှန်ကြားရေးမှူးဖြစ်တဲ့ ဦးကဲခွန်က ဆွေးနွေးသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ဆရာဦးကဲခွန်ခင်ဗျား - ဆရာတို့ စက်မှုဝန်ကြီးဌာန အနေနဲ့ ဒီလိုလူနာတင်ယာဉ်တွေ တပ်ဆင်ထုတ်လုပ်ဖို့ စိတ်ကူး စိတ်သန်း ဖြစ်ပေါ်လာပုံကို ပထမဆုံးပြောပြပေးစေလိုပါ တယ်။

ဦးဆောင်ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ ဦးကဲခွန်။ ။ မြန်မာနိုင်ငံ ရဲ့ ကျန်းမာ ရေး စောင့်ရှောက်မှုကဏ္ဍမှာ အရေးပေါ်လူနာတွေကို ဆေးရုံ၊ ဆေးခန်းတွေဆီ အချိန်မီရောက်ရှိဖို့အတွက် အဓိကအားဖြင့် လူနာတင်ယာဉ်တွေ လိုအပ်လျက်ရှိနေပါ တယ်။ အဲဒီလိုအပ်ချက်တွေကို ဖြည့်ဆည်းနိုင်ဖို့ ပြည်ပမှ တင်သွင်းတာတွေ၊ ပြည်တွင်းမှာပဲ တပ်ဆင်ထုတ်လုပ်ကြ တာတွေကို တွေ့မြင်နေရပါတယ်။

အရေးပေါ်လူနာအချို့က ဆေးရုံကို အချိန်မီရောက် မလာနိုင်လို့ အသက်သေဆုံးကြရတာတွေကိုလည်း တွေ့ရှိ ရပါတယ်။ ဒါတွေကြောင့် ကျွန်တော်တို့ ဝန်ကြီးဌာနအနေနဲ့



လူနာတင်ယာဉ်တွေ ထုတ်လုပ်နိုင်ဖို့ သက်ဆိုင်ရာ ကျန်းမာ ရေးနဲ့ အားကစားဝန်ကြီးဌာနမှာ သွားရောက်လေ့လာပြီး အားလုံးကို ကြိုတင်ညှိနှိုင်း ပြင်ဆင်ရပါတယ်။ ပြောင်းလဲ ပြုပြင်မှုကိုတော့ အိမ်သုံးပစ္စည်းစက်ရုံ (မင်းစု)မှာ စတင် ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါတယ်။ မင်းစုနဲ့ ဆက်စပ်နေတဲ့ ကျောက်ဆည်ဆေးရုံကို သွားရောက်လေ့လာခဲ့ပြီး ဆောင် ရွက်ခဲ့ခြင်းပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ လူနာတင်ယာဉ်နဲ့ပတ်သက်ပြီး ကမ္ဘာမှာ ဘယ်ကားကုမ္ပဏီကမှ တိုက်ရိုက်ထုတ်လုပ်ပြီး ရောင်းချတာရယ်လို့ မရှိပါဘူး။ လူနာတင်ယာဉ် မော်တော်ယာဉ် ကိုပဲ ပြန်လည်ပြုပြင်ပြီး ပြောင်းလဲထုတ်လုပ်ကြတဲ့ သဘောသဘာဝ အနေအထားဖြစ်ပါတယ်။

ကျွန်တော်တို့ လေ့လာသိရှိရသလောက် လူနာတင် ယာဉ် ထုတ်လုပ်ဖို့အတွက် ယာဉ်အမျိုးအစား လေးမျိုး လောက် အဆင့်သတ်မှတ်ထားတာ ရှိပါတယ်။ Basic၊ Standard၊ Advance နဲ့ လူနာတွေကို သယ်ယူပို့ဆောင် ရေးသာလုပ်နိုင်တဲ့ လူနာတင်ယာဉ်ဆိုပြီး သတ်မှတ်ထား ပါတယ်။ အဲဒီအထဲမှာ Basic အဆင့် လူနာတင်ယာဉ်ကို စတင်ထုတ်လုပ်ဖို့ စီစဉ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါတယ်။

လူနာတင်ယာဉ်ထုတ်လုပ်ဖို့ အရင်သုတေသနပြု စမ်းသပ်ထုတ်လုပ်ရမှာဆိုတော့ ကျွန်တော်တို့ရဲ့ ဘတ်ဂျက် ဘဏ္ဍာငွေအခြေအနေကို စဉ်းစားရပါတယ်။ ဘဏ္ဍာငွေ အခြေအနေက ကန့်သတ်မှုရှိတဲ့အတွက် ကျွန်တော်တို့ ဌာနမှာရှိတဲ့ ယာဉ်အို၊ ယာဉ်ဟောင်းတွေထဲကနေ မော်တော်ယာဉ်နှစ်စီးကို လုံခြုံစိတ်ချရအောင် အကြိမ် ကြိမ် ပြုပြင် ပြင်ဆင်ပြီးတော့မှ ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါတယ်။ ယာဉ်အတွင်းပိုင်း ပြင်ဆင်မှုကိုလည်း ကျန်းမာရေးနဲ့ အားကစားဝန်ကြီးဌာနမှ ကျွမ်းကျင်သူများနဲ့တိုင်ပင်ပြီး သုံးလလောက်အတွင်းမှာ ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါတယ်။

လူနာတင်ယာဉ်မှာ ရှိရမယ့် ပစ္စည်းတွေ၊ လူနာတင် ယာဉ်နဲ့ပတ်သက်တဲ့ Criteria တွေ ကန့်သတ်ချက်တွေ၊ အရေးပေါ်ကယ်ဆယ်ရေး ဆေးပညာဌာနက သတ်မှတ် ချက်တွေ၊ ကျန်းမာရေးနဲ့ အားကစားဝန်ကြီးဌာနရဲ့ အကြံပြုချက်တွေကို ကျွန်တော်တို့ဌာနမှာ ဒီဇိုင်းသတ်မှတ် ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါတယ်။ ပြီးတော့ ဒီဇိုင်းနဲ့ပတ်သက်ပြီး တူရကီနိုင်ငံမှ ပညာရှင်တွေကိုလည်း ခေါ်ယူအကြံဉာဏ် ရယူခဲ့ပါတယ်။ ဒီလိုပေါင်းစပ်ပြီးတော့ မော်တော်ယာဉ် လေးစီးကို အဆင့်ဆင့် စမ်းသပ်ခဲ့ပါတယ်။ အဲဒီနောက်

ဌာနပိုင် MRL Model ဆိုတဲ့ အန်စာတုံးပုံစံ မော်တော် ယာဉ်တစ်စီးကိုလည်း Standard အဆင့် စမ်းသပ်မှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါတယ်။

ဒီလို စမ်းသပ်ဆောင်ရွက်လာတဲ့အလျောက် ကျွန်တော်တို့ ဝန်ထမ်းတွေမှာ နည်းပညာနဲ့ ကျွမ်းကျင်မှု တွေ ရရှိလာခဲ့ပါတယ်။ ပြီးတော့ တိုယိုတာ ၂၀၁၇ မော်တော်ယာဉ်ကိုဝယ်ပြီး နောက်ထပ် Standard အဆင့် စတင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါတယ်။ ဒီလိုဆောင်ရွက်ရင်း စက်ရုံရဲ့ ထုတ်လုပ်မှုပိုင်း အနေအထားကိုလည်းပုံစံ ပြောင်းလဲပြီး တပ်ဆင်နိုင်ဖို့ လုပ်ခဲ့ရပါတယ်။ ဆက်လက်ပြီး တော့ တစ်စီးချင်းမဟုတ်ဘဲ အများအပြားထုတ်လုပ်နိုင်ဖို့ အတွက် ကွန်ဗယ်ယာ Line နဲ့ ပြုပြင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါတယ်။

ဒီလိုဆောင်ရွက်ရာမှာ အရင်က ဘူဒိုဇာတပ်ဆင်တဲ့ ကွန်ဗယ်ယာ Line ကို မော်တော်ကားပုံစံနဲ့ကိုင်ညီအောင် ပြန်လည်ပြုပြင်ပြီး လူနာတင်ယာဉ်တွေကို ထုတ်လုပ်နိုင်ဖို့ Carriage ခြောက်ခုလောက်ကို ဒီဇိုင်းပြန်လည်ရေးဆွဲခဲ့ ပါတယ်။ ဒါကိုလည်း အောင်မြင်အောင် ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ ပါတယ်။

ထုတ်လုပ်တဲ့ နည်းပညာအပိုင်းကို ဩစတြေးလျနိုင်ငံ က ပညာရှင်တွေနဲ့ ပူးပေါင်းပြီးတော့ အောင်မြင်စွာ စမ်းသပ် ထုတ်လုပ်နိုင်ပြီဖြစ်ပါတယ်။ ဒီလိုစမ်းသပ် ထုတ်လုပ်တဲ့

ဟန်နီဝင်း၊ နန္ဒာဝင်း

အခါ ရှေးဦးစွာ လူနာတင်ယာဉ်တွေရဲ့ အတွင်းပိုင်းက မလိုအပ်တဲ့အပိုင်းတွေကို ဖယ်ထုတ်ရပါတယ်။ ပြီးရင် လိုအပ်တဲ့ အစိတ်အပိုင်းတွေကို သတ်မှတ်ထားတဲ့ စံချိန် စံညွှန်းတွေနဲ့အညီ တပ်ဆင်နေရာချရပါတယ်။ ဒီလို တပ်ဆင်တဲ့အခါ ကျွန်တော်တို့ နိုင်ငံနဲ့ ကိုက်ညီတဲ့ဒီဇိုင်းကို ရေးဆွဲပြီး အသုံးပြုတာ ဖြစ်ပါတယ်။ Standard အဆင့် တပ်ဆင်တဲ့အခါ မြန်မာနိုင်ငံရဲ့လမ်းများနဲ့ ကိုက်ညီတဲ့ ဂျပန်နိုင်ငံထုတ် ဘယ်မောင်းကားသစ်တွေကို မှာယူ တင်သွင်းပြီး အသစ်တပ်ဆင်အသုံးပြုခဲ့ပါတယ်။

ဈေးနှုန်းကိုလည်း သုံးစွဲသူတွေအတွက် သက်သာမှုရှိ အောင် စဉ်းစားဆောင်ရွက်ပေးရပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ တပ်ဆင်ထုတ်လုပ်တဲ့ လူနာတင်ယာဉ်တစ်စီးရဲ့ဈေးနှုန်းနဲ့ ပြည်ပကမှာယူတဲ့ လူနာတင်ယာဉ်ရဲ့ဈေးနှုန်းကို နှိုင်းယှဉ် ကြည့်တဲ့အခါ ကျွန်တော်တို့ယာဉ်က ၄၀ ရာခိုင်နှုန်း လောက် သက်သာတာကို တွေ့ရှိရပါတယ်။

ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းတွေမှာ လိုအပ် နေတဲ့ မော်တော်ယာဉ်တွေကို ကျန်းမာရေးနဲ့ အားကစား ဝန်ကြီးဌာနကနေ လူနာတင်ယာဉ် ၁၅ စီးအတွက် တင်ဒါ ခေါ်ယူခဲ့ပါတယ်။ အဲဒီလို ခေါ်ယူတဲ့အခါ စက်မှုဝန်ကြီးဌာန ကနေ အများသူငါနဲ့အတူ တင်ဒါဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ပြီး တော့ တင်ဒါအောင်မြင်မှု ရရှိခဲ့ပါတယ်။ အဲဒီမှာ ကျွန်တော်တို့က တစ်စီးကို သိန်း ၇၄၀ နှုန်း ဈေးအနည်းဆုံး နဲ့ ရရှိခဲ့ပါတယ်။

ဒီအတွက် တည်ဆောက်တပ်ဆင်နေဆဲမှာပဲ ကုသရေးဦးစီးဌာနကနေ လိုအပ်တဲ့ လူနာတင်ယာဉ် အစီး ၄၀ ကို အမှာစာထပ်ပြီး ကျွန်တော်တို့ဆီ ပေးပို့ခဲ့တဲ့အတွက် ထပ်မံတိုးချဲ့ဆောင်ရွက်ခဲ့ရပါတယ်။ မှာယူတဲ့ လူနာတင် ယာဉ်တွေကိုလည်း ဂျပန်နိုင်ငံထုတ် တိုယိုတာ ဟိုက်အေစ် ဘယ်မောင်း ၂၀၁၇ မော်တော်ယာဉ် Brand New များ ကိုပဲ အသုံးပြုတပ်ဆင်ပေးခဲ့ပါတယ်။

စာမျက်နှာ ၁၁ သို့ >>>



စတင်ထုတ်လုပ်ခဲ့သည့် Basic အဆင့် လူနာတင်ယာဉ်

Advertisement for MMAC (Myanmar Myanmar Academic Centre) featuring the slogan 'LESS TEACHING & MORE LEARNING CENTRE' and 'မဟာမြန်ကျန်းသား' (Mahavikant). It lists course information, contact details, and a Facebook link.

»» စာမျက်နှာ ၁၀ မှ

ဒီလို တပ်ဆင်ထုတ်လုပ်ပေးပြီးတဲ့နောက် ကျန်းမာရေးနဲ့ အားကစားဝန်ကြီးဌာနကို လွှဲပြောင်းပေးခဲ့ပြီးလည်း ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီလိုလွှဲပြောင်းလက်ခံရာမှာလည်း အရည်အသွေး စံချိန်စံညွှန်းအပိုင်းကို သေချာစွာ စစ်ဆေးပြီးတော့မှ လက်ခံတာဖြစ်ပါတယ်။ ဝန်ဆောင်မှုအနေနဲ့ လိုအပ်ချက်တွေရှိလို့ ညှိနှိုင်းလာမှုများကိုလည်း ဆွေးနွေးပြီးတော့ ပြန်လည်ပြုပြင်ပေးခဲ့ပါတယ်။

လူနာတင်ယာဉ်တွေရဲ့အရည်အသွေးကို သတ်မှတ်စစ်ဆေးတဲ့ အဖွဲ့အစည်းတစ်ရပ် လိုအပ်နေတဲ့အတွက် “လူနာတင်ယာဉ်ဆိုင်ရာ အရည်အသွေး အတည်ပြုချက် လမ်းညွှန်ချက် ရှစ်ခုကို” ချမှတ်ဆောင်ရွက်နိုင်ဖို့အတွက် ဆောင်ရွက်ခဲ့ရပါတယ်။ စက်မှုဝန်ကြီးဌာနက ကမကထပြုပြီး သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနများနဲ့ အသင်းအဖွဲ့အားလုံးကို ဖိတ်ကြားပြီးတော့ အကြံပြုချက်တွေကိုလည်း ရယူခဲ့ပါတယ်။ ဒီအကြံပြုချက်တွေနဲ့ လူနာတင်ယာဉ်ဆိုင်ရာ အရည်အသွေးအတည်ပြုချက်၊ လမ်းညွှန်ချက်တွေကို ပြုစုဆောင်ရွက်ခဲ့ပါတယ်။

ဒီလိုပြုစုဆောင်ရွက်တဲ့အခါ နိုင်ငံတကာမှာ အသုံးပြုနေတဲ့ (Commission on Accreditation of Ambulance Services - CAAS) က ထုတ်ပြန်ထားတဲ့ လူနာတင်ယာဉ်တွေနဲ့ သတ်မှတ်ချက်တွေကို အခြေခံပြီးတော့ တပ်ဆင်ထုတ်လုပ်တဲ့ လူနာတင်ယာဉ်တွေရဲ့ အရည်အသွေး သတ်မှတ်အတည်ပြုရေးကော်မတီကို မြန်မာနိုင်ငံဆေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ ကျန်းမာရေးနဲ့ အားကစားဝန်ကြီးဌာနနဲ့ မြန်မာနိုင်ငံ အင်ဂျင်နီယာကောင်စီ အဖွဲ့ဝင်တွေ စက်မှုဝန်ကြီးဌာနက တာဝန်ရှိသူတွေနဲ့ Commission on Accreditation of Ambulance, Myanmar - CAAM ကို ဖွဲ့စည်းထားပါတယ်။ ဝန်ကြီးဌာနကပဲ ထုတ်ထုတ်၊ ပုဂ္ဂလိကလုပ်ငန်းရှင်တွေကပဲ ထုတ်ထုတ် ထုတ်လုပ်သူတွေရဲ့ ထုတ်လုပ်မှုအပိုင်း အရည်အသွေးအပိုင်းကို စစ်ဆေးဖို့ဖြစ်ပါတယ်။ ပြည်သူ့တွေအတွက် အသုံးပြုမယ့် လူနာတင်ယာဉ်တွေရဲ့ အရည်အသွေး လုံခြုံစိတ်ချရပြီး သတ်မှတ်အရည်အသွေးကောင်းတွေနဲ့ပဲ ဆောင်ရွက်စေဖို့ ရည်ရွယ်တာဖြစ်ပါတယ်။

၂၀၁၆-၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာနှစ်အတွင်းမှာတော့ ဌာနဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်းတွေကနေ ထုတ်လုပ်ပေးဖို့ အမှာစာတွေကိုလည်း လက်ခံရရှိထားပါပြီ။ အခုဆိုရင် အမှာစာ



ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနသို့ လူနာတင်ယာဉ်များ လွှဲပြောင်းပေးအပ်ခြင်းအခမ်းအနား ကျင်းပစဉ်။

၂၂ ခုလောက် လက်ခံရရှိနေပြီဖြစ်ပါတယ်။ အရင်ထုတ်လုပ်ထားတဲ့ အတွေ့အကြုံနဲ့ ဝယ်ယူအားပေးထားတဲ့သူတွေရဲ့ တုံ့ပြန်မှုအရ တချို့က ဈေးနှုန်းမြင့်တက်လို့ အကြံပြုတာရှိပါတယ်။ ဒါကြောင့် အရည်အသွေးအပိုင်းလည်း မကျအောင် ဈေးနှုန်းကိုလည်း ထပ်ပြီးလျှော့ချနိုင်အောင် အတတ်နိုင်ဆုံး စိစစ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါတယ်။ ဈေးနှုန်းကိုလည်း သင့်တင့်အောင် ဂျပန်တို့ယုံတာတွေအစား JMC အမျိုးအစား မော်တော်ယာဉ်တွေကိုလည်း အသုံးပြုနိုင်စေဖို့ စိစစ်ဆောင်ရွက်နေပါတယ်။

အများသိကြတဲ့အတိုင်း မြန်မာနိုင်ငံမှာရှိတဲ့ လူမှုအဖွဲ့အစည်းတွေကနေ လူနာတင်ယာဉ်တွေကို အသုံးပြုနေတာတွေရှိပါတယ်။ ဒီလူနာတင်ယာဉ်တွေရဲ့ အရည်အသွေးကို ပြန်လည်စိစစ်ပြီးတော့ လုံခြုံစိတ်ချစွာ အသုံးပြုနိုင်ဖို့ ဆောင်ရွက်သွားရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ မကြာခင်မှာ လူနာတင်ယာဉ်လိုဏ်ထုတ်ပေးနိုင်ရေးအတွက် ထောက်ခံချက်ပေးဖို့ ကျွန်တော်တို့ CAAM အနေနဲ့ ဆောင်ရွက်နေပါတယ်။ လူနာတင်ယာဉ်လုပ်ငန်းအပိုင်းကို စက်မှုဝန်ကြီးဌာနကနေ ဆက်ပြီး ဆောင်ရွက်သွားမယ်လို့ ဆွေးနွေးပြောပြလိုပါတယ်။

သိပ္ပံစာရေးဆရာ ကိုကိုအောင် ။ ဆက်လက်ပြီး ကျန်းမာရေး ရှုထောင့်နဲ့ ပတ်သက်လို့ ဒေါက်တာမော်မော်ဦးကို မေးချင်ပါတယ်။ ဆရာကိုယ်တိုင်က အရေးပေါ်ကုသရေးဌာနက ပညာရှင်တစ်ယောက်လည်းဖြစ်တယ်။ စက်မှုဝန်ကြီးဌာနက

တပ်ဆင်ထုတ်လုပ်တဲ့ လူနာတင်ယာဉ်တွေကို ကျန်းမာရေးနဲ့ အားကစားဝန်ကြီးဌာနက အသုံးပြုတယ်။ ဆရာအနေနဲ့ ဒီလူနာတင်ယာဉ်တွေကို လက်တွေ့အသုံးပြုတဲ့အခါမှာ ဆေးပညာရှင်တစ်ယောက်အနေနဲ့ ဘာတွေကို တွေ့ရှိရတယ်ဆိုတာ ပြောပြဆွေးနွေးပေးစေလိုပါတယ်။ လူနာတင်ယာဉ်အဖြစ် စက်ရုံက တိုက်ရိုက်ထုတ်တာမရှိဘူးဆိုပေမယ့်လည်း လူနာတင်ယာဉ်ထုတ်လုပ်ဖို့ သီးသန့်မော်တော်ယာဉ် အထူးသဖြင့် ခေါင်းသုံးမျိုးထုတ်ပါတယ်။ ရိုးရိုးခေါင်းခေါင်းပြား၊ ခေါင်းမြင့် စသဖြင့်ထုတ်ပါတယ်။ လူနာတင်ယာဉ်ကိုတော့ ထုထည်ကြီးမားအောင် ခေါင်းမြင့်ထုတ်ပြီး စက်မှုဝန်ကြီးဌာနက ၂၀၁၇ မော်ဒယ် Zero ကီလိုမီတာနဲ့ပဲ တပ်ဆင်ထုတ်လုပ်ပြီး ဆရာတို့ဌာနကို လွှဲပြောင်းပေးခဲ့ပါတယ်။ ဒီမှာ တပ်ဆင်ထားတဲ့ Medical Equipment တွေနဲ့ပတ်သက်ပြီး လက်တွေ့အသုံးပြုတဲ့အခါ ဆေးပညာရှင်တစ်ယောက်ရဲ့အမြင်နဲ့ ဆရာတွေရှိရတာလေးတွေကို ပြောပြပေးစေလိုပါတယ်။

ဒေါက်တာမော်မော်ဦး ။ ကျွန်တော်က အရေးပေါ်ဆရာဝန်ဖြစ်တဲ့အတွက် ဆေးရုံမှာ အရေးပေါ်ကုသမှုတွေရှိသလို ကျန်းမာရေးနဲ့ အားကစားဝန်ကြီးဌာနက အရေးပေါ်လူနာတင်ယာဉ်စနစ်ကို ထူထောင်ဖို့ကြိုးစားနေပါတယ်။ အရေးပေါ်လူနာတွေအတွက် ရန်ကုန်-မန္တလေး၊ နေပြည်တော်-ရန်ကုန် အဝေးပြေးလမ်းနဲ့ တစ်နိုင်ငံလုံးမှာ အရေးပေါ် System ကို လုပ်မယ်လို့ အစီအစဉ်ရှိတဲ့အခါ ဝန်ကြီးဌာနအတွက် လူနာတင်ယာဉ် လိုလာတယ်။ ကျွန်တော်တို့က နှစ်စဉ်နှစ်တိုင်းလည်း ကားတွေကို တိုးချဲ့ဝယ်ယူလေ့ရှိပါတယ်။ အဓိကက ပြည်သူလူထုကို သိစေချင်ပါတယ်။

ကျန်းမာရေးနဲ့ အားကစားဝန်ကြီးဌာနက စက်မှုဝန်ကြီးဌာနမှာရှိတဲ့ ကားတွေကိုဝယ်ယူရင် ရေရှည်ကောင်းပါ့မလားလို့ ရိုက်ခတ်မှုတွေလည်း ရှိပါတယ်။ ပြန်ပြီးလေ့လာကြည့်မယ်ဆိုရင် အရင် ၂၀၀၅ ခုနှစ်လောက်ကလည်း လူနာတင်ယာဉ် ကားတွေဝယ်ယူခဲ့ပါတယ်။ လူနာတင်ယာဉ် ၁၉၅ စီး ဝယ်ခဲ့တဲ့အချိန်က ပြင်ပကုမ္ပဏီတွေနဲ့ ဝယ်ခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒီအချိန်က စက်မှုဝန်ကြီးဌာနကလည်း မထုတ်နိုင်သေးပါဘူး။ ကျွန်တော်တို့ ဝန်ကြီးဌာနအနေနဲ့ လူနာတင်ယာဉ်တွေ ဝယ်တဲ့ကိစ္စကလည်း ခွင့်ပြုတဲ့ဘတ်ဂျက်နဲ့ လိုချင်တဲ့အရေအတွက်တို့ကိုကိုင်ညှိဖို့ လိုအပ်ပါတယ်။ ဝယ်တဲ့သူဘက်က အရည်အသွေးကောင်းပြီး တန်ဖိုးနည်းတာကို ဝယ်ချင်ပါတယ်။ အဲဒီလို ဝယ်ချင်တဲ့အတွက် ဝန်ကြီးဌာနက တင်ဒါခေါ်တယ်။ ကျွန်တော်တို့ကလည်း ပညာရှင်အနေနဲ့ လူနာတင်ယာဉ် တွေကို ဒီဇိုင်းတွေလုပ်တော့ တကယ်လေ့လာမယ်ဆိုရင် ကမ္ဘာပေါ်မှာ နိုင်ငံတိုင်းနဲ့ ကိုက်ညီတဲ့အကောင်းဆုံး လူနာတင်ယာဉ်ဆိုတာ မရှိနိုင်ပါဘူး။ သက်ဆိုင်ရာနိုင်ငံနဲ့

သက်ဆိုင်ရာအသုံးပြုသူကနေ အသုံးဝင်မယ့် လူနာတင်ယာဉ် ပဲရှိပါတယ်။ ဒါကြောင့် လူနာတင်ယာဉ်အဆင့်တွေက အမျိုးမျိုးရှိတယ်။ ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံနဲ့ ကိုက်ညီမယ့် ပြင်လိုဆင်လို လွယ်ကူမယ့် Maintenance လေးတွေ ကောင်းမယ့်ဟာမျိုးကို ရည်ရွယ်ခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် တင်ဒါခေါ်တဲ့အချိန်မှာ မြန်မာပြည်အတွက်လည်း သင့်တော်တယ်။ တင်ဒါကော်မတီကနေ ဆုံးဖြတ်ပေးပြီး ဝယ်ယူလိုက်တဲ့အခါ လူနာတင်ယာဉ်ရဲ့ သဘောကို ပြန်ကြည့်တယ်။ ကျွန်တော်တို့က ဝယ်ယူတဲ့သူဘက်ကပြောမယ်ဆိုရင် လူနာတင်ယာဉ် ဝယ်တယ်ဆိုတာ ကားကိုဝယ်တာမဟုတ်ဘူး။ ဘယ်ကားဖြစ်ဖြစ် ကားပေါ်မှာရှိတဲ့ Medical Equipment တွေကို ဝယ်တာလည်းမဟုတ်ဘူး။ ကားရော Medical Equipment ရော ဒီနှစ်မျိုးတင်မကဘူး။ ရည်ရွယ်ချက်က ကား၊ Medical Equipment၊ ဒီဇိုင်းရော ဒီသုံးမျိုးလုံး ပေါင်းပြီး ကိုယ့်နိုင်ငံနဲ့ကိုက်ညီတဲ့ ကောင်းတဲ့ လူနာတင်ယာဉ် ကားကောင်းကို ဝယ်ပါတယ်။ တစ်ခါတလေ ကားကအလွန်ကောင်းတယ်။ တပ်ဆင်ထားတဲ့ ကိရိယာတွေက မကောင်းဘူး။ ဒါမှမဟုတ် Medical Equipment တွေက အတော်ကောင်းတယ်။ ကားက မကောင်းဘူးဆိုရင် အရေးပေါ်ယာဉ်ဖြစ်တဲ့အတွက် အရေးပေါ် မောင်းလိုမရရင်မဖြစ်ပြန်ဘူး။

ဒီနှစ်ခုအပြင် တတိယမြောက်အနေနဲ့ ဒီဇိုင်းကို ဦးစားပေးမယ်။ ဒါကြောင့် ခေါင်းမြင့်ရင်ကောင်းလား၊ ခေါင်းနိမ့်ရင်ကောင်းလား။ ခေါင်းမြင့်ရင် ဘာကြောင့်ကြိုက်သလဲ၊ လူနာတင်ယာဉ်ချင်းအတူတူ အထဲမှာ အလုပ်လုပ်ရတဲ့ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းတွေ ချောင်ချောင်ချိချိ လုပ်နိုင်မယ်။ ဒီဇိုင်းက လူနာတင်ယာဉ်ပေါ်မှာ တာဝန်ထမ်းဆောင်တဲ့ လူတွေအတွက် သက်သောင့်သက်သာရှိတဲ့ အဆင်ပြေပြေ လွယ်လွယ်ကူကူနဲ့ ပစ္စည်းများ လှမ်းယူရင်မိရမယ်။ အန္တရာယ်မရှိရဘူး။ ဒီထဲမှာရှိနေတဲ့ပစ္စည်းတွေကို တပ်ဆင်ထားတဲ့အခါမှာ ခိုင်ခိုင်မာမာနဲ့ သေသေချာချာ တပ်ဆင်ထားတဲ့ လူနာတင်ယာဉ်တွေကို ဦးစားပေးပါတယ်။

လူနာတင်ယာဉ်တွေကို မြန်မာပြည်မှာ ထုတ်လုပ်တာကို ကြိုဆိုပါတယ်။ စက်မှုဝန်ကြီးဌာနကပဲ ထုတ်ထုတ်၊ ပုဂ္ဂလိကကုမ္ပဏီတွေကပဲ ထုတ်ထုတ်၊ နိုင်ငံခြားကုမ္ပဏီတွေကနေ တိုက်ရိုက်ဝင်လာပြီး မြန်မာပြည်ထဲကို လူနာတင်ယာဉ်တွေကို ထောင်မယ်ဆိုလည်း ကြိုဆိုပါတယ်။ မြန်မာပြည်ထဲမှာ ထုတ်ခြင်းအားဖြင့် မိမိတို့အတွက် အကျိုးကျေးဇူးတွေ အများကြီးရှိပါတယ်။ မြန်မာပြည်ထဲမှာ ထုတ်ခြင်းအားဖြင့် အဓိကလိုချင်တာက မြန်မာပြည်နဲ့ ကိုက်ညီတဲ့ အနေအထားကို ပြုပြင်ပြောင်းလဲပြီး ထုတ်လိုရပါတယ်။ လူနာတင်ယာဉ်ဆိုတာ ပစ္စည်းတွေအကုန်ပါတိုင်း စုံတိုင်းမဟုတ်ဘူး။

လူနာတင်ယာဉ်ပေါ်မှာလိုက်ပြီး လူနာကို ပြုစုကုသမယ့် ဆရာဝန်လား၊ သူနာပြုလား၊ သာမန်လူလား၊ ရိုးရိုးရှေးဦးသူနာပြုပဲ တတ်တဲ့သူများလား၊ ဒီအပေါ်မူတည်ပြီး လူနာတင်ယာဉ်ပေါ်မှာ စုံတဲ့ကားရှိသလို၊ မစုံတဲ့ကားလည်းရှိနိုင်တယ်။ အမျိုးမျိုးသောဆိုတာကို နားလည်စေချင်တယ်။ အကုန်လုံးစုံပြုတင်ပြီး ဒီပစ္စည်းကို အသုံးပြုနိုင်တဲ့သူမရှိဘဲနဲ့ လူနာတင်သွားတာက ဘာမျှ မပါတဲ့ကားနဲ့ တင်သွားတာနဲ့ အတူတူပဲလို့ ဒီလိုသဘောမျိုးကြောင့် ကျွန်တော်တို့က ပစ္စည်းများကို ကိုယ့်တိုင်းပြည်အတွက် ကားပေါ်မှာ လိုက်ပါပြီး လူနာပြုစောင့်ရှောက်မယ့်သူ လုပ်နိုင်တဲ့ ကိရိယာတွေကို ကျွန်တော်တို့က လိုတဲ့ပစ္စည်းတွေ တပ်ဆင်နိုင်တယ်။ မလိုတဲ့ပစ္စည်းတွေ ဖြုတ်နိုင်တယ်။ ဒီလိုပုံစံမျိုးနဲ့ မြန်မာပြည်ထဲမှာ ထုတ်ရင် အကျိုးရှိနိုင်ပါတယ်။

(ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်)



အန်စာတုံးပုံစံ Standard အဆင့် လူနာတင်ယာဉ်အတွင်းပိုင်းကို တွေ့ရစဉ်။

Advertisement for Pun Hlaing Siloam Hospitals featuring Prof Sarbjit Singh, a joint replacement specialist. The ad includes the hospital logo, the doctor's name and credentials, and images of various joints (hip, knee, shoulder, spine) with red highlights indicating areas of concern or surgery. Text in Burmese describes the doctor's expertise and the hospital's services.

ရုရှားသမ္မတ ပူတင်နှင့် တရုတ်သမ္မတ ရှီကျင့်ဖျင်တို့ ပေကျင်းမြို့၌ တွေ့ဆုံ



ပေကျင်း မေ ၂၆
 တရုတ်သမ္မတ ရှီကျင့်ဖျင်နှင့် ရုရှားသမ္မတ ဗလာဒီမာပူတင်တို့သည် တရုတ်နိုင်ငံ ပေကျင်းမြို့တွင် တွေ့ဆုံခဲ့ကြပြီး ကိုရီးယားကျွန်းဆွယ်အရေးနှင့် ဗင်နီဇွဲလားနိုင်ငံအရေးတို့ အပါအဝင် အခြားသော နိုင်ငံရေးရာကိစ္စရပ်များနှင့်ပတ်သက်ပြီး အမြင်ချင်းဖလှယ်ခဲ့ကြကြောင်း ယနေ့ အင်န်အိတ်ချ်ကေ သတင်းတစ်ရပ်အရ သိရသည်။

ခေါင်းဆောင်နှစ်ဦးသည် တရုတ်နိုင်ငံ ပေကျင်းမြို့တွင်ကျင်းပမည့် ရပ်ဝန်းနှင့်ပိုးလမ်းမ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဖိုရမ်ကို တက်ရောက်ခဲ့ပြီးနောက် သီးခြားတွေ့ဆုံခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။

ထို့ပြင် ခေါင်းဆောင်နှစ်ဦးက နိုင်ငံရေးရာကိစ္စရပ်များ ဆောင်ရွက်ရာတွင် နှစ်နိုင်ငံ အချင်းချင်း အနီးကပ်ပူးပေါင်းလုပ်ဆောင်သွားရန် ထပ်လောင်းသဘောတူညီခဲ့ကြသည်။

သမ္မတ ပူတင်က ဗလာဒီမီရီစတော့ခ်မြို့တွင်ကျင်းပခဲ့သည့် ရုရှား-မြောက်ကိုရီးယား ထိပ်သီးအစည်းအဝေးပွဲ၌ ခေါင်းဆောင်ကင်ဂျီအန်နှင့် ဆွေးနွေးခဲ့မှုများကို သမ္မတ ရှီကျင့်ဖျင် အား ပြန်လည်ပြောကြားနိုင်ဖွယ်ရှိကြောင်း မျှော်လင့်ရသည်။

ကိုရီးယားကျွန်းဆွယ်ဒေသအတွင်း နျူကလီးယားလက်နက် ကင်းစင်ပျောက်စေရေး ကြိုးပမ်းမှုအဖြစ် မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံအပေါ် ကုလသမဂ္ဂလုံခြုံရေးကောင်စီက ချမှတ်ထားသည့် စီးပွားရေးပိတ်ဆို့မှုများကို ဖြေလျော့ပေးရန် ရုရှားနှင့် တရုတ်နိုင်ငံတို့က သဘောတူညီကြသည်။

နှစ်နိုင်ငံစွမ်းအင်ကဏ္ဍအပါအဝင် အခြားသောကဏ္ဍများတွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ ပိုမိုလုပ်ဆောင်ရန် ခေါင်းဆောင်နှစ်ဦးက သဘောတူညီခဲ့ကြသည်။

မေ ၂၅ ရက်ကလည်း တရုတ်ကုမ္ပဏီနှစ်ခုက သဘာဝဓာတ်ငွေ့စီမံကိန်း Arctic LNG 2 အတွက် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများပြုလုပ်ရန် ရုရှားဓာတ်ငွေ့ထုတ်လုပ်ရေးကုမ္ပဏီ Novatek နှင့် သဘောတူလက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အင်န်အိတ်ချ်ကေ

မက္ကဆီကိုတောင်ပိုင်းရှိ ထိန်းသိမ်းရေးစခန်းတစ်ခုမှ ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်သူ ၁၃၀၀ ထက်မနည်း ထွက်ပြေးလွတ်မြောက်

မက္ကဆီကိုစီးတီး မေ ၂၆
 မက္ကဆီကိုနိုင်ငံတောင်ပိုင်းရှိ ထိန်းသိမ်းရေးစခန်းတစ်ခု၌ စခန်းအတွင်း လူအများစုပြုကျပ်ခဲ့စွာ ထားရှိမှုများအပေါ် ဆန့်ကျင်ဆန္ဒပြသည့်အနေဖြင့် အဆိုပါအဆောက်အအုံအား မီးတင်ရှို့မည်ဟု ခြိမ်းခြောက်မှုတစ်ခု ဖြစ်ပွားခဲ့ပြီးနောက် ကျူးဘားလူမျိုးအများစု ပါဝင်သော အထိန်းသိမ်းခံရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်သူ ၁၃၀၀ ထက်မနည်းသည် ထိန်းသိမ်းရေးစခန်းမှ ထွက်ပြေးလွတ်မြောက်သွားခဲ့ကြောင်း အေအက်ဖ်ပီသတင်းတွင် ဖော်ပြသည်။

မက္ကဆီကို တောင်ပိုင်း ချီယာပက်စ်ပြည်နယ် တာပါချူလာမြို့ရှိ ယင်းထိန်းသိမ်းရေးစခန်းတွင် မေ ၂၅ ရက် ညစာစားချိန်တွင် အကျဉ်းသားအချို့၏ ပုန်ကန်မှုဖြစ်ပွားရာမှ အကျဉ်းသားအများအပြား ထွက်ပြေးလွတ်မြောက်မှု ဖြစ်ပွားခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း မျက်မြင်တွေ့ရှိသူများက ပြောသည်။

ယင်းဖြစ်ရပ်မှာ ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်သူများအား ထိန်းသိမ်းထားသည့်စခန်းတစ်ခုအတွင်း ခွင့်ပြုချက်မရရှိဘဲ ကြီးမားသောပမာဏရှိသည့် လူစုလူဝေးကြီး ထွက်သွားခြင်းဖြစ်ကြောင်း အမျိုးသားရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်သူများဆိုင်ရာသိပ္ပံ(အိုင်အင်အန်အမ်)မှ ထုတ်ပြန်သည်။

ကြေညာချက်တွင် ဖော်ပြသည်။
 ထိန်းသိမ်းရေးစခန်းမှ ထွက်ခွာသွားသူများအနက် လူပေါင်း ၇၀၀ ခန့်သည် များမကြာမီတွင် ထိန်းသိမ်းရေးစခန်းသို့ ပြန်လာကြပြီး အခြားလူ ၆၀၀ ကျော်မှာ ပြန်လည်ရောက်ရှိမလာကြောင်း ယင်းအဖွဲ့က ပြောကြားသည်။

ယမန်နှစ် အောက်တိုဘာလကတည်းက ဗဟိုအမေရိကန်နိုင်ငံများနှင့် ကျူးဘားနိုင်ငံတို့မှ ထောင်ပေါင်းများစွာသော ပြောင်းရွှေ့နေထိုင်သူများသည် အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုအတွင်း၌ ခိုလှုံခွင့်ရရှိရေး မျှော်လင့်ချက်ဖြင့် မက္ကဆီကိုနိုင်ငံတွင်းသို့ ဖြတ်ကျော်ဝင်ရောက်ခဲ့ပြီး ၎င်းတို့အား ခရီးသွားအုပ်စုကြီးများဟု ခေါ်ဆိုခဲ့ကြသည်။

တာပါချူလာထိန်းသိမ်းရေးစခန်းသည် အကျဉ်းသားဦးရေ ၉၀၀ သာဝင်ဆံ့ရန် တည်ဆောက်ထားခြင်းဖြစ်သော်လည်း တစ်ခါတစ်ရံတွင် လူပေါင်း ၃၀၀၀ ကျော်သည်အထိ အဆိုပါစခန်းတွင်ထားရှိကြောင်း ဒေသခံများက ပြောသည်။

တာပါချူလာထိန်းသိမ်းရေးစခန်းတွင် အကျဉ်းသားများကျပ်တည်းစွာ ထားရှိသည့်အခြေအနေနှင့် ပတ်သက်၍ လွန်ခဲ့သည့်နှစ်အောက်တိုဘာလ ကတည်းကစ၍ အဓိကရုဏ်းများဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး ယခုအကြိမ်မှာ အဆိုပါစခန်းအတွင်း တတိယအကြိမ် အဓိကရုဏ်းဖြစ်ပွားခြင်းဖြစ်သည်။



အတွင်း တတိယအကြိမ် အဓိကရုဏ်းဖြစ်ပွားခြင်းဖြစ်သည်။ ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်သူများသည် အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု၏ လုံခြုံရေးကိုခြိမ်းခြောက်သူများဖြစ်ကြောင်းနှင့် ၎င်းတို့အား မက္ကဆီကိုနိုင်ငံက ဖမ်းဆီးကာ မူရင်းနိုင်ငံများသို့ စေလွှတ်ပေးရမည်ဟု အမေရိကန် သမ္မတ ဒေါ်နယ်ထရမ်က ပြောကြားခဲ့သည်။ **အေအက်ဖ်ပီ**

ထိုင်းနိုင်ငံအတွင်း တယ်လီဖုန်းမှတစ်ဆင့်လိမ်လည်ကာ ငွေကြေးရယူနေသည့် ဂျပန်နိုင်ငံသားများအား ဂျပန်ရဲများလက်သို့ လွှဲပြောင်းမည်

ကျိုတို မေ ၂၆
 ထိုင်းနိုင်ငံအတွင်း တယ်လီဖုန်းနှင့် အွန်လိုင်းတို့မှတစ်ဆင့် လိမ်လည်လှည့်ဖြားကာ ငွေကြေးရယူနေသည့် ဂျပန်နိုင်ငံသားများအား လွှဲပြောင်းဖမ်းဆီးရန် ဂျပန်ရဲအရာရှိများက စီမံမှုများ ပြုလုပ်လျက်ရှိကြောင်း ယနေ့ အင်န်အိတ်ချ်ကေ သတင်းတစ်ရပ်အရ သိရသည်။

အဆိုပါ ဂျပန်နိုင်ငံသားများသည် ထိုင်းနိုင်ငံတွင် အခြေစိုက်နေထိုင်ပြီး ဂျပန်နိုင်ငံပြည်သူများအား တယ်လီဖုန်းနှင့် အွန်လိုင်းတို့မှတစ်ဆင့် ငွေကြေးလိမ်လည်မှုများ ပြုလုပ်ရန် ကြိုးပမ်းခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

လွန်ခဲ့သောလအတွင်းက ထိုင်းရဲအရာရှိများသည် ပတ္တရာမြို့ရှိ အိမ်တစ်အိမ်သို့ ဝင်ရောက်စီးနင်းရှာဖွေရာ နိုင်ငံအတွင်း တရားမဝင်နေထိုင်လျက်ရှိသော ဂျပန်အမျိုးသား ၁၅ ဦးအား ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါကိစ္စနှင့်ပတ်သက်ပြီး စုံစမ်းစစ်ဆေးမှုများ ပြုလုပ်ရန် ဂျပန်စုံစမ်းစစ်ဆေးသူများက ထိုင်းနိုင်ငံသို့ ယခုလအစောပိုင်းက ထွက်ခွာသွားခဲ့သည်။ အဆိုပါ ဂျပန်နိုင်ငံသား

၁၅ ဦးအား ဖမ်းဆီးထားပြီး မေလတွင် ဂျပန်ရဲများလက်သို့ လွှဲပြောင်းပေးအပ်မည်ဖြစ်သည်။

ဖေဖော်ဝါရီနှင့်မတ်လအတွင်း တိုကျိုမြို့ရှိ ပြည်သူရှစ်ဦးအား လိမ်လည်လှည့်ဖြားကာ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၂၇၀၀၀၀ ခန့် ငွေကြေးရယူမှုများ ရှိခဲ့ကြောင်း စုံစမ်းစစ်ဆေးမှုများအရ သိရသည်။

တိုကျိုမြို့ဒေသခံ အသက် ၅၀ အရွယ် အမျိုးသမီးတစ်ဦးအား အင်တာနက်ဝက်ဘ်ဆိုက်များ အသုံးပြုပေးချေမှုမရှိသဖြင့် တရားရုံးသို့ ဖော်ပြရေးသားဆောင်ရွက်မည်ဟု လိမ်လည်လှည့်ဖြားကာ ၎င်းထံ အီးမေးလ်အဆက်မပြတ်ပေးပို့ကာ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၉၀၀၀ ခန့် လိမ်လည်ခဲ့သည်ဟု ရဲအရာရှိများကဆိုသည်။ အဆိုပါအုပ်စုသည် ဂျပန်နိုင်ငံပြည်သူများအား ပစ်မှတ်ထားကာ အွန်လိုင်းနှင့် တယ်လီဖုန်းများမှတစ်ဆင့် ငွေကြေးလိမ်လည်မှုများ ကျူးလွန်မှုအများအပြားရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါအဖွဲ့၏ခေါင်းဆောင်သည် ဂျပန်နိုင်ငံတွင် နေထိုင်ကာ ၎င်းတို့အား ညွှန်ကြားချက်များ ပေးပို့လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

အင်န်အိတ်ချ်ကေ

ပုံးခွဲတိုက်ခိုက်ရေးသမားများ၏ ခေါင်းဆောင် သေဆုံးသွားပြီဟု သီရိလင်္ကာစစ်ဘက်မှ အတည်ပြု

ကိုလံဘို မေ ၂၆
 သီရိလင်္ကာနိုင်ငံတွင် မေ ၂၁ ရက်က ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် အသေခံပုံးခွဲတိုက်ခိုက်မှုများအား စီစဉ်ညွှန်ကြားခဲ့သူဟု သံသယရှိသူမှာ သေဆုံးသွားပြီဟု အတည်ပြုကြောင်း သီရိလင်္ကာစစ်ဘက်က ပြောကြားသည်ဟု အင်န်အိတ်ချ်ကေသတင်းတွင် ဖော်ပြသည်။

သီရိလင်္ကာနိုင်ငံမှ ပုလဲစလင်အစွန်းရောက်အဖွဲ့ (အင်န်တီဂျေ)အား မိုဟာမက် ဇာဟရန်က ဦးဆောင်မှုပေးနေသည်ဟု ယူဆရသည်။

မေ ၂၁ ရက်က ပုံးခွဲတိုက်ခိုက်မှုပြုလုပ်ခဲ့သည့် ပစ်မှတ်ခြောက်ခုတွင် တစ်ခုပါဝင်သည့် ရန်ဂရီလာ တိုတယ်အား ပုံးခွဲတိုက်ခိုက်မှုတွင် မိုဟာမက် ဇာဟရန်က မိမိကိုယ်ကို အသေခံပုံးဖောက်ခွဲခဲ့သည်ဟု စစ်ဘက်အရာရှိတစ်ဦးက မေ ၂၆ ရက်တွင် ပြောကြားသည်။

အကြမ်းဖက်သမားတို့၏ ပုံးခွဲတိုက်ခိုက်မှုတွင် ခရစ်ယာန်ဘာသာဘုရားရှိခိုးကျောင်း သုံးကျောင်းနှင့် ဟိုတယ်သုံးလုံးတို့ပါဝင်ပြီး ယင်းအဆောက်အအုံ

များမှာ သီရိလင်္ကာနိုင်ငံ၏ အကြီးဆုံးမြို့တော် ကိုလံဘိုမြို့ဝန်းကျင်တွင် ရှိသည်။ ယင်းတိုက်ခိုက်မှုများအတွင်း ပြည်သူ ၂၅၃ ဦး သေဆုံးခဲ့ရသည်။

ယင်းပုံးခွဲတိုက်ခိုက်မှုများကို ကျူးလွန်သူများမှာ အမျိုးသမီးတစ်ဦးအပါအဝင် လူကုံးဦးဖြစ်ကြောင်း ရဲအဖွဲ့က ပြောကြားသည်။ ယင်းတိုက်ခိုက်မှုများနှင့် ပတ်သက်၍ ဆက်နွယ်သည်ဟု သံသယရှိသူ လူ ၇၀ ကို ဖမ်းဆီးထားပြီး ၎င်းတို့ထဲတွင် (အင်န်တီဂျေ) အဖွဲ့ဝင်များလည်းပါဝင်သည်ဟု ရဲအဖွဲ့က ပြောကြားသည်။

တိုက်ခိုက်မှုများ၌ နက်ရှိုင်းစွာ ပါဝင်ပတ်သက်နေသူ ခြောက်ဦးကျော်ကို မေ ၂၅ ရက် ညပိုင်းတွင် ရဲအဖွဲ့က လိုက်လံရှာဖွေနေပြီး ၎င်းတို့ထံမှ ငါးဦး၏ အမည်နှင့် ဓာတ်ပုံများကို ထုတ်ပြန်ထားသည်။

ပုံးဖောက်ခွဲရေးသမားများသည် အစွန်းရောက် အဖွဲ့၏အထောက်အပံ့ဖြင့် အရေအလွယ်ပိုင်းဒေသ၌ သင်တန်းများ တက်ရောက်ခွင့်ရရှိကြောင်း ရဲအဖွဲ့က ပြောကြားသည်။

အင်န်အိတ်ချ်ကေ

သမ္မတသစ်လက်ထက်တွင် အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံက လွတ်လပ်၍တက်ကြွသော နိုင်ငံခြားရေးမူဝါဒ ဆက်လက်ကျင့်သုံးမည်

ကျော်ထိုက်စိုး

ပြီးခဲ့သည့် ရက်သတ္တပတ်အတွင်း ပြုလုပ်ခဲ့သော အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ သမ္မတရွေးကောက်ပွဲတွင် တရားဝင် ဖဲရလဒ်သိရှိရန် ပြည်သူများအနေဖြင့် မေလ ၂၂ ရက်အထိ စောင့်ဆိုင်းရမည်ဖြစ်သည်။ သို့သော်လည်း ယုံကြည်စိတ်ချရသော စစ်တမ်းကောက်ယူရေး အဖွဲ့အစည်းငါးခုကျော်က လက်ရှိသမ္မတ ဂျိုကိုဝီဒိုနို ပြန်လည်ရွေးကောက်ခံရမည်ဟု ခန့်မှန်းလျက်ရှိသည်။

အင်ဒိုနီးရှားသမ္မတအဖြစ် မည်သူရွေးချယ်ခံရမည်ဖြစ်စေ ရွေးကောက်ခံသမ္မတက အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ၏ ဒေသတွင်း အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံများ၊ နိုင်ငံတကာအသိုင်းအဝိုင်းနှင့်ဆက်ဆံရေးတွင် မည်ကဲ့သို့ မောင်းနှင်ထိန်းကျောင်းမည်ကို အဆုံးအဖြတ်ပေးမည်ဖြစ်သည်။ ပရိဘောဂစီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်ဟောင်းတစ်ဦးအဖြစ် မှု နိုင်ငံရေးသမားဖြစ်လာသူ ဂျိုကိုဝီဒိုနိုနှင့် စစ်ဗိုလ်ချုပ်ကြီးဟောင်း ပရာဘိုဝီဆိုဘိုယန်တို့တို့အကြား ပုံစံအားဖြင့် မတူညီမှုများစွာကြောင့် ၎င်းတို့နှစ်ဦးကြား နိုင်ငံခြားရေးမူဝါဒမဟာဗျူဟာများနှင့်ပတ်သက်၍ မတူညီသော အမြင်များရှိမည်ဟု တစ်စုံတစ်ယောက်က ထင်မြင်ကောင်းထင်မြင်မည်ဖြစ်သည်။ သို့သော် ဂျိုကိုဝီဒိုနိုနှင့် ပရာဘိုဝီဆိုဘိုကြား နိုင်ငံခြားရေးမူဝါဒနှင့်ပတ်သက်၍ သဘောထားကွဲလွဲမှုမရှိပေ။ ပရာဘိုဝီဆိုဘိုက ၎င်း၏ မူဝါဒကြေညာစာတမ်းတွင် ဖော်ပြခဲ့သလို လက်ရှိသမ္မတ ဂျိုကိုဝီဒိုနို၏ နိုင်ငံတကာရေးရာတွင် အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံက တက်ကြွသောအခန်းကဏ္ဍမှပါဝင်ရေး ရည်မှန်းချက်ကို အပြည့်အဝ ထောက်ခံသည်။ သမ္မတရွေးကောက်ပွဲတွင် မည်သူအနိုင်ရရှိမည်ဖြစ်စေ မည်သည့်အင်အားကြီး နိုင်ငံနှင့်မျှ မဟာမိတ်ဖွဲ့ခြင်းမရှိဘဲ ကမ္ဘာ့ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် တက်ကြွသောအခန်းကဏ္ဍမှ ပါဝင်သည့် အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ၏ “လွတ်လပ်၍ တက်ကြွသော နိုင်ငံခြားရေးမူဝါဒ” မှာ ပြောင်းလဲမည်မဟုတ်ပေ။

အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံကို မည်သည့်အင်အားကြီးနိုင်ငံနှင့် မျှ မဟာမိတ်ဖွဲ့ရန် အင်ဒိုနီးရှားဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေနှင့် ရှိယင်းစွဲစည်းမျဉ်းများက သမ္မတကိုလုပ်ပိုင်ခွင့်ကန့်သတ်ထားသည်။ ၁၉၄၅ ခုနှစ်တွင် လွတ်လပ်ရေးရရှိပြီးနောက် အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ၏ ပထမဆုံးသမ္မတ ဆူကာနိုက ထိုမူဝါဒကို ကျင့်သုံးခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ထိုအချိန်က အဓိကအင်အားကြီးနိုင်ငံများဖြစ်သည့် အမေရိကန်နိုင်ငံနှင့် ဆိုဗီယက်ပြည်ထောင်စုတို့မှာ ကမ္ဘာတစ်ဝန်း ဩဇာလွှမ်းမိုးရေးအတွက် ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ကြသည်။ ၁၉၉၁ ခုနှစ်တွင် ဆိုဗီယက်ပြည်ထောင်စု ပြိုကွဲသွားပြီး



အင်ဒိုနီးရှား သမ္မတလောင်းများဖြစ်သည့် ဂျိုကိုဝီဒိုနိုနှင့် ပရာဘိုဝီဆိုဘို

နောက် အမေရိကန်နိုင်ငံမှာ ကမ္ဘာပေါ်တွင် အင်အားအတောင့်တင်းဆုံးနိုင်ငံ ဖြစ်လာခဲ့သည်။ သို့သော်လည်း ယနေ့အချိန်တွင် ဘရာဇီး၊ ရုရှား၊ အိန္ဒိယ၊ တရုတ်နှင့် တောင်အာဖရိကကဲ့သို့သော အင်အားကြီးနိုင်ငံများ ပေါ်ပေါက်လာမှုနှင့်အတူ အင်အားချိန်ခွင်လျှော့ဆက်ဆံရေးမှာ မြောက်မှတောင်သို့ ပြောင်းလဲသွားခဲ့သည်။ ရွေးကောက်ခံသမ္မတသစ်က ထိုမူဝါဒကို ဖျက်သိမ်းပါက ဆိုးကျိုးများရှိလာမည်ဖြစ်သည်။ အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံက ယင်း၏ နိုင်ငံခြားရေးမူဝါဒကို မည်ကဲ့သို့ အကောင်အထည်ဖော်မည်ဆိုသည်ကို သမ္မတများက ပြုပြင်ရမည့် တာဝန်များရှိနေဆဲဖြစ်သည်။ သမ္မတများအနေဖြင့် ၎င်းတို့၏ မဟာဗျူဟာများကို ကိုယ်စားပြုသည့် သီးခြားဆောင်ပုဒ်တစ်ခု ပုံဖော်နိုင်ပြီး အဆိုပါဆောင်ပုဒ်က အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ နိုင်ငံခြားရေးမူဝါဒ ရည်မှန်းချက်နှင့် ဦးစားပေးလုပ်ငန်းများဖြစ်သည်။

“အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ၏ ပထမဆုံးသမ္မတ ဆူကာနို၏ ဆောင်ပုဒ်မှာ ကျောက်တန်းနှစ်ခုကြား လှော်ခတ်ခြင်း” ဟူ၍ဖြစ်သည်။ ဆောင်ပုဒ်၏အဓိပ္ပာယ်မှာ အမေရိကန်နိုင်ငံနှင့် ဆိုဗီယက်ပြည်ထောင်စုကြား မည်သည့်ဘက်ကိုမျှမလိုက်သည့် အမှီအခိုကင်းသော နိုင်ငံသစ်တစ်ခုအဖြစ် အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ၏ရပ်တည်ချက်ကို ကိုယ်စားပြုခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ၏ ဆဋ္ဌမမြောက်သမ္မတ ဆူဆီလိုတန်ဘန်းယူဒိုနိုကလည်း ၂၀၀၄ ခုနှစ်မှ ၂၀၀၉ ခုနှစ် သက်တမ်းနှစ်ကြိမ်အတွင်း နိုင်ငံခြားရေးမူဝါဒဆောင်ပုဒ်များ မိတ်ဆက်ခဲ့သည်။ ပထမဆောင်ပုဒ်မှာ “လှိုင်းလေထန်သော သမုဒ္ဒရာများအတွင်း ထိန်းကျောင်းမောင်းနှင်ခြင်း” နှင့် ဒုတိယမြောက်ဆောင်ပုဒ်မှာ

“ရန်သူသူ၊ မိတ်ဆွေတစ်ထောင်” ဟူ၍ ဖြစ်သည်။ ယူဒိုနို၏ ဆောင်ပုဒ်များက အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံသည် ကမ္ဘာ့ရေးရာတွင် သတိထား၍ပါဝင်မည်။ တစ်ချိန်တည်းမှာပင် အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံသည် တိုင်းပြည်၏ အမျိုးသားအကျိုးစီးပွားကို ကူညီပေးခဲ့သည့် မည်သည့်နိုင်ငံနှင့်မဆို မိတ်ဆွေဖွဲ့မည်ဟု ဆိုလိုသည်။ ဂျိုကိုဝီဒိုနိုကလည်း ၂၀၀၄ ခုနှစ်တွင် နိုင်ငံခြားရေးမူဝါဒ ဆောင်ပုဒ်တစ်ခုအဖြစ် “ကမ္ဘာပင်လယ်ရေကြောင်းအခရာ” ဟု ချမှတ်ခဲ့သည်။ ဆောင်ပုဒ်၏အဓိပ္ပာယ်မှာ ကျွန်းစုနိုင်ငံတစ်ခုအဖြစ် အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ၏ မဟာဗျူဟာမြောက် အကျိုးစီးပွားများကို ရှေ့ဆက်ဖော်ဆောင်ရေး ကြိုးပမ်းရန်ဖြစ်သည်။

ဂျိုကိုဝီဒိုနိုနှင့် ပရာဘိုဝီဆိုဘို နှစ်ဦးစလုံးက ပြီးခဲ့သော မတ်လအတွင်းကျင်းပခဲ့သည့် စတုတ္ထအကြိမ်မြောက် သမ္မတစကားစစ်ထိုးပွဲ၌ ၎င်းတို့၏ နိုင်ငံခြားရေးမူဝါဒ မဟာဗျူဟာများကို အရိပ်အမြွက်ပြောကြားခဲ့သည်။ ဂျိုကိုဝီဒိုနိုက အာဖရိကနက်ဆွန်အပါအဝင် ပဋိပက္ခများအတွင်း စေ့စပ်ဖျန်ဖြေသည့်နိုင်ငံအဖြစ် ဆောင်ရွက်ရာတွင် အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ၏အောင်မြင်မှုကို ရည်ညွှန်းပြောဆိုခဲ့သည်။ ဂျိုကိုဝီဒိုနို၏ စာမျက်နှာ ၃၈ မျက်နှာပါ မူဝါဒကြေညာစာတမ်းအရ ၎င်းတို့အစိုးရလက်ထက် အတွင်း နိုင်ငံတကာအစည်းအဝေးများ၌ အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ၏ ခေါင်းဆောင်မှုအခန်းကဏ္ဍ ခိုင်မာလာစေရန် အကြွင်းမဲ့သဲခင်းတမန်ခင်း၊ ငြိမ်းချမ်းရေးသဲခင်းတမန်ခင်းနှင့် လူသားသဲခင်းတမန်ခင်းမြှင့်တင်ရေးကို အလေးထားလုပ်ဆောင်မည်ဟု ဖော်ပြသည်။ အဆိုပါ မူဝါဒကြေညာစာတမ်းမှာ သမ္မတကိုယ်စားလှယ်လောင်းများအတွက် လိုအပ်သောကြောင့် ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်သို့

တင်သွင်းခဲ့သည်။ အခြားတစ်ဖက်တွင် ပရာဘိုဝီဆိုဘို၏ နိုင်ငံခြားဆက်ဆံရေးအမြင်မှာ “ရန်သူသူ၊ မိတ်ဆွေတစ်ထောင်” ဟူသော ယူဒိုနို၏ဆောင်ပုဒ်နှင့် တူညီနေသည်။ စကားစစ်ထိုးပွဲအတွင်း ပရာဘိုဝီဆိုဘိုက စစ်ပွဲများအချိန်မရွေးဖြစ်ပွားနိုင်သောကြောင့် အင်အားတောင့်တင်းသောတပ်မတော်တစ်ရပ် တည်ဆောက်ရန် လိုအပ်ပုံကို အလေးပေးပြောကြားခဲ့သည်။

ပရာဘိုဝီဆိုဘို၏အမြင်ကို တပ်မတော်တွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့သည့် ၎င်း၏ နောက်ခံသမိုင်းကြောင်းက လွှမ်းမိုးကောင်းလွန်းမည်ဖြစ်သည်။ ပရာဘိုဝီဆိုဘိုမှာ ၁၉၇၀ ပြည့်နှစ်များနောက်ပိုင်း အရှေ့တီမောတွင် စစ်ဘက်စစ်ဆင်ရေးများစွာ၌ ပါဝင်ခဲ့သည်။ အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံအနေဖြင့် ကိုရီးယားကျွန်းဆွယ်အရေးအပြင် ဒေသတွင်း နိုင်ငံဖြတ်ကျော်မှုခင်း၊ အကြမ်းဖက်ဝါဒနှင့် အကြမ်းဖက်အစွန်းရောက်ဝါဒများကိုလည်း ကိုင်တွယ်ဖြေရှင်းရမည်ဖြစ်သည်။ အောက်တိုဘာလအတွင်း သမ္မတသစ် ကျမ်းသစ္စာကျိန်ဆိုချိန်တွင် အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံမှာ ကုလသမဂ္ဂ လုံခြုံရေးကောင်စီ၌ အမြဲတမ်းမဟုတ်သော အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံအဖြစ် ရှိနေဦးမည်ဖြစ်သည်။ အင်ဒိုနီးရှားသမ္မတသစ်က ကုလသမဂ္ဂ ဩဇာအကြီးမားဆုံး အဖွဲ့အစည်းဖြစ်သည့် လုံခြုံရေးကောင်စီတွင် အာရှ-ပစိဖိတ်ဒေသကို ကိုယ်စားပြုရမည်ဖြစ်သည်။ အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံက ယခုနှစ်ဆောင်းဦးရာသီမတိုင်မီ ကုလသမဂ္ဂ လူ့အခွင့်အရေးကောင်စီ၌ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံဖြစ်ရေး မျှော်လင့်လျက်ရှိသည်။ အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံသည် ကုလသမဂ္ဂ လူ့အခွင့်အရေးကောင်စီ၌ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံဖြစ်ရေးအတွက် ယခုနှစ်အစောပိုင်းကတည်းက ကြိုးပမ်းခဲ့သည်။ အင်ဒိုနီးရှားသမ္မတသစ်အနေဖြင့် ဒေသတွင်း၌ အင်အားကြီးနိုင်ငံဖြစ်လာစေရန် အဓိကမောင်းနှင်အားဖြစ်သည့် အာဆီယံ အဖွဲ့ကိုလည်း မပစ်ပယ်သင့်ပေ။

အိန္ဒိယသမုဒ္ဒရာနှင့် ပစိဖိတ်သမုဒ္ဒရာအတွင်းရှိ တိုင်းပြည်များအကြား ချိတ်ဆက်မှုမြှင့်တင်မည့် မဟာဗျူဟာလုပ်ငန်းစဉ်တစ်ရပ် မူကြမ်းရေးဆွဲရေးကိုလည်း အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံက ဦးဆောင်လျက်ရှိသည်။ အဆိုပါ မဟာဗျူဟာကြောင့် အာဖရိကတိုက်မှ အမေရိကတိုက်ထိ တိုင်းပြည်များအား အာဆီယံမှာ အရေးပါသောဒေသဖြစ်လာမည်ဖြစ်သည်။ အင်ဒိုနီးရှားသမ္မတသစ်အနေဖြင့် ရှိယင်းစွဲ နိုင်ငံခြားရေးမူဝါဒကို ဒေသတွင်းနှင့် နိုင်ငံတကာထိ ဆက်လက်ကျင့်သုံးဖွယ်ရှိသည်။

-- ကိုးကား -- Theconversation.com
Either Jokowi or Prabowo: Indonesia's foreign policy to remain the same under new president



JAMES COOK UNIVERSITY
SINGAPORE

Australian Degree ရရှိမည်ဖြစ်သော James Cook University
Singapore Campus ၏ ပညာရေးဆွေးနွေးပွဲ

International Education Fair 2019

📅 28. 4. 2019 (Sunday)
🕒 1:00pm to 3:00pm
📍 Novotel Hotel, Eureka Room

 **YIUS Institute**
Established 2005

☎️ 09- 26 222 5151
01- 652 311, 65 22 97



ကျောက်တော်မြို့အနီး AA အဖွဲ့ထောင်ထားသည့် ဒေသန္တရလုပ် အဝေးထိန်း မိုင်းနှစ်လုံးတွေရှိ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၂၆
ရခိုင်ပြည်နယ် ကျောက်တော်မြို့အနီး၌ AA အဖွဲ့ထောင်ထားသည့် ဒေသန္တရလုပ် အဝေးထိန်း မိုင်းနှစ်လုံးအား တပ်မတော်လုံခြုံရေး စစ်ကြောင်းများက ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ရှာဖွေတွေ့ရှိခဲ့ပြီး အများပြည်သူအန္တရာယ်မရှိစေရေး ရှင်းလင်းဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

တပ်မတော်စစ်ကြောင်းသည် ယနေ့ နံနက် ၈ နာရီခွဲခန့်တွင် ဝဂင်းကျေးရွာအနောက်ဘက်ရှိ ကျောက်တော်မြို့သို့ ဆက်သွယ်ထားသည့် မြေသားလမ်းပေါ်၌ မသင်္ကာဖွယ်နေရာတစ်ခုအား တွေ့ရှိရှင်းလင်းရာ ဒေသန္တရလုပ် အဝေးထိန်း မိုင်း တစ်လုံးကို ရှာဖွေတွေ့ရှိခဲ့ပြီး အနီးဝန်းကျင်ကို ဆက်လက်စစ်ဆေးခဲ့ရာ အဆိုပါ မိုင်းတွေရှိသည့်နေရာ၏မြောက်ဘက် မီတာ

၅၀ ခန့်အကွာတွင် ဒေသန္တရလုပ် အဝေးထိန်း မိုင်းတစ်လုံးနှင့် Samsung အမျိုးအစား ဖုန်းတစ်လုံးတို့ကို ထပ်မံတွေ့ရှိ သိမ်းဆည်းရရှိသဖြင့် မိုင်းရှင်းလင်းရေးအဖွဲ့များဖြင့် စနစ်တကျသက်မြဲလုပ် ဖျက်ဆီးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

၂၀၁၉ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလမှ ယနေ့အချိန်ထိ ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း အများပြည်သူအသုံးပြုသွားလာလျက်ရှိသည့် လမ်းများပေါ်တွင် AA အဖွဲ့က မိုင်းထောင်ခဲ့သည့် အကြိမ် ၁၄ ကြိမ်၊ မိုင်း ၄၃ လုံး ဖော်ထုတ်ရရှိပြီး ခရီးသွားပြည်သူများ အန္တရာယ်မဖြစ်စေရေးအတွက် တပ်မတော်လုံခြုံရေးစစ်ကြောင်းများက လုံခြုံရေးနှင့် မိုင်းရှင်းလင်းရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး၏ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်အရ သိရသည်။



AA အဖွဲ့ထောင်ထားသည့် မိုင်းနှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများကို တွေ့ရစဉ်။

ကျွန်းစု၊ မောင်တော၊ နမ့်ခမ်းမြို့နယ်တို့တွင် မူးယစ်ဆေးဝါးများ သိမ်းဆည်းရမိ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၂၆
တပ်မတော်တပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် ကျွန်းစုမြို့နယ် မဲတောကျေးရွာကမ်းငယ်ရပ်ရှိ ချောင်းကူးတံတားအနီးတွင် ဆိုက်ကပ်ထားသည့် မင်းလတ်၏လှေအား ဧပြီ ၂၄ ရက် နံနက် ၅ နာရီတွင် ရှာဖွေရာ လှေပေါ်မှ ဘိန်းစာမူန့် ၈၈ ဒဿမ ၅ ကီလို သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ပြီး အလားတူ ပါးပိတ်ချောင်းထဲတွင် ရပ်ထားသည့် လူမရှိသည့် လှေတစ်စင်းကို တွေ့ရှိရှာဖွေရာ လှေပေါ်မှ ဘိန်းစာမူန့် ၁၇၀ ဒဿမ ၇ ကီလို ထပ်မံသိမ်းဆည်းရမိခဲ့သည်။



ကျွန်းစုမြို့နယ်အတွင်း သိမ်းဆည်းရမိသည့် ဘိန်းစာမူန့်များကို တွေ့ရစဉ်။

အလားတူ ဧပြီ ၂၅ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီခွဲက တပ်မတော်မှ မောင်တောမြို့နယ် ပြင်ဖြူနယ်မြေ မင်္ဂလာကြီးကျေးရွာအုပ်စု မင်္ဂလာကြီးချောင်းပေါက်ဝ- ကျောက်လှေကားရွာလမ်းဆုံတွင် အခုရှာဖွေစစ်ဆေးရာ မောင်နှင်ပြီး မာမုတ်ဟူဆောင်း လိုက်ပါလာသည့် သုံးဘီးယာဉ်ကို ရပ်တန့်စစ်ဆေးရာ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၂၈၂၅၅ ပြား၊ ငွေကျပ် ၃၅၉၁၀၀ နှင့် လက်ကိုင်ဖုန်း နှစ်လုံးတို့ကိုလည်းကောင်း၊ ထိုအတူ ယင်းနေ့ ၂၇ နာရီက မူးယစ်တပ်ဖွဲ့(၂၂) မူဆယ်

မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် နမ့်ခမ်းမြို့ အမှတ် (၁၀)ရပ်ကွက်ရှိ စိုင်းလှမြင့်၏နေအိမ်ကိုရှာဖွေရာ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၁၈၀၀ နှင့် ဘိန်းဖြူ ၁၄ ဂရမ်တို့ကို သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သဖြင့် ၎င်းတို့အား မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများဆိုင်ရာဥပဒေအရ အရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။

ရဲပြန်ကြား

အင်းတော်မြို့နယ်အတွင်းမှ

ငွေကျပ်သိန်း ၁၀၀၀၀ ကျော်ဖိုးရှိ မူးယစ်ဆေးဝါးများ ဖမ်းမိ

အင်းတော် ဧပြီ ၂၆
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး အင်းတော်မြို့နယ် ရွှေဘို-မြစ်ကြီးနားသွားကားလမ်း နဘားလမ်းဆုံနေရာတွင် မူးယစ်ဆေးဝါးများ တင်ဆောင်လာသော ယာဉ်တစ်စီးကို ဖမ်းမိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မျိုးဇော်ဦး မောင်းနှင်ပြီး နောက်ခန်းတွင် မင်းမင်းဦး(ခ)မင်းဦးနှင့်စုဝါလှိုင်တို့ လိုက်ပါလာသော ယာဉ်ကို စစ်ဆေးရာ ဘိန်းဖြူ ၈ ဒဿမ ၃၆ ကီလိုဂရမ်နှင့် ၈၈/၁ စာတန်းပါ စိတ်ကြွ ဆေးပြား ၄၅၇၅၀ စုစုပေါင်းကာလတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၀၆၄၇၅၀၀၀ ဖိုး ရှာဖွေသိမ်းဆည်းရမိခဲ့သည်။ ဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ မြင့်ဇော်ဦး (ခ) မျိုးဇော်ဦး ပြည်ကြီးပျော်ဘွယ်အနောက် ချမ်းသာထုန်းကုန်းရပ် မန္တလေးမြို့နေသူနှင့် မင်းမင်းဦး(ခ) မင်းဦးနှင့် စုဝါလှိုင် ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ် ကိုးလုံးတကာရပ် မန္တလေးမြို့နေသူတို့ သုံးဦးအား အင်းတော်မြို့မှရဲစခန်းက အရေးယူဆောင်ရွက်ထားကြောင်း သိရသည်။ ကသာခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့

ဖြစ်စဉ်မှာ ဧပြီ ၂၆ ရက် နံနက် ၈ နာရီ ၁၀ မိနစ်ခန့်တွင် မူးယစ်တပ်ဖွဲ့(၆) ကသာမှ ရဲအုပ်ကျော်စိုးလင်း ဦးစီးသော မူးယစ်ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် တပ်ဖွဲ့စုမှူး ဒုရဲမှူးမျိုးမင်း အနီးကပ်ကြီးကြပ်၍ သက်သေများနှင့်အတူ အင်းတော်မြို့နယ် ရွှေဘို-မြစ်ကြီးနားသွားကားလမ်းပေါ်ရှိ နဘားလမ်းဆုံနေရာတွင် မူးယစ်ဆေးဝါး သတင်းအရ စောင့်ဆိုင်းနေစဉ် မြင့်ဇော်ဦး(ခ)

စိန်နန်းတော်
Diamonds & Fine Jewelry

2019 Grand Lucky Draw

Grand Prize - Mazda Brand New Car (1) 🚗

ကံစမ်းမဲပွဲစဉ်ရက် - ၀၉.၀၂.၂၀၁၉

ပူသိမ် စိန်ရွှေရတနာ အထူးဈေးရောင်းပွဲ

(၃ရက် | ၄ရက် | ၅ရက် | ၆ရက် မေလ ၂၀၁၉)

ပူသိမ် Ocean Supercenter

ဗလာမပါ

ရွှေသားထည် နှင့်ငွေသား ကံစမ်းမဲ

5% to 30% off
Special Discounts

- * ဗလာမပါ ရျက်ချင်းပေါက် ရျက်ချင်းယူ ရွှေသားထည် (ရွှေဆွဲကြိုး၊ ရွှေလက်စွပ်၊ ရွှေဆွဲသီး) နှင့် ငွေသားကံစမ်းမဲ မြောက်များစွာ (၃ သိန်းကျပ်နှင့် အထက်ဝယ်ယူသူများ ကံစမ်းနိုင်ပါသည် / ဧကန်စွာတစ်စောင်ကို ကံစမ်းမဲတစ်ခုပေးပါမည်)
- * 2019 Grand Lucky Prize MAZDA car ဆုကံစမ်းခွင့် (၅ သိန်းကျပ်ကို ကားကံစမ်းမဲကုမ္ပဏီ ၁ စောင်)
- * စိန်ထည်ဝယ်ယူသူများကို မြန်မာပွဲတက်ရိုက်ထည် များ လက်ဆောင်
- * သိန်း (၈၀) ဖိုးနဲ့ အထက်ဝယ်ယူသူများကို D&C (Singapore Brand) လက်ကိုင်အိတ်များကို အမှတ်တရ လက်ဆောင် ပေးသွားပါမည်။

၀၅ ပဲခူးစတုရန်းစီဒီဒီ:ဆန်းများ: 18K White Gold (ခန္ဓာဖြူ/ဝလတ်ထီနီ) စီဒီဒီ:ဆန်းများ: Belgium စိန်အဖြူဆန်းထည်များနှင့် Hong Kong Setting စိန်ထည် စီဒီဒီ:ဆန်းများကိုဖြင့်ရုံလတ်စွာစုစုပေါင်းပေးပါမည် ဖြစ်ပါသည်။

ပူသိမ် Ocean Supercenter အမှတ် (၃/က)၊ ကမ်းနားလမ်းနှင့် ပန်းခြံလမ်းကြား၊ အမှတ် (၄) ရပ်ကွက်၊ ပူသိမ်မြို့နယ်၊ ဧရာဝတီတိုင်း၊ မနက် (၉) နာရီ မှ ည (၉) နာရီထိ

ဖုန်း - ၀၉ ၄၂၅၀၀၀၄၅၅၊ ၀၉ ၄၆၄၅၅၀၀၆၊ ၀၉ ၄၄၄၅၅၂၅၅၀

ရှေ့နေနှင့်အတွေးအမြင်

ဦးဟန်ညွန့် (ဥပဒေ)

နိဒါန်း

“ဆရာ”
 “ဗျာ”
 “ဆရာဘာတွေ တွေးနေသလဲ”
 “ဘာဖြစ်လို့လဲဗျာ”
 “ဆရာငြိမ်နေလို့”
 “ငြိမ်နေတိုင်း တွေးတယ်လို့ ပြောနိုင်သလားဗျာ”
 “ဆရာမျက်နှာကို အကဲခတ်ကြည့်ရတာပေါ့”
 “ဘယ်လိုအကဲခတ်သလဲဗျာ”
 “တွေးတဲ့သူကို တွေးမှန်း၊ တွေးသူရဲမျက်နှာကြည့်ပြီး ဘေးကလူက မြင်နိုင်၊ သိနိုင်ပါတယ်ဆရာ”
 “ဪ... ”

အတွေး

(n) thought; Idea; meditation ဟု မြန်မာ အင်္ဂလိပ်အဘိဓာန် (စာ- ၅၀၁) တွင် ဖွင့်သည်။

အမြင်

(n) Sight; appearance ; opinion; view မြန်မာ အင်္ဂလိပ်အဘိဓာန်(စာ-၅၈၁)တွင် ဖွင့်သည်။

အတွေးအမြင်

အတွေးအမြင်ပေါင်းပြီး ‘အတွေးအမြင်’ ဟု သုံးကြသည်။ အဓိပ္ပာယ်အနှစ်သာရမှာ တွေးခြင်း၊ မြင်ခြင်း၊ အကြံဉာဏ်၊ စုစည်းမှု၊ အမှုအကျင့် စသဖြင့် အဓိပ္ပာယ် ဖွင့်ကြသည်။ အတွေးအမြင်ကို အခြေခံပြီး အမှုအကျင့်၊ အလုပ်အကိုင်တွေ ဆက်စပ်ပေါ်ပေါက်လာသည်ဟု ပြောလျှင် မမှားနိုင်။ အတွေးအမြင်နှင့် အလုပ်နှင့်၊ အတွေးအမြင်နှင့် ဘဝနှင့်ဆက်စပ်နေသည် မဟုတ် လား။

စာရေးဆရာမောင်စာဂ

စာရေးဆရာ မောင်စာဂပြုစုရေးသားသော ‘ဆင်ခြင် မှတ်သားဘဝအတွေးအမြင်များ’ စာအုပ်တစ်အုပ်ကို နှစ်သစ်ဦးလက်ဆောင် ကျွန်တော်ရသည်။ ရန်အောင် စာပေက ပထမအကြိမ်(၂၀၁၈၊ ဒီဇင်ဘာ) ထုတ်ဝေ သည်။ အခန်း(၈)ခန်းပါသည်။

စေတနာ

မောင်စာဂ၏ စေတနာအမှာစာတွင် -
 “မကြာခင်နေဝင်တော့မည်။ နေလုံးကြီးပျောက်ကွယ် တော့မည်။ အမှောင်ဖုံး၍ ဘဝနိဂုံးလည်း ချုပ်ရတော့ မည်။ ဘယ်လမ်းကို ရောက်၍ ဘယ်သို့လျှောက်ရမည် မသိနိုင်။ သိလိုက်ရသည့် အသိတစ်ခုမှာ ကောင်းသည် များ ပြုမူပြောဆိုလုပ်ကိုင်ခဲ့လျှင် ကောင်းသောလမ်း ကိုရောက်၍ ကောင်းရာသို့ လျှောက်လမ်းရပါမည်။ မကောင်းသည်များ ပြုမူပြောဆို လုပ်ကိုင်ခဲ့လျှင် မကောင်းသောလမ်းကို ရောက်၍ မကောင်းရာသို့ လျှောက်လမ်းရပါမည်ဟူ၍ပင်” ဟု ရေးသားတင်ပြခဲ့ သည်။

ဤသို့ဖြင့်

ဘဝခရီးလမ်း လျှောက်လမ်းနေသူများ၊ ဘဝတွေ ငြိမ်းချမ်းစေချင်သည်၊ ဘဝတွေလှပ၊ သာယာဖြောင့်ဖြူး စေချင်သည်။ ဘဝနိဂုံး အပြုံးဖြင့် ချုပ်ငြိမ်းစေချင်သည်။ ဤသို့သောစေတနာဖြင့် ဘဝခရီးလမ်း လျှောက်လမ်းခဲ့ ရင်း တွေ့ရ၊ ကြုံရ၊ မြင်ရ၊ သိရသမျှ၊ သတိထားဖွယ်၊

ဆင်ခြင်ဖွယ်၊ မှတ်သားဖွယ်၊ လိုက်နာဖွယ် ဘဝအတွေး အမြင်စာစုများကို စုစည်း၍ မြန်မာအင်္ဂလိပ် နှစ် ဘာသာ ဖြင့် စာအုပ်ငယ်တစ်အုပ် ထုတ်ဝေခဲ့ခြင်းဖြစ် သည်။

ကျွန်တော်နှင့် စာအုပ်များ

ကျွန်တော်သည် စာအုပ်စုသည်။ စာအုပ်ကြိုက် သည်။ ကြိုက်သည့်စာအုပ်စုသည်။ စုပြီး ဖတ်သည်။ စုပြီးမဖတ်ဖြစ်သည် စာအုပ်လည်းရှိသည်။ စာအုပ်စင် တွင် စာအုပ်တွေအများကြီး။ ဖတ်ဖြစ်သည်စာအုပ်။ မဖတ်ဖြစ်သည်စာအုပ်။ နေ့စဉ် စာအုပ်စင်ရှေ့ ရောက် သည်။ မဖတ်ဖြစ်သည် စာအုပ်တွေကို မဖတ်ဖြစ်သေး ပေမယ့် မျက်လုံးဝေးထားဆဲ။ ဘယ်နေ့ ဖတ်ဖြစ်မလဲ။ တစ်နေ့နေ့ ဖတ်မှာသေချာသည်။ စာအုပ်စင်မှာ တင်ထားပြီးဆိုကတည်းက ကြိုက်လို့ တင်ထားခဲ့တာ ပါ။ ဝယ်ယူစုဆောင်းခဲ့တာပါ။ လက်ဆောင်ရသည့် စာအုပ်တွေလည်း အများကြီးပါ။ စာအုပ်ဆိုလျှင် ဘာ စာအုပ်ဖြစ်ဖြစ် တန်ဖိုးကြီးသည်။ အဖိုးတန်သည်။ စွဲ မက်သည်။ မြတ်နိုးသည်။ နမူနာယူစရာ၊ ပညာယူစရာ၊ ဘဝအဖော်မွန်တွေပါ။ စာအုပ်စာပေလူမိတ်ဆွေပါ ခင်ဗျာ။

သင်နှင့် လောကကြီး

- လောကကြီးက သင့်အား မွေးထုတ်ပေးလိုက်သည်။ သို့သော်
- လောကကြီးဟာ သင့်အတွက် မဖြစ်ပါစေနှင့်။
- သင်သာလောကကြီးအတွက် ဖြစ်ပါစေ။
- လောကကြီးက ပြန်လည်ထွက်ခွာမသွားမီ လောက ကြီးအတွက် သင်၏အကောင်းဆုံး လက်ဆောင် တစ်ခု ချန်ပေးခဲ့ပါတဲ့။ (စာ - ၁၀)

ဘဝဆိုသည် အချိန်ရထား

- အချိန်တိုသည် ခုန်ပျံလျှောက်၊ ရှိကြကုန်၏။
- ဘဝဆိုသည် အချိန်ရထားကြီးနှင့် ခရီးသွားနေကြ တာ၊ ဘဝနှင့်ရင်းပြီး ရရှိထားသည့် အချိန်တွေကို တန်ဖိုးရှိရှိ အသုံးချတတ်ဖို့လိုပါတယ်။ (စာ-၁၁)

ဘဝ၏ ပုံကိုင်

- အတွေးကောင်းက ဘဝကောင်းသည်။
- အတွေးလှက ဘဝလှသည်။
- အတွေးချာက ဘဝလည်း ချာပေမည်။
- အတွေးသည်ဘဝ၏ ပုံကိုင်အစစ်အမှန်။ (စာ-၁၃)

အသိမမှားနှင့်

- ငါသာသိ ငါသာတတ်ဟု ထင်မှတ်နေသရွေ့
- အသိပညာ အတတ်ပညာတွေ တိုးပွားမလာနိုင်
- ငါထက်သိသူ၊ တတ်သူတွေ အများအပြားရှိနေပါ လားလို့သိလျှင်
- အသိပညာ၊ အတတ်ပညာတွေ တိုးပွားလာမှာ သေချာပါ၏ (စာ-၄၉)

အတ္တနှင့်တစ်ယူသန်

- အတ္တကြီးမား လွန်းသူတို့သည်
- သူတစ်ပါး၏ပြောဆိုသံကို နားမထောင်တတ်။
- ကိုယ်သာသိကိုယ်သာတတ်ဟု
- တစ်ယူသန်ဖြစ်နေတတ်၏ (စာ-၆၃)

ဥပဒေရန် သင်းယုံစေဖို့ (To Spread the scent of Law)

ဒုတိယရှေ့နေချုပ် တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့သော၊ စာရေးဆရာမောင်စာဂက သူ့ဘဝအတွေးအမြင်များ စာအုပ်တွင် ဥပဒေရန်သင်းယုံစေဖို့ အခန်းတစ်ခန်းရေး ခဲ့သည်။ သူ့အတွေးအမြင်တွေကို ပေါင်းစုဖော်ပြရလျှင်-

- အမှန်တရားသည် ဘက်လိုက်မှုမရှိပါ။
- လောကီရေးရာအရိပ်ဟူသမျှတို့တွင် တရားဥပဒေ အရိပ်သည် အအေးမြဆုံးဖြစ်သည်။
- ပွင့်သောပန်းတိုင်းမွှေးပျံ့ပါစေ။
- ဥပဒေရန်တိုင်း သင်းယုံပါစေ။
- ဥပဒေဆိုတာ ကိုယ်ကျင့်တရားကို အခြေခံတာပါ။
- လူတိုင်းလူတိုင်း ကိုယ်ကျင့်သီလ စောင့်ထိန်းကြမယ် ဆိုလျှင် ဥပဒေတွေ အထူးပြဋ္ဌာန်းစရာ မလိုတော့ပါ။
- ဥပဒေစိတ်ထားဟူသည် ရိုးသားဖြောင့်မတ်၍ ရဲရင့် တည်ကြည်ပြီး ချိန်ခွင်လျှာပမာ တည်မတ် မှန်ကန် စွာဖြင့် တရားမျှတမှုကို အစဉ်အမြဲအလိုရှိသော စိတ်ထားဖြစ်သည်။
- ဥပဒေအတွေးဟူသည် အစွန်းတရားနှစ်ပါးကို ရှောင်၍ ယထာဘူတကျကျ မဇ္ဈိမပဋိပဒါ နည်း ကျကျတွေးသော အတွေးဖြစ်သည်။
- ဥပဒေအမြင်ဟူသည် ကိုယ်ချင်းစာတရားရှေ့ထား၍ စာနာထောက်ထားခြင်းဖြင့် မြင်သော အမြင်ဖြစ် သည်။
- ဥပဒေအသိဟူသည် တရားမျှတခြင်း၊ လွတ်လပ် ခြင်း၊ ညီမျှခြင်းတည်းဟူသော လောကပါလ တရားကို သေသေချာချာ သိနားလည်သော အသိ ဖြစ်သည်။
- ဥပဒေမျက်စိဟူသည် ချစ်သူ၊ မှန်းသူ၊ နီးသူ၊ ဝေးသူ၊ ဆင်းရဲချမ်းသာ၊ ရာထူးကြီးငယ်မခွဲခြား တစ်သား တည်း ကြည့်တတ်သည်။
- ရင်ထဲက ဥပဒေတွေ မလှမပနေသရွေ့ လှပသော ဥပဒေတွေ မပေါ်ထွက်လာနိုင်။
- ရင်ထဲက ဥပဒေတွေ လှပနေပါမှ လှပသော ဥပဒေ တွေ ပေါ်ထွက်လာနိုင်ပေမည်တဲ့။

ရွေးချယ်ပွဲ လူကြီး

စာရေးဆရာမောင်စာဂတစ်ယောက် သတင်းစာမှာ ဆောင်းပါးတွေရေးသည်။ ဥပဒေရေးရာ ဆောင်းပါး တွေများသည်။ ပြည်သူ့ဥပဒေစကားစိုင်းခေါင်းစဉ်ဖြင့် မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြားမှ ဆွေးနွေးခန်းတွေ လွှင့်ပြန်သည်။ ဥပဒေဝန်ထမ်း လုပ်ဖော်ကိုင်ဖက်များ နှင့် စိစစ်ပြည်ပြည်ပေါင်း တင်ဆက်သည်။ အများကြိုဆို သည်။ ဥပဒေနှင့် ပြည်သူ နီးစပ်စေသည်။ ပြီးတော့ရွေး ချယ် တင်မြှောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးအဖြစ် ရွေးချယ်ပွဲတာဝန်များကို တာဝန်ထမ်းနေသူ။ ပြည်သူ ကိုယ်စားလှယ်များ၊ မဲဆန္ဒရှင်များ၊ ရွေးကောက်ပွဲ များ၊ ဝေဖန်သံများကြားမှ တာဝန်ရှိသူ တစ်ဦး။ ပြည်သူ ကြားကစကားသံတွေ နားထောင်တတ်ပါသလား။

ပြည်သူကြားကစကားသံ (The Voice among the people)

ဤအခန်းတွင် ပြည်သူ့အတွက် ဥပဒေခေါင်းစဉ်ဖြင့် ဥပဒေသည် ပြည်သူ့အတွက်ဖြစ်ပါစေ။ ပြည်သူသည် ဥပဒေအတွက် အသုံးချခံ မဖြစ်ပါစေနှင့်တဲ့။ ဘယ်သောအခါမှ ဥပဒေကြောင့် ပြည်သူတွေ မျက်ရည်မကျရပါစေနှင့်။ ပြည်သူတွေ မျက်ရည်မကျ

ရအောင် ဥပဒေဖြင့် ကာကွယ်ပေးကြပါ။ ဥပဒေ၏ အထက်တွင် မည်သူမျှမရှိစေရဟု ဆိုသလို ဥပဒေ၏ နောက်ကွယ်တွင်လည်း မည်သူမျှ မရှိစေလိုပါဟု မောင်စာဂက ရေးသည်။ တွေးသည်။

ဥပဒေက မည်သို့ပင်ဆိုစေကာမူ ခေါင်းစဉ်တွင် ကျုပ်တို့ကိုတော့ ဥပဒေတွေ လိုက်နာကြပါတဲ့။ သူတို့ ကျတော့ ဥပဒေက မည်သို့ပင်ဆိုစေကာမူတဲ့။

အကြောက်တရားနှင့် အသိတရားခေါင်းစဉ်တွင် ဥပဒေကိုပြည်သူတွေအကြောက်တရားနှင့် လိုက်နာစေ ခြင်းမျိုးမပြုကြပါနှင့်။ အသိတရားနှင့် လိုက်နာစေခြင်း မျိုး ဆောင်ရွက်ပေးကြပါတဲ့။

ခင်တာနှင့်ကြင်တာ ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ခင်သည်ဆို၍ လည်းမရောနှင့်။ ကြင်သည်ဆို၍လည်း မနှောနှင့်။ ခင်သည်ဆို၍ရောက ပေါ်တတ်သည်။ ကြင်သည်ဆို၍ ရောက သော့တတ်သည်တဲ့။

အာဏာနှင့် ဩဇာ

- အာဏာရှိတိုင်းလည်း မသုံးနှင့်။
 - ဩဇာရှိတိုင်းလည်း မဖြန့်နှင့်။
 - အာဏာရှိတိုင်းသုံးက အနာဖြစ်တတ်သည်။
 - ဩဇာရှိတိုင်းသုံးက ရောဂါဖြစ်တတ်သည်။
- အထက်ပါကောက်နုတ်ချက်စာစုများမှာ မောင်စာဂ ၏ ဘဝအတွက် အတွေးအမြင်များစာအုပ်မှ ကောင်းနိုး ရာရာ ကောက်နုတ်ချက်များ ဖြစ်ပါသည်။

ဆရာကြီးရွှေဥဒေါင်းကို သတိရမိ

“တစ်သက်တာမှတ်တမ်းနှင့် အတွေးအခေါ်များ” စာအုပ်ကို ရေးထုတ်ခဲ့သော ဆရာကြီးရွှေဥဒေါင်း (၁၈၈၉-၁၉၇၃)အား ကျွန်တော် သတိရမိသည်။ ဘာကြောင့်လဲ။ မောင်စာဂက ယခုမှ အတွေးအမြင် ရေးတာပါ။ ဆရာကြီးရွှေဥဒေါင်းတို့ခေတ်က အတွေး အခေါ်များက လွန်ခဲ့သော (နှစ်ပေါင်း ၆၀ ကျော် ကတည်းက) တောက်ပခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။ လူငယ်များ အကြား ရေပန်းစားခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။ နမူနာယူစရာ၊ လေ့လာစရာ၊ လက်တွေ့ကျင့်သုံးစရာ။

ဘဝစုံ

ကျောင်းဆရာဘဝ၊ သစ်တောစာရေးလေးဘဝ၊ အိမ်ထောင်သည်ဘဝ၊ ဝတ္ထုရေးဆရာဘဝ၊ အင်္ဂလိပ် အလွတ်သင်ကျောင်းဆရာဘဝ၊ ရဟန်းဘဝ၊ ခရစ်ယာန် အသင်းဘာသာပြန်ဆရာ၊ သူရိယမဂ္ဂဇင်း အယ်ဒီတာ ဘဝ၊ စစ်အတွင်း ကုန်သည်ဘဝ၊ မန္တလေးလူထု သတင်းစာအယ်ဒီတာချုပ်၊ ၁၉၅၆၊ အကျဉ်းစံဘဝ၊ ၁၉၆၁ တွင် တစ်သက်တာမှတ်တမ်းနှင့် အတွေးအခေါ် များစာအုပ် (၄)တွဲဖြင့် စာပေဗိမာန် စာပဒေသာဆုရ ခဲ့သူ စသဖြင့် ဘဝစုံသော ဆရာကြီးရွှေဥဒေါင်းဖြစ်ပါ ပေသည်။

ရှေ့ဆောင်လမ်းပြဆရာကြီး ရွှေဥဒေါင်းအား ဂါရဝ ထား၍ ယနေ့လူငယ်လူရွယ်အပေါင်းအား မီးမောင်းထိုး ပြသည့်အလားတူ မောင်စာဂ၏ အတွေးအခေါ်အတွေး အမြင်စာအုပ်ကို ကျွန်တော်တို့ ကြိုဆိုအပ်သည်။

နိဂုံး

- (၁) အတွေးအမြင်များမှာ စာတွေ့သက်သက်သာဟု ဆိုငြားအံ့။
- (၂) စာတွေ့မှ လက်တွေ့ဘဝသို့ ကိုယ်တိုင်ကိုယ်ကျ တည်ဆောက်ကျင့်ကြံနိုင်ကြပါစေကြောင်း။

နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာမျိုးအောင် ဒက္ခိဏသီရိမြို့နယ်မှ ပြည်သူများနှင့်တွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၂၆
နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာမျိုးအောင်သည် နေပြည်တော် ဒက္ခိဏသီရိမြို့နယ်မှ ရပ်မိရပ်ဖများ၊ ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာအုပ်စု အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ၊ ဒေသခံပြည်သူများနှင့် တွေ့ဆုံပွဲအခမ်းအနားကို ဧပြီ ၂၆ ရက် နံနက် ၉ နာရီတွင် မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

နေပြည်တော်ကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာမျိုးအောင်က ပြည်သူများအနေဖြင့် မိမိတို့ဒေသအတွက် လိုအပ်ချက်များအား ပွင့်ပွင့်လင်းလင်းတင်ပြပေးမှသာ မိမိတို့ဒေသ ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မြို့နယ်ဖွံ့ဖြိုးရေး လုပ်ငန်းများကို ပြည်သူ၏အမြင်များ၊ တင်ပြချက်များကို သိရှိရန်အတွက် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခြင်းဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ဒက္ခိဏသီရိမြို့နယ် စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးသန်းဇော်ဟန်က ဒေသအတွင်းဆောင်ရွက်ထားသည့် ဖွံ့ဖြိုးရေးကိစ္စများနှင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည့်ကိစ္စရပ်များကို ရှင်းလင်း ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် တက်ရောက်လာသည့် ဒေသခံပြည်သူများက ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ စီးပွားရေး၊ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး၊ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေးနှင့် လယ်ယာ

မြေကိစ္စရပ်များကိုတင်ပြကြရာ တင်ပြချက်များအပေါ် နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌနှင့် ကောင်စီဝင်များ၊ ဒက္ခိဏသီရိမြို့နယ် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်၊ အမျိုးသား လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်၊ နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီမှ ဌာနကြီးမှူးများ၊ နေပြည်တော်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာများနှင့် ခရိုင်၊ မြို့နယ်ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူ အသီးသီးတို့က ပြန်လည်ဖြေရှင်းဆွေးနွေးကြသည်။

ဆက်လက်၍ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ဧပြီ ၂၂ ရက်က ဒက္ခိဏသီရိမြို့နယ်အတွင်း မိုးရွာသွန်းပြီး လေပြင်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် ပျက်စီးမှုများဖြစ်ပွားခဲ့သည့် လေဘေးသင့်အိမ်ထောင်စုများအတွက် ရန်အောင်မြင်ကျေးရွာအုပ်စုမှ အိမ်ထောင်စု ၂၄၆ စု၊ ကျွန်းတက်ပုံကျေးရွာအုပ်စုမှ အိမ်ထောင်စု ၅၆ စု၊ ကြာပင်ကျေးရွာအုပ်စုမှ အိမ်ထောင်စု ၅၆ စု၊ ရွာမကျေးရွာအုပ်စုမှ အိမ်ထောင်စု ၅၆ စုတို့အတွက် စုစုပေါင်းအိမ်ထောင်စု ၂၅၉ စုအတွက် နေပြည်တော်ကောင်စီမှ ထောက်ပံ့ငွေကျပ် ၂၄၄၅၀၀၀ နှင့် နေပြည်တော်ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာစီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာနမှ ဆန်ရိက္ခာထောက်ပံ့ငွေ အိမ်ဆောက်ပစ္စည်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်း ၁၁ မျိုးတို့အတွက် စုစုပေါင်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၄၄၉၅၅၀၀ တို့ကို သက်ဆိုင်ရာကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးများထံ ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခဲ့ကြသည်။ **ထွန်းထွန်းဝင်း**



လွိုင်ကော်မြို့တွင် လူရည်ချွန်မောင်မယ်များအား ထောက်ပံ့ငွေပေးအပ်

လွိုင်ကော် ဧပြီ ၂၆
၂၀၁၉ ခုနှစ် လူရည်ချွန်အပန်းဖြေစခန်းသို့ လေ့လာရေး သွားရောက်ကြမည့် ကယားပြည်နယ်မှ လူရည်ချွန်မောင်မယ်များနှင့် လိုက်ပါကြီးကြပ်ကြမည့် ဆရာ ဆရာမများအား ထောက်ပံ့ငွေများပေးအပ်ခြင်းကို ဧပြီ ၂၆ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်ရုံးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

ကယားပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးအယ်လ်ဖောင်းရှိက မလျှော့သောဇွန်နီ ခံယူချက်ပြင်းထန်လှူဒါန်း အခက်အခဲများကို ဖြတ်ကျော်နိုင်ကြောင်း၊ လူရည်ချွန်မောင်မယ်များသည်လည်း နောင်လာမည့် အနာဂတ်နိုင်ငံတော်

မျိုးဆက်သစ် သားကောင်းရတနာ၊ သမီးကောင်းရတနာများဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ကြီးကြပ်လိုက်ပါကြမည့် ဆရာ ဆရာမများ၊ သုံးထပ်ကွမ်းလူရည်ချွန်၊ နှစ်ထပ်ကွမ်းလူရည်ချွန်နှင့် တစ်ထပ်ကွမ်းလူရည်ချွန်တို့အား ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးအယ်လ်ဖောင်းရှိ၊ စည်ပင်သာယာရေးနှင့် လူမှုရေးဝန်ကြီး ဒေါက်တာအောင်ကျော်ဌေးနှင့် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့အတွင်းရေးမှူးတို့က ထောက်ပံ့ငွေများပေးအပ်ချီးမြှင့်ကာ သုံးထပ်ကွမ်းလူရည်ချွန်တစ်ဦးက ကျေးဇူးတင်စကားပြန်လည်ပြောကြားခဲ့သည်။

လွိုင်ကော်သား

စားသောက်ကုန်များနှင့် အလှကုန်များအား ရွေ့လျားစာတစ်ခွဲယာဉ်ဖြင့် ကွင်းဆင်းစစ်ဆေး

ညောင်လေးပင် ဧပြီ ၂၆
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး အစားအသောက်နှင့် ဆေးဝါးကွပ်ကဲရေးဦးစီးဌာန (FDA) တာဝန်ရှိသူများသည် ညောင်လေးပင်မြို့နယ် အစားအသောက်နှင့် ဆေးဝါးကွပ်ကဲရေးဦးစီးဌာနမှူးနှင့် ပူးပေါင်း၍ ဧပြီ ၂၆ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ညောင်လေးပင်မြို့မဈေး အတွင်း အပြင်၌ ရောင်းချလျက်ရှိသော စားသောက်ကုန်များနှင့် အလှကုန်များကို နမူနာဝယ်ယူ၍ ရွေ့လျားစာတစ်ခွဲယာဉ် (Mobile Lab Van) ဖြင့် ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးခဲ့သည်။ **ရဲမြန်မာ(ညောင်လေးပင်)**

အနုပညာ

ရုပ်သံဇာတ်လမ်းတွဲသစ်မှာ တွဲဖက်ပါဝင်သွားဖို့ရာ ရှိနေတဲ့ လီဆန်ဝူးနဲ့ ဟန်ဂျီဟေး

တောင်ကိုရီးယားရဲ့ ကျော်ကြားတဲ့မင်းသားမင်းသမီးတွေဖြစ်ကြတဲ့ လီဆန်ဝူးနဲ့ ဟန်ဂျီဟေးတို့ဟာ နောက်ထပ်ရုပ်သံဇာတ်လမ်းတွဲတစ်ခုမှာ တွဲဖက်ပါဝင်ဖို့ရာ အလားအလာရှိနေပါတယ်။ မင်းသား လီဆန်ဝူး ခေါင်းဆောင်ပါဝင်သွားမယ့် ဇာတ်လမ်းတွဲသစ်မှာ ဟန်ဂျီ

ဟေးကလည်း ပါဝင်သွားဖို့ရာ ထိပ်ဆုံးကနေ အလားအလာရှိနေတာဖြစ်တယ်လို့ စွန့်ပီဒေါ့ကွန်းရဲ့ရေးသားဖော်ပြချက်တွေအရ သိရပါတယ်။



“Golden Garden” လို့ ယာယီအမည်ပေးထားတဲ့ ရုပ်သံဇာတ်လမ်းတွဲမှာ လီဆန်ဝူးပါဝင်သွားမှာဖြစ်ကြောင်း သတင်းရင်းမြစ်တစ်ဦးက ပြောကြားလာတာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီဇာတ်လမ်းတွဲမှာ ဟန်ဂျီဟေးလည်း ပါဝင်သွားမှာဖြစ်ကြောင်း သတင်းတွေထွက်ပေါ်လာခဲ့တာကြောင့် လီဆန်ဝူးနဲ့ ဟန်ဂျီဟေးတို့ကို ရုပ်သံဇာတ်လမ်းတွဲသစ်မှာ တွဲဖက်မြင်တွေ့ရဖို့ရာ အလားအလာရှိနေပြီဖြစ်ပါတယ်။

“Golden Garden” မှာတော့ လီဆန်ဝူးဟာ ရဲစုံထောက်တစ်ဦးအဖြစ် ပါဝင်သွားမှာဖြစ်တယ်လို့လည်း သိရပါတယ်။ ဒီဇာတ်လမ်းတွဲသစ်ကိုတော့ လာမယ့်ဇူလိုင်လအတွင်း စတင်ထုတ်လွှင့်ပြသသွားမှာဖြစ်တယ်လို့လည်း သိရပါတယ်။

လီဆန်ဝူးနဲ့ ဟန်ဂျီဟေးတို့ဟာ ပြီးခဲ့တဲ့ စက်တင်ဘာလအတွင်း ထုတ်လွှင့်ပြသခဲ့တဲ့ KBS ရုပ်သံလိုင်းရဲ့ ဇာတ်လမ်းတွဲရုပ်ရှင် “Marry Me Now” မှာလည်း တွဲဖက်ပါဝင်ထားကြတာ ဖြစ်ပါတယ်။

တေးသီချင်းသစ်နဲ့ ဘော့ဘုတ်တေးဂီတဆုပေးပွဲကို ဖွင့်လှစ်ပေးမယ့် တေလာဆွစ်

အမေရိကန်ပေါ့ပိုင်ကြယ်ပွင့် တေလာဆွစ်ဟာ လတ်တလောမှာတော့ သူ့ရဲ့ တေးသီချင်းသစ်တစ်ပုဒ်ကို တေးဗီဒီယိုသစ်နဲ့အတူ စမ်းသပ်ထုတ်လွှင့်ပေးခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ မကြာသေးမီက သူ့ရဲ့အင်စတာဂရမ်စာမျက်နှာပေါ်မှာ အချိန်တွေကို ရေတွက်နေပုံကို ထည့်သွင်းဖော်ပြခဲ့ပြီးနောက်မှာတော့ တေလာဆွစ်က ယခုလို တေးဗီဒီယိုကို ရုတ်တရက်စမ်းသပ်ထုတ်လွှင့်ခဲ့တာလည်း ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီတေးဗီဒီယိုကိုတော့ မကြာမီကျင်းပမယ့် ယခုနှစ်ရဲ့ “Billboard Music Awards” ဆုပေးပွဲကြီးမှာ ပါဝင်ဖျော်ဖြေရင်း ဆုပေးပွဲအခမ်းအနားကို ဖွင့်လှစ်ပေးသွားမှာဖြစ်ကြောင်း ဟောလိဝုဒ်ဗီဒီယိုအကယ်ဒမီများဖော်ပြခဲ့ကြတာကို တွေ့ရပါတယ်။

တေးသီချင်းသစ် ထုတ်လွှင့်သွားမယ့်အကြောင်း ထုတ်ဖော်ပြောကြားခဲ့ပြီးနောက်မှာတော့ တေလာဆွစ်က သူ့ရဲ့လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာပေါ်မှာ တေးသီချင်းနဲ့ပတ်သက်ပြီး ဓာတ်ပုံတွေကိုလည်း ပြသခဲ့ပါတယ်။ ဒါ့အပြင် ရုပ်သံအစီအစဉ်မှာလည်း တေးသီချင်းသစ် ထုတ်လွှင့်တော့မယ့်အကြောင်း အသိပေးခဲ့တာကိုလည်း တွေ့ရပါတယ်။ တေလာဆွစ်ရဲ့ တေးသီချင်းသစ်အမည်ကတော့ “Me” ဖြစ်ပြီး ဒီတေးသီချင်းကို ဒေသစံတော်ချိန် ဧပြီ ၂၆ ရက် သန်းခေါင်မှာ စတင်ထုတ်လွှင့်သွားမှာဖြစ်တယ်လို့လည်း သိရပါတယ်။

ဒီတေးဗီဒီယိုကိုတော့ ယူကျူပေါ်မှာ ဦးစွာထုတ်လွှင့်ပေးခဲ့တာပါ။ ပရိသတ်တွေအတွက် ထုတ်လွှင့်ပေးခဲ့တဲ့ တေးဗီဒီယိုကို စတင်ထုတ်လွှင့်ခဲ့ပြီးနောက် ၁၀ နာရီအတွင်းမှာပင် ကြည့်ရှုသူ သန်း ၃၀ ခန့် ရှိခဲ့ပြီဖြစ်တယ်လို့လည်း သိရပါတယ်။ ဒီတေးဗီဒီယိုသစ်မှာ တေလာဆွစ်နဲ့အတူ အခြားသောတေးသံရှင်တစ်ဦးဖြစ်တဲ့ ဘရန်ဒန်ယူရီက ပါဝင်အားဖြည့်သီဆိုပေးထားတာကိုလည်း တွေ့ရပါတယ်။ ဒီတေးဗီဒီယိုမှာတော့ နောက်ဆုံးထုတ်လွှင့်ခဲ့တဲ့ “Reputation” တေးဗီဒီယိုကလို မြေတွေ့ပါဝင်တော့ခြင်းမရှိတော့ပါဘူး။ ဒါ့ကြောင့် ပေါ့ပိုင်ကြယ်ပွင့်အတွက် မြေခေတ်ကုန်သွားပြီလို့ ဆိုရမှာပါ။ တေးသီချင်းသစ် “Me” မှာတော့ လိပ်ပြာတွေကို ထည့်သွင်းဖန်တီးပြသ



ထားပြီး တေးသီချင်းအတွက် ဓာတ်ပုံကို ဖော်ပြရာမှာလည်း လိပ်ပြာပုံနဲ့ ဖန်တီးထားတာ တွေ့ရပါတယ်။

“Me” တေးဗီဒီယိုကို လာမယ့် မေ ၁ ရက်မှာ ပြုလုပ်သွားမယ့် “Billboard Music Awards 2019” ဆုပေးပွဲကြီးမှာ အဖွင့်သီချင်းအဖြစ် ပါဝင်ဖျော်ဖြေသွားမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါ့ကြောင့် ယခုနှစ်ရဲ့ဆုပေးပွဲအဖွင့်မှာတော့ တေလာဆွစ်နဲ့ ဘာရန်ဒန်ယူရီတို့ရဲ့ ပူးပေါင်းဖျော်ဖြေမှုကို တွေ့မြင်ရမှာဖြစ်ပါတယ်။

အေးပြည့် · စုစည်းသည်

သဘာဝဘေးကြိုတင်ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်း ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး မုံရွာမြို့တွင်ကျင်းပ

မုံရွာ ဧပြီ ၂၆
 စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအဆင့် သဘာဝဘေးကြိုတင်ကာကွယ်ရေးအတွက် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ဧပြီ ၂၅ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီက စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ (၁) ၌ ကျင်းပသည်။

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး လူမှုရေးဝန်ကြီး ဒေါက်တာဇော်ဝင်းက တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း လေဘေး၊ ရေဘေး၊ မီးဘေး၊ ငလျင်ဘေး၊ မိုးကြိုးဘေးစသည့် သဘာဝဘေး ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးအတွက် ကော်မတီအလိုက် လုပ်ငန်းများအောင်မြင်ရေးအရှိန်အဟုန်မြှင့်ကာ ပြည်သူလူထု ပူးပေါင်းပါဝင်လုပ်ဆောင်ရေး အထူးကြိုးပမ်း အကောင်အထည်ဖော်ပေးကြစေလိုကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ တိုင်းဒေသကြီး နယ်စပ်ရေးရာနှင့် လုံခြုံရေးရာဝန်ကြီး ဗိုလ်မှူးကြီး သန်းထွန်းအောင်၊ ရှမ်းတိုင်းရင်းသားလူမျိုးရေးရာဝန်ကြီး ဒေါ်နန်းမွှေးမွှေးခင်တို့က ရှင်းလင်းဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။



“သဘာဝဘေးကြိုတင်ကာကွယ်ရေး ရန်ပုံငွေအဖြစ် တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ ခရိုင်တစ်ခုကို နှစ်စဉ် ငွေကျပ်သိန်း ၁၀၀ စီ ထုတ်ပေးထားကြောင်း၊ ယခုလက်ရှိအခြေအနေထိ လေဘေး၊ ရေဘေး၊ မီးဘေး၊ ငလျင်ဘေး၊ မိုးကြိုးဘေးစသည့် သဘာဝဘေးများအနက် လေဘေး အများဆုံးဖြစ်ပွားလျက် ရှိပြီး သက်ဆိုင်ရာ သဘာဝဘေးဖြစ်ပွားသော အိမ်ထောင်စုများအတွက် တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရ အဖွဲ့နှင့်အတူ ထောက်ပံ့ငွေများနှင့် အသုံးအဆောင်ပစ္စည်းများကို အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ ကူညီပေးလျက် ရှိကြောင်း တိုင်းဒေသကြီးဦးစီးမှူး ဦးစဝီလီဖရန့်က ပြောကြားသည်။ **ထွန်းကိုကို(ယင်းမာပင်)**”

စစ်ကိုင်းမြို့တွင် စားသုံးရန်မသင့်သည့်ကုန်ပစ္စည်းများ ထုတ်လုပ်ရောင်းချမှုမရှိစေရေး စစ်ဆေး

စစ်ကိုင်း ဧပြီ ၂၆
 စစ်ကိုင်းခရိုင် စားသုံးသူရေးရာဦးစီးဌာနကကြီးမှူး၍ သက်ဆိုင်ရာဌာနဆိုင်ရာများနှင့်အတူ စားသုံးသူများ အကာအကွယ်ပေးရေးအတွက် စားသုံးရန်မသင့်သည့် စားသောက်ကုန်ပစ္စည်းများ ထုတ်လုပ်ရောင်းချမှုမရှိစေရေးအတွက် စစ်ကိုင်းမြို့ ပါရမီရပ်ကွက်ရှိ စတားလိုင် မုန့်ဟင်းခါးခြောက်ထုတ်လုပ်သည့်စက်ရုံသို့ ဧပြီ ၂၄ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးခဲ့သည်။

စားသောက်ကုန်ပစ္စည်းများ ထုတ်လုပ်ရောင်းချရာတွင် ဥပဒေ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ ထုတ်လုပ်ရောင်းချနိုင်ရေး၊ ခွင့်ပြုချက် တစ်စုံတစ်ရာမရှိဘဲ ထုတ်လုပ်ရောင်းချပါက ဥပဒေအရ အရေးယူခံရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ယခုထုတ်လုပ်သည့် ကုန်ပစ္စည်းများတွင် အများမြင်သာသည့် အခြားဘာသာစာတန်းနှင့်အတူမြန်မာစာတန်းများတွဲ၍ ထုတ်လုပ်စေလိုကြောင်း၊ ထုတ်လုပ်သည့် ရက်စွဲ ကုန်ဆုံးမည့် ရက်စွဲများနှင့် ဆက်သွယ်ရရှိနိုင်မည့် မိမိတို့လိပ်စာများရိုက်နှိပ်ပြီး ထုတ်လုပ်ရောင်းချသွားကြစေလိုကြောင်း စသည်ဖြင့် စားသုံးသူရေးရာဦးစီးဌာန မြို့နယ်တာဝန် ဦးခင်မောင်ဝင်းက ပညာပေးဆွေးနွေးခဲ့သည်။

ဆက်လက်၍ အဆိုပါအဖွဲ့များသည် ပါရမီရပ်ကွက်ရှိ စတားလိုင် မုန့်ဟင်းခါးခြောက်စက်ရုံနှင့် ရပ်ကွက်အတွင်းရှိ ကိတ်မုန့်လုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်နေသည့် နေရာများသို့ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးကာ စားသုံးသူအကာအကွယ်ပေးရေးဆိုင်ရာများ ပညာပေးဆွေးနွေးခဲ့ပြီး ကုန်ချောပစ္စည်းများ ထုပ်ပိုးရောင်းချရာတွင် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းဥပဒေများနှင့်အညီ ထုတ်လုပ်ရောင်းချနိုင်ရေး တာဝန်ရှိသူများက ပညာပေးဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ **ဇော်မြင့်နိုင် (ပြန်/ဆက်)**

ဒေးဒရဲမြို့၌ ခွေးရူးရောဂါကာကွယ်ဆေးများ အခမဲ့ ထိုးနှံပေးမည်

ဒေးဒရဲ ဧပြီ ၂၆
 ဖျာပုံခရိုင် ဒေးဒရဲမြို့နယ် မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနက ဒေးဒရဲမြို့နယ်အတွင်းရှိ အိမ်မွေးတိရစ္ဆာန် ခွေးနှင့် ကြောင်များအား ခွေးရူးရောဂါကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ ခွေးရူးရောဂါကာကွယ်ဆေး အခမဲ့ထိုးနှံပေးခြင်းကို ဒေးဒရဲမြို့ ရုံးကြီးရပ်ကွက် ဗိုလ်ချုပ်လမ်းရှိ မြို့နယ်မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနရုံးတွင် ဧပြီ ၂၉ ရက် နံနက် ၉ နာရီခွဲမှစတင်၍ အခမဲ့ လာရောက်ထိုးနှံနိုင်ကြောင်း မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဒေါက်တာလှိုင်ဘုန်းမြင့်၏ ပြောကြားချက် အရသိရသည်။ **မြင့်မြင့်နိုင်(ပြန်/ဆက်)**

မော်လိုက်မြို့၌ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များနှင့်ပတ်သက်၍ အစည်းအဝေး ကျင်းပ

မော်လိုက် ဧပြီ ၂၆
 စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မော်လိုက်မြို့၌ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ ကြိုတင်ကာကွယ်နိုင်ရေးနှင့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များနှင့် ပတ်သက်၍ ပြည်သူများအချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ သိရှိနိုင်ရေးတို့အတွက် သတင်းနှင့်ပြန်ကြားရေးလုပ်ငန်းကော်မတီအစည်းအဝေးကို ဧပြီ ၂၆ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက ခရိုင်ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန လူထုအခြေပြုဗဟိုဌာန ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

ခရိုင်ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးအရာရှိ၊ သတင်းနှင့်ပြန်ကြားရေးလုပ်ငန်း ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်နန်းဦးခမ်းက အဖွင့်အမှာစကားပြော

ကြားပြီး အမျိုးသားသဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီ၊ သတင်းနှင့်ပြန်ကြားရေးလုပ်ငန်းကော်မတီ အဖွဲ့ဝင်များဖြစ်သည့် ခရိုင်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန၊ ခရိုင်မိုးလေဝသနှင့် လေဗေဒညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန၊ မြန်မာ့ဆက်သွယ်ရေးလုပ်ငန်း၊ ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာစီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာန၊ ခရိုင်မီးသတ်ဦးစီးဌာန၊ မြန်မာ့ဆက်သွယ်ရေးလုပ်ငန်း စသည့်ဌာနဆိုင်ရာများက သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကြိုတင်ကာကွယ်ရေး၊ ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများနှင့် ထောက်ပံ့ရေးများအတွက် ကြိုတင်ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုအခြေအနေများကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

မော်လိုက်ခရိုင်တွင် သဘာဝဘေး

အန္တရာယ်အနေဖြင့် ရေကြီးခြင်း၊ မုန်တိုင်းကျခြင်းနှင့် ကမ်းပြိုခြင်းများသာ အများဆုံးဖြစ်ပွားလေ့ရှိကြောင်း၊ ဇန်နဝါရီလမှ ယနေ့အချိန်အထိ တိုက်ခတ်မှု ငါးကြိမ်၊ မီးလောင်မှု နှစ်ကြိမ်ဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး အိမ်ထောင်စု ၁၄၃ စုနှင့် ဘာသာရေးကျောင်းရစ်ကျောင်း အမိုးလန်ပျက်စီးခဲ့ကြောင်း၊ ထောက်ပံ့မှုအနေဖြင့် အိမ်ဆောက်ပစ္စည်းတန်ဖိုး ထောက်ပံ့ငွေစုစုပေါင်းကျပ် ၅၀၉၅၀၀၀ နှင့် ထောက်ပံ့ရေးပစ္စည်း ၁၆ မျိုးပါ နှစ်ပုံ၊ ၁၀ မျိုးပါ တစ်ပုံနှင့် ငါးမျိုးပါ ၁၄၁ ပုံ ထောက်ပံ့ပေးခဲ့ကြောင်း သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။ **မော်လိုက်သားလေး**



ကျိုက်ထိုမြို့နယ် တောင်ကလေးကျေးရွာ ရွာလယ်မွှောရုံ၌ ကျိုက်ထိုမြို့မှ ရဲစခန်းမှူး ဒုရဲမှူးအေးမြင့်၊ နယ်ထိန်းခေါင်းဆောင် ဒုရဲအုပ်အောင်မျိုးထွန်းနှင့်တပ်ဖွဲ့ဝင်များက ဧပြီ ၂၃ ရက် နံနက် ၁၁ နာရီတွင် ကျေးရွာဒေသခံများအား မှုခင်းအသိပညာပေးဟောပြောစဉ်။ **နန္ဒကျော်စွာ**

ဖားကန့်၌ လေဘေးသင့်ပြည်သူများအားထောက်ပံ့

ဖားကန့် ဧပြီ ၂၆
 ကချင်ပြည်နယ် ဖားကန့်မြို့နယ်အတွင်း လေပြင်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် နေအိမ်များပျက်စီးဆုံးရှုံးခဲ့ရသည့် လေဘေးဒဏ်သင့်

ပြည်သူများသို့ ထောက်ပံ့ရေးပစ္စည်းနှင့် ငွေသားထောက်ပံ့ခြင်းကို ဧပြီ ၂၅ ရက် ညနေ ၃ နာရီခွဲက ဖားကန့်မြို့ မော်ဝမ်းရပ်ကွက်ရှိ မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်

ရေးဦးစီးဌာနရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

ဖားကန့်မြို့နယ်အတွင်း ဧပြီ ၁၈ ရက် ညပိုင်းက လေပြင်းတိုက်ခတ်ခဲ့၍ နေအိမ်များ ပျက်စီးဆုံးရှုံးခဲ့သည့် အိမ်ထောင်စု ၁၂၅ စုအား လူသားချင်းစာနာထောက်ထားသည့်အနေဖြင့် ဖားကန့်မြို့ကျောက်မျက်လုပ်ငန်းကုမ္ပဏီများမှ စုစုပေါင်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၂၉ ဒသမ ၉၇ သိန်းရှိ သွပ် ၁၈၉၃ ချပ်နှင့် ငွေသားများကို လည်းကောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံကြက်ခြေနီအသင်းမှ ငွေကျပ် ၈၀ ဒသမ ၆၀ သိန်းတန်ဖိုးရှိပစ္စည်း ၁၁ မျိုးပါ ပလတ်စတစ်ပုံ ၁၂၄ ပုံနှင့် ဖိုကာ ၃၄၈ ချပ်ကိုလည်းကောင်း၊ သဘာဝဘေးအန္တရာယ် စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာနမှ ငွေကျပ် ၁၂၂ ဒသမ ၀၅ သိန်းတန်ဖိုးရှိ အိမ်သုံးပစ္စည်းပါ ပလတ်စတစ်ပုံ ၆၈ ပုံနှင့် ငွေသားများကိုလည်းကောင်း စုစုပေါင်းငွေကျပ် ၃၃၂၇၂၆၅၅ ကျပ်ကို ပေးအပ်သည်။ **ဝင်းနိုင်(ကချင်မြေ)**



သန်လျင်၌ အခြေခံစက်ချုပ်သင်တန်း ဖွင့်ပွဲကျင်းပ

ရန်ကုန် ဧပြီ ၂၆
 ရန်ကုန်တောင်ပိုင်းခရိုင် သန်လျင်မြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း အထောက်အကူပြုအခြေခံစက်ချုပ်သင်တန်း ဖွင့်ပွဲကို ဧပြီ ၂၅ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ရုံးသပြေကန်ကျေးရွာ ဓမ္မိကာ

ရာမရွှေကျင်ကျောင်းတိုက်၌ ကျင်းပသည်။ အဆိုပါ သင်တန်းသို့ သန်လျင်မြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျေးရွာများမှ သင်တန်းသူ ၃၀ တက်ရောက်လျက်ရှိပြီး ဧပြီ ၂၅ ရက်မှ ဇွန် ၈ ရက်အထိ တစ်လခွဲကြာ ဖွင့်လှစ်သင်ကြားပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ **သန်လျင်(ပြန်/ဆက်)**

ဂန့်ဂေါမြို့၌ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားလိုင်းများပြုပြင်

ဂန့်ဂေါ ဧပြီ ၂၆
 ဂန့်ဂေါမြို့နယ် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားဖြန့်ဖြူးရေးလုပ်ငန်းက ဧပြီ ၂၆ ရက်မှ ၂၈ ရက်အတွင်း မီးကြီးလိုင်းများ ထိန်းသိမ်းပြုပြင်သွားမည်ဖြစ်ရာ နေရာအလိုက်လျှပ်စစ်မီးဖြတ်တောက်မည့် အစီအစဉ်များကို ပြည်သူများသိရှိနိုင်စေရန် ကြေညာထားသည်။

အဆိုပါ ဓာတ်အားဖြတ်ထားသည့်အချိန်တွင်

ဓာတ်အားလိုင်းနှင့် နီးကပ်နေသည့် သစ်ပင်သစ်ကိုင်းများ ခုတ်ထွင်ရှင်းလင်းခြင်း၊ လိုင်းဟောင်းများပြုပြင်ခြင်း၊ ကြိုးလျော့သောနေရာများ လိုင်းကြိုးတင်းခြင်း၊ ယိုင်နေသော Single Tension တိုင်အား Tri-Pole Tension ဖြင့် ပြောင်းလဲတည်ဆောက်ခြင်းတို့ ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ **ကျော်သန်းဆွေ (ဂန့်ဂေါ)**

လွိုင်ကော်တွင် နှလုံးသွေးကြောကျဉ်းရောဂါ သတိပြုဖွယ်ရာ လူထုကျန်းမာရေးပညာပေး

လွိုင်ကော် ဧပြီ ၂၆

‘သင့်နှလုံးသားကျန်းမာဖို့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြပါစို့’ ခေါင်းစဉ်ဖြင့် မန္တလေးအထွေထွေရောဂါကုဆေးရုံကြီး (နှလုံးရောဂါအထူးကုဌာန)နှင့် မြန်မာနိုင်ငံဆရာဝန်အသင်း(ကယားပြည်နယ်တို့ ပူးပေါင်း၍ လူထုအခြေပြု နှလုံးသွေးကြောကျဉ်းရောဂါသတိပြုဖွယ်ရာ ပညာပေးဟောပြောပွဲကို ဧပြီ ၂၄ ရက် နံနက် ၉ နာရီက Famous Hotel အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

ခုတင်၅၀၀ ဆံ့ လွိုင်ကော်ပြည်သူ့ဆေးရုံအုပ်ကြီး ဒေါက်တာစိန်စိန်က အဖွင့်အမှာစကား ပြောကြားပြီး (အထွေထွေရောဂါအထူးကုသမားတော်ကြီး) ဒေါက်တာအောင်မင်းက နှလုံးကြွက်သားများ အတွက် လိုအပ်သော သွေးနှင့် အာဟာရရလုံလောက်စွာ မရရှိတော့သည့် အခိုက်အတန့်တွင် နှလုံးသွေးကြောကျဉ်းလက္ခဏာ ခံစားရတတ်ကြောင်း၊ အများဆုံးခံစားရမည့် ဝေဒနာများမှာ ရင်ဘတ်အောင့်ခြင်း၊ ရင်ဘတ်ထဲတွင် မအိမသာဖြစ်ခြင်း၊ ရင်ဘတ်ထဲတွင် တင်းကျပ်ခြင်း၊ ရင်ဘတ်ကိုဖိထား



သကဲ့သို့ဖြစ်ခြင်းနှင့် ရင်ဘတ်တွင်သာမက လည်ပင်း၊ မေးရိုး၊ လက်မောင်းအတွင်းပိုင်း၊ ပခုံး၊ နောက်ကျောနှင့် ရင်ခေါင်းတို့တွင်လည်း အထက်ပါ ဝေဒနာများ ခံစားနိုင်ပါကြောင်းကို ရှင်းလင်းပညာပေးပြောခဲ့သည်။ ထို့နောက် တက်ရောက်လာသူများက သိလို

သည်များကို ဆွေးနွေးမေးမြန်းကြရာ ဒေါက်တာအောင်မင်းက နှလုံးသွေးကြောကျဉ်းရောဂါနှင့် ပတ်သက်သည့် အကြောင်းအရာများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပြန်လည် ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

လွိုင်ကော်သား

ပြည်မြို့တွင် တီဘီရောဂါရှာဖွေခြင်းနှင့် ကုသခြင်းများပြုလုပ်

ပြည် ဧပြီ ၂၆

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ပြည်မြို့တွင် ရွေ့လျား ကွန်ပျူတာဓာတ်မှန်စက်ကြီးများဖြင့် တီဘီရောဂါရှာဖွေခြင်းနှင့် ကုသခြင်းများကို ဧပြီ ၂၂ ရက်မှ ၂၄ ရက်ထိ သုံးရက်တိုင်တိုင် ပြုလုပ်

ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ တိုင်းဒေသကြီး တီဘီရောဂါတိုက်ဖျက်ရေးအဖွဲ့ ခရိုင်တီဘီရောဂါတိုက်ဖျက်ရေးအဖွဲ့နှင့် မြို့နယ်ပြည်သူ့ကျန်းမာရေး ဦးစီးဌာနတို့ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ပြီး

ကွန်ပျူတာ ဓာတ်မှန်စက်ကြီးများဖြင့် တီဘီရောဂါရှာဖွေခြင်းနှင့် ကုသခြင်းလုပ်ငန်းများကို ဧပြီ ၂၂ ရက်တွင် ရွှေတံခါးရပ်ကွက် အပိုင်း(၄) ဓမ္မာရုံတွင်လည်းကောင်း၊ ဧပြီ ၂၃ ရက်တွင် ရွာဘဲရပ်ကွက် ဗိုလ်ချုပ်လမ်း သာသနာ့ဒီပီရီကျောင်း တိုက်၌လည်းကောင်း၊ ဧပြီ ၂၄ ရက်တွင် နဝဒေးရပ်ကွက်၊ ခမ်းရတနာဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းတွင်လည်းကောင်း နေ့စဉ်နံနက် ၉ နာရီမှ ညနေ ၃ နာရီထိ ပြုလုပ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

“ကျွန်မတို့ရပ်ကွက်ထဲထိ ကွင်းဆင်းပြီးတော့ ကွန်ပျူတာဓာတ်မှန်စက်ကြီးတွေနဲ့ ဓာတ်မှန်ရိုက်ပြီးတော့ တစ်ခါတည်း ရောဂါရှာပေးတာ။ ရောဂါရှိနေရင် ဆေးဝါး အခမဲ့ကုသပေးပါတယ်။ တီဘီဌာနထိ အရောက်လာပြီး မစစ်ဆေးနိုင်တဲ့လူရှိမှာစိုးလို့

ကျွန်မတို့က ရပ်ကွက်ထဲထိဆင်းပြီး ရှာဖွေစစ်ဆေးပြီးတော့ ကုသပေးရတာပါ” ဟု ပြည်မြို့နယ် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှ ဒေါက်တာကေခိုင်ဝင်းက ပြောသည်။

ရောဂါရှာဖွေရေးနှင့် ကုသခြင်းများအတွက် တီဘီရောဂါ သံသယရှိသူများ၊ နှစ်ပတ်ကျော် ချောင်းဆိုးနေသူများ၊ အစားအသောက်ပျက်ကိုယ်အလေးချိန် ကျနေသူများ၊ ညဘက်ချွေးထွက်ပြီး တငွေငွေဖျားနေသူများ၊ ကျောနှင့်ရင်ဘတ်အောင့်နေသူများ၊ ဆီးချိုရောဂါရှိသူများ၊ အရက်စွဲနေသူများ၊ တီဘီလူနာနှင့် အနီးကပ်နေထိုင်သူများကိုလည်း လာရောက်ပြသကြဖို့ မြို့နယ်ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှ နှိုးဆော်ထားကြောင်း သိရသည်။

ကိုလွင်(ဆွာ)



တိုတိုထွာထွာပတ်စရာ

ဝန်ကြီးချုပ်ဖလား စားပွဲတင်တင်းနှစ်ပြိုင်ပွဲကျင်းပမည်

မြောင်းမြ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်ဖလား အသက် ၂၅ နှစ်အောက် အမျိုးသား၊ အမျိုးသမီး စားပွဲတင်တင်းနှစ်ပြိုင်ပွဲကို မြောင်းမြမြို့တွင် ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါပြိုင်ပွဲကို အသင်းလိုက်၊ တစ်ဦးချင်းနှင့် နှစ်ယောက်တွဲ ပြိုင်ပွဲများဖြင့် မေ ၁၀ ရက်မှ ၁၄ ရက်အထိ ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ပြီး တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ ပုသိမ်၊ ဟင်္သာတ၊ မြောင်းမြ၊ မအူပင်၊ ဖျာပုံ၊ လပွတ္တာ ခရိုင်တို့မှ စားပွဲတင်တင်းနှစ် အားကစားသမားများ လာရောက်ယှဉ်ပြိုင်ကြမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ **အောင်မင်း(မြောင်းမြ)**

မြို့သစ်တွင် နွေရာသီ အခြေခံကွန်ပျူတာသင်တန်းဖွင့်

မြို့သစ် မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မြို့သစ်မြို့နယ်တွင် နွေရာသီအခြေခံကွန်ပျူတာသင်တန်းဖွင့်ပွဲကို ဧပြီ ၂၄ ရက် နံနက်ပိုင်းက အင်ကြင်းသာပရဟိတအသင်းရုံး၌ ကျင်းပသည်။ သင်တန်းအတွက် လိုအပ်သည့် ကွန်ပျူတာနှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများကို နတ်မောက်မြို့ ဒေါ်ခင်ကြည်ဇောင်ဒေးရှင်းအဖွဲ့မှ ပံ့ပိုးကူညီပေးခြင်းဖြစ်သည်။ သင်တန်းကာလမှာ တစ်လကြာ သင်ကြားပေးသွားမည်ဖြစ်ပြီး သင်တန်းသား ၇၂ ဦး တက်ရောက်ကြောင်း သိရသည်။ **ဇော်ဇော်(မြို့သစ်)**



ရထားရဲတပ်ဖွဲ့အမှတ်(၁၂) တပ်ခွဲတပ်စု(၂) တိုးကြောင်းကလေးမှ တပ်စုမှူး ဒုရဲအုပ်သန်းအေးနှင့် တပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် ဧပြီ ၂၄ ရက် နံနက် ၉ နာရီခွဲက ဘူးသီး (၃) အစုနဲ့ အရှေ့ပိုင်းတက္ကသိုလ် (ရန်ကုန်) လူစီးလော်ကယ် ရထားပေါ်၌ ခရီးသည်များအား ရထားခဲပေါက်မှုမဖြစ်ပေါ်စေရေးအတွက် အသိပညာပေးဆွေးနွေးပြီး လက်ကမ်းစာစောင်များဖြန့်ဝေနေစဉ်။ **ဓာတ်ပုံ -ကျော်စိုးစိုး (မင်္ဂလာတောင်ညွန့်)**

မီးသတ်ဆေးဘူး စနစ်တကျသုံးစွဲတတ်စေရန် မြင်းခြံမြို့မဈေးကြီး၌ ဇာတ်တိုက်လေ့ကျင့်

မြင်းခြံ ဧပြီ ၂၆

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မြင်းခြံမြို့တွင် မြို့မဈေးကြီးမှ ဈေးတာဝန်ရှိသူများ၊ ဈေးသူ၊ ဈေးသားများ၊ ခရိုင်မီးသတ်ဦးစီးဌာနတို့ ပူးပေါင်းပြီး မီးဘေးအန္တရာယ်ကင်းဝေးစေရေးနှင့် မီးသတ်ဆေးဘူး စနစ်တကျ အသုံးပြုတတ်စေရန် ဇာတ်တိုက်လေ့ကျင့်ခြင်းကို ဈေးကြီးအလယ်တွင် ဧပြီ ၂၃ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက ပြုလုပ်ခဲ့သည်။

ခရိုင်မီးသတ်ဦးစီးမှူး ဦးအောင်ကျော်နိုင်က မီးလောင်ရခြင်းအကြောင်းများ၊ လျှပ်စစ်မီးသုံးစွဲရာတွင် သတိပြုရမည့် အချက်များ၊ မီးလောင်မှုဖြစ်ရာတွင် အနီးဆုံးရှိသူသည် ပထမဆုံးမီးသတ်သမားဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိတို့သည် အကြောင်းကြားမှ သိရှိရောက်လာရသဖြင့် တတိယမီးသတ်သမားများဖြစ်ကြောင်း ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။

ထို့နောက် မီးသတ်ခန်းမှူး၊ ဒုဦးစီးမှူးကျော်သူက မီးသတ်ဆေးဘူးများ အကြောင်း၊ မီးလောင်လျှင် ပြုလုပ်ရမည့် နည်းလမ်းများ၊ မီးသတ်ဆေးဘူးအသုံးပြုပုံများကို ရှင်းပြခဲ့ပြီး ဈေးသူ၊ ဈေးသားများအား လက်တွေ့မီးငြိမ်းသတ်ခြင်းကို မီးသတ်ဆေးဘူးများဖြင့် ဇာတ်တိုက်လေ့ကျင့်ခဲ့ကြောင်း၊ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် မြို့မဈေးကြီး မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များမှ ဈေးရုံများပေါ်သို့ သရုပ်ပြရေပက်ခြင်းကို ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်းသိရသည်။ **ဇော်မင်းနိုင်(မြင်းခြံ)**

ပူတာအို၌ ကျန်းမာရေးအတွက် အကျိုးဆက်စပ်သူများတွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲ ကျင်းပ

ပူတာအို ဧပြီ ၂၆

ကချင်ပြည်နယ် ပူတာအိုမြို့တွင် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုအခန်းကဏ္ဍများ ပိုမိုလုပ်ဆောင်နိုင်ရန်နှင့် ပူတာအိုမြို့နယ်ကျန်းမာရေးအဖွဲ့ဖွဲ့စည်းနိုင်ရန်အတွက် Medical Action Myanmar(MAM) မှ Access to Health Fund ၏ အထောက်အပံ့ဖြင့် ပူတာအိုမြို့နယ်ကျန်းမာရေးအတွက် အကျိုး

ဆက်စပ်သူများ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲကို ဧပြီ ၂၅ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီက ခရိုင်ပြည်သူ့ဆေးရုံအစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးသန်းစင်က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားပြီး ခရိုင်ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှူး ဒေါက်တာအောင်နိုင်ဝင်းက ကျန်းမာရေးလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေသည့် မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်း

များက ပူတာအိုဒေသကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုများတွင် အားတက်သရော ပါဝင်လာကြခြင်းသည် ကောင်းမွန်သော လက္ခဏာဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် Medical Action Myanmar (MAM) တာဝန်ခံ ဒေါက်တာစိုးပြည့်ထွန်းက Access to Health Fund လုပ်ငန်းစီမံချက်များကို ရှင်းလင်းဆွေးနွေးခဲ့ပြီး ကျန်းမာရေးလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေသည့် မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများဖြစ်သော MAM Project Coordinator ဒေါက်တာအေးကျော့ခိုင်၊ World Concern စီမံချက်မန်နေဂျာ ဒေါ်မိဇော့၊ မေတ္တာဖောင်ဒေးရှင်း Facilitator ဆရာဦးရမ်းဆားရဲတို့က ၎င်းတို့ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော လုပ်ငန်းများနှင့် လုပ်ငန်းစီမံချက်များကို အသေးစိတ်ရှင်းလင်းဆွေးနွေးကြရာ အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာကြသော ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ၊ အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့၊ NGO၊ INGO အဖွဲ့အစည်းများက သိရှိလိုသည်များကို မေးမြန်းဆွေးနွေးခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

ဇန်နီ(ပူတာအို)



မန္တလေးမြို့တွင် နေအပူချိန်မြင့်တက်လာမှုကြောင့် ဒေသခံပြည်သူများ မန်းတောင်ရိပ်ခိုလှုံ

မန္တလေး မြေ ၂၆
မန္တလေးမြို့၏ နေရာသီအပူချိန်မှာ ဖြေလအတွင်း သိသာစွာ မြင့်တက်လာခြင်းကြောင့် ဒေသခံပြည်သူများမှာ အပူဒဏ်အန္တရာယ်မှ ကာကွယ်နိုင်ရန် တောတောင် သဘာဝရင်းမြစ်များနှင့် ဘုရားစေတီများ ပေါများရာ မန္တလေးတောင်ခြေရိပ်အောက်တွင် အေးချမ်းစွာ သွားရောက်ခိုလှုံနေကြကြောင်း သိရသည်။

ယခုနှစ်နေရာသီ သကြက်ကာလအတွင်း၌ ဖြေ ၁၆ ရက်တွင် အပူချိန် ၄၂ ဒီဂရီ အထိ မြင့်တက်လာခဲ့ပြီး လက်ရှိတွင် ညပိုင်း၌ တစ်ခါတစ်ရံ လေပြင်းများတိုက်ခတ်ကာ မိုးရွာသွန်းမှု အနည်းငယ်ရှိခဲ့သော်လည်း နေပိုင်းတွင် အပူချိန်မှာ ကျဆင်းသွားခြင်း မရှိဘဲ ပိုမိုပူလောင်အိုက်စပ်မှုကို ခံစားနေကြကြောင်း မန္တလေးတောင်ခြေရှိ ကုသိုလ်တော်ဘုရားတွင် မိသားစုအလိုက် လာရောက်အပူဒဏ်ရှောင်သူ မဟာအောင်မြေမြို့နယ်မှ အသက် ၆၃ နှစ်အရွယ်ရှိ ဦးတင်ထွန်းက ပြောသည်။

“နေရဲအပူဒဏ်က တော်တော်ပြင်းတယ်။ အိမ်ထဲမှာ ထိုင်နေရင်း ချွေးတွေတအားထွက်လာပြီး ခေါင်းက မူးလာတယ်။ ဒါကြောင့် အသက်ကို ညှစ်စောင့်ဆိုသလို နေထွက်ခင်ကတည်းက ဒီလိုအေးချမ်းတဲ့ ဘုရားရိပ်ကို

လာပြီး ပုတီးစိပ်၊ တရားထိုင်ရင်း အပူဒဏ်ကို ရှောင်နေရတယ်” ဟု ပြောသည်။

ထို့ပြင် အပူဒဏ်ကိုကာကွယ်ရန် ကုသိုလ်တော်ဘုရားဝင်းအတွင်း လာရောက်ခိုလှုံသူ ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ်မှ ဒေါ်တင်တင်ဝင်းကလည်း “နေပူဒဏ်ကို အံ့ကွန်း၊ ပန်းကာတွေဖွင့်ပြီး ကာကွယ်နိုင်ပေမယ့် မီးကလည်း ခဏခဏပျက်နေတဲ့အပြင် ဒီအေးအေးဒဏ်ကို အသက်အရွယ်ကြီးရင့်သူတွေအနေနဲ့ ကြာရှည်ခံစားလို့ မဖြစ်ပြန်ဘူး။ ဒါကြောင့် နံနက်အစောကြီး ချက်ပြုတ်ပြီးကတည်းက အဖေ့အမေကိုခေါ်ပြီး မိသားစုအလိုက် အရိပ်အာဝါသကောင်းပြီး လေကောင်းလေသန့်ရနိုင်တဲ့ မန္တလေးတောင်ခြေက ဘုရားကို ရွေးပြီးလာခဲ့ကြတာပါ” ဟု ပြောသည်။

ထို့ပြင် ငယ်ရွယ်သူလူငယ်များကလည်း အပူဒဏ်ခံစားရမှုကို သက်သာစေရန် လယ်ကွင်းပြင်များနှင့် ကုက္ကိုပင်တန်းများတည်ရှိရာ ပုသိမ်ကြီးမြို့နယ်အတွင်းရှိ ရေတံခွန်ဂေါက်ကွင်းသွားရာ လမ်းတစ်လျှောက် သစ်ပင်ကြီးများအရိပ်အောက်သို့ ကား၊ ဆိုင်ကယ်များဖြင့် သွားရောက်၏ခိုလှုံရင်း အပူဒဏ်ကို ကာကွယ်လျက်ရှိသည်။

မန္တလေးမြို့၏ ယခုနှစ် နေရာသီအပူချိန်မှာ ဖြေ ၁၂ ရက်မှစ၍ ၄၀ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်အထက်သို့ ရောက်ရှိနေပြီး ဖြေ ၁၆ ရက်တွင် ၄၂ ဒီဂရီ စင်တီဂရိတ်အထိ



မြင့်တက်လျက်ရှိရာ ဖြေ ၂၅ ရက်တွင် ၄၁ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်သို့ ရောက်ရှိနေကြောင်းနှင့် မန္တလေးမြို့၏ ၂၀၁၀ ခုနှစ်မှ ၂၀၁၉ ခုနှစ်အထိ အမြင့်ဆုံး နေအပူချိန်များအနေဖြင့် ၂၀၁၀ ပြည့်နှစ် ဖြေ ၂၅ ရက်၊ ၂၉ ရက်နှင့် ၂၃ ရက်တို့တွင် ၄၄ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်အထိလည်းကောင်း၊ ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဖြေ ၂ ရက်၊ ၁၀ ရက်၊ ၁၁ ရက်တို့တွင် ၄၃

ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်အထိလည်းကောင်း၊ ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဖြေ ၁၉ ရက်တွင် ၄၂ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်အထိလည်းကောင်း၊ ယခု ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဖြေ ၁၆ ရက်တွင်လည်း ၄၂ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်အထိလည်းကောင်း အမြင့်ဆုံး ရောက်ရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မင်းထက်အောင်(မန်းကိုယ်ပွား)

သောက်သုံးရေအခက်အခဲကြုံနေသည့် ပြည်သူများအား သောက်သုံးရေ သွားရောက်လှူဒါန်း



တနင်္သာရီ
တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး တနင်္သာရီမြို့နယ် အနောက်ကောက်ကုန်းကျေးရွာနေပြည်သူများအတွက် ဖြေ ၂၅ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက သောက်သုံးရေများ ထောက်ပံ့ပေးခဲ့ကြသည်။

၎င်းကျေးရွာတွင် လူဦးရေစုစုပေါင်း ၆၉၀ ကျော်ရှိသည်။ ကျေးရွာနှင့် တစ်မိုင်ခန့်ဝေးသည့် ညောင်ပင်ကွင်း ဖြစ်ချောင်းအတွင်းမှ သောက်ရေ၊ သုံးရေကို ဒေသခံပြည်သူများ ခက်ခဲစွာသွားရောက်၍ သယ်ယူနေရသဖြင့် ရေအခက်အခဲများ ကြုံတွေ့နေရကြောင်း ဒေသခံအောင်မြေက ပြောသည်။

သို့ဖြစ်၍ မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာနမှ ယခုကဲ့သို့ သွားရောက်ထောက်ပံ့ပေးခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါကျေးရွာရှိ အိမ်ထောင်စု ၁၂၀ အတွက် အိမ်ခြေ ၂၀ လျှင် ယာယီရေကန်တစ်ကန်စီဖြင့် ရေကန်ခြောက်ကန်ကို ပြုလုပ်ပေးပြီး မြို့နယ်မီးသတ်ဦးစီးဌာနမှ ဂါလန် ၈၅၀ ဆဲ့ မီးသတ်ရေယာဉ်ဖြင့် နေ့စဉ် ရေဖြည့်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။

ထိန်းဝင်း (ပြန်/ဆက်)

ဘားအံ
ဘားအံမြို့ အချို့ရပ်ကွက်များတွင် သောက်သုံးရေ လုံလောက်စွာရရှိစေရေးအတွက် ကရင်ပြည်နယ် အစိုးရ

အဖွဲ့ဦးဆောင်မှုဖြင့် မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့မှ ရေပေးဝေလျက်ရှိရာ ဖြေ ၂၅ ရက် နံနက်ပိုင်းက ဘားအံမြို့ပေါ် အမှတ်(၂)ရပ်ကွက် စေတနာ့လမ်းနေ ပြည်သူများအား သောက်သုံးရေလှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ရာသီဥတုပြင်းလှသည့်အပြင် ရေတွင်းရေကန်များ ရေနည်းသွားလေ့ရှိရာ သောက်သုံးရေလုံလောက်စွာ သုံးစွဲနိုင်ရေးအတွက် မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့မှ တာဝန်ရှိသူများသည် ရေသယ်ယာဉ်တစ်စီးဖြင့် သွားရောက် လှူဒါန်းပေးခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဆက်လက်၍ အခြားရပ်ကွက်များကိုပါ ရေပေးဝေသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ နေမျိုးလွင်(ပြန်/ဆက်)

ညောင်ဦး
ညောင်ဦးမြို့နယ် မြင်းကပါကျေးရွာ ဖြူစင်မေတ္တာ ပရဟိတ ရေလှူအသင်းနှင့် သုမင်္ဂလာပရဟိတ ရေလှူအသင်းမှ အသင်းများစုပေါင်း၍ သောက်သုံးရေအခက်ကြုံနေသည့် ညောင်ဦးမြို့နယ် စုတည်ကျေးရွာရှိ ဒေသခံကျေးလက် နေပြည်သူများ သောက်သုံးရေ ဖူလုံစွာ အသုံးပြုနိုင်ရေး အတွက် ဖြေ ၂၆ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက ရေသယ်ယာဉ်များဖြင့် သောက်သုံးရေများ ဖြန့်ဝေလှူဒါန်းပေးခဲ့သည်။

ညောင်ဦးမြို့နယ် စုတည်ကျေးရွာရှိ အိမ်ခြေ ၁၃၅ အိမ်၊ လူဦးရေ ၅၀၀ ကျော်ခန့်ကို သောက်သုံးရေဖူလုံစွာသုံးစွဲနိုင်ရေးအတွက် ရေဂါလန် ၁၃၀၀ လှူဒါန်းပေးခဲ့သည်။

ရိုင်းနိုင် (ညောင်ဦး)

ကြာအင်းဆိပ်ကြီး
ကရင်ပြည်နယ် ကော့ကရိတ်ခရိုင် ကြာအင်းဆိပ်ကြီးမြို့နယ်တွင် နေရာသီ ဖြေလပထမပတ်မှစတင်ပြီး အချို့သော ကျေးရွာများ၌ တွင်းရေများခန်းခြောက်ပြီး သောက်သုံးရေ ရှားပါးခက်ခဲလာမှုကြောင့် ဖြေ ၂၆ ရက် နံနက်ပိုင်းက သောက်သုံးရေရှားပါးခက်ခဲသည့် မြို့ဟောင်းကျေးရွာ၊ ခလယ်ကျေးရွာ၊ နောင်ဒေကျေးရွာများသို့ သွားရောက်ပြီး ရေသယ်ယာဉ်သုံးစီးဖြင့် အိမ်ခြေ စုစုပေါင်း ၄၀၀ ကျော်အား သွားရောက်လှူဒါန်းခဲ့သည်။

အဆိုပါ သောက်သုံးရေခက်ခဲနေသည့် ကျေးလက်ပြည်သူများ အဆင်ပြေစေရေးအတွက် မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ တစ်ရက်လျှင် ရေသယ်ယာဉ်များအတွက် စက်သုံးဆီ ခုနစ်ဂါလန် ထောက်ပံ့ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ ကိုမျိုး (ဇေမိမြေ)

တောင်ကြီး
ရှမ်းပြည်နယ် ကလေးမြို့နယ်အတွင်း ကျေးရွာနှစ်ရွာနှင့် နေကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ ပင်းတယမြို့နယ်အတွင်း ကျေးရွာငါးရွာတွင် ရေရှားပါးပြတ်လပ်မှုများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့်အတွက် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ ရေများလှူဒါန်းပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ကလေးမြို့နယ် မိုးကောင်းကျေးရွာတွင် ရေဂါလန် ၁၀၀၀၊ လယ်ခေါင်းကျေးရွာတွင် ရေဂါလန် ၁၁၅၀ ဖြန့်ဝေပေးခဲ့ပြီး ဓနကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ ပင်းတယမြို့နယ် မြေခြားတောင်ကျေးရွာတွင် ရေဂါလန် ၁၂၀၀၊ ရှားပြားကျေးရွာတွင် ရေဂါလန် ၄၀၀၊ ဝါတရာကျေးရွာတွင် ရေဂါလန် ၂၄၀၀၊ ကျောက်ကြားကျေးရွာတွင် ရေဂါလန် ၂၄၀၀၊ ကြိမ်တောကျေးရွာတွင် ရေဂါလန် ၂၄၀၀ ဖြန့်ဝေပေးခဲ့ပြီး ကုန်းသာကျေးရွာတွင် ရေသန့်စက်ကားဖြင့် ရေဂါလန် ၂၀၀၀ ဖြန့်ဝေပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မောင်မောင်သန်း (တောင်ကြီး)

မကွေး
သောက်သုံးရေလိုအပ်နေသော မကွေးမြို့နယ် စမ်းရိုးကြီးကျေးရွာရှိ အိမ်ခြေ ၆၅ အိမ်၊ အိမ်ထောင်စု ၇၂ စု၊ လူဦးရေ ၃၀၀ ကျော်ခန့်အတွက် ရေသယ်ယာဉ်နှစ်စီးဖြင့် ရေဂါလန် ၆၀၀၀ ကို မကွေးမြို့ အောင်မြေပရဟိတအဖွဲ့မှ နာယက ဆရာတော် ဦးဝိမလနှင့်အဖွဲ့ဝင်များသည် ဖြေ ၂၅ ရက်က သွားရောက်လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဝင်းမောင်(မကွေး)

အပူဒဏ်အန္တရာယ် ကြိုတင်ကာကွယ်ရေး အသိပညာပေး

နတ်တလင်း
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး နတ်တလင်းမြို့နယ် ကျန်းမာရေး ဦးစီးဌာနမှ လတ်တလောဖြစ်ပေါ်ခဲ့စားနေရသော အပူဒဏ်အန္တရာယ်အကြောင်းနှင့် ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးအတွက် အသိပညာပေး လှည့်လည်နှီးနော်ဆော်ခြင်းကို ဖြေ ၂၅ ရက် နံနက် ၉ နာရီမှစ၍ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

အပူဒဏ်အန္တရာယ်နှင့် ခရမ်းလွန်ရောင်ခြည်တို့၏ ထိတွေ့မှုကြောင့် ဖြစ်ပေါ်လာမည့် ရောဂါလက္ခဏာများ၊ အပူဒဏ်အန္တရာယ်အတွက် ကြိုတင်ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်ရေး၊ ဖြစ်ပွားလာပါက ဆောင်ရွက်ရန်များကို ပြည်သူများ ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့်သိရှိနိုင်စေရန် နတ်တလင်းမြို့ ညပေါ် ၄ ရပ်ကွက်အတွင်း၌လည်းကောင်း၊ မြို့မဈေးကြီးအနီး၌လည်းကောင်း၊ ကျေးရွာကျေးလက်ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းက ကျေးရွာများ၌လည်းကောင်း ဟောပြော၍ အသိပညာများ ဖြန့်ဝေပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ် (ပြန်/ဆက်)

ခရမ်း
ရန်ကုန်တောင်ပိုင်းခရိုင် မြို့နယ်မီးသတ်ဦးစီးဌာနမှ လတ်တလောဖြစ်ပေါ်ခဲ့စားနေရသော အပူဒဏ်အန္တရာယ်အကြောင်းနှင့် မီးဘေးကြိုတင်ကာကွယ်ရေးအတွက် အသိပညာပေး လှည့်လည်နှီးနော်ဆော်ခြင်းကို ဖြေ ၂၆ ရက် နံနက် ၉ နာရီမှစ၍ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

အပူဒဏ်အန္တရာယ်နှင့် ခရမ်းလွန်ရောင်ခြည်တို့၏ ထိတွေ့မှုကြောင့် ဖြစ်ပေါ်လာမည့် ရောဂါလက္ခဏာများ၊ အပူဒဏ်အန္တရာယ်အတွက် ကြိုတင်ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်ရေး၊ ဖြစ်ပွားလာပါက ဆောင်ရွက်ရန်များကို ပြည်သူများ ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် သိရှိနိုင်စေရန် ခရမ်းမြို့ပေါ် ရပ်ကွက်အတွင်း၌လည်းကောင်း၊ မြို့မဈေးကြီးအနီး၌လည်းကောင်း၊ မြို့နယ်မီးသတ်ဦးစီးဌာနမှ မော်တော်ယာဉ်ဖြင့် လှည့်လည်နှီးနော်ဆော်သတိပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကိုမင်း(ခရမ်း)

ALL NEW SUZUKI ERTIGA "Reflection of Your Confidence"

ERTIGA



ပိုမိုပြောရမယ့်အရာများကို
ပိုမိုသိရမည့်အတွက် ပိုမိုကျယ်ပြန့်သော
ပရိယတ္တိများကို ရရှိရန်အတွက်



အင်ဂျင်နာဆိုင်ရာအချက်အလက်များကို အသေးစိတ်အားဖြင့် သိရှိလိုပါက အောက်ဖော်ပြပါအတိုင်း နယ်မြေအလိုက်ဆိုင်ရာ
အရပ်အကွက်ဆိုင်ရာဆိုင်ရာများကို ဖုန်းဆက်သွယ်ခြင်းဖြင့် သိရှိရမည့်အချက်အလက်များကို ရရှိနိုင်ပါသည်။
အချက်အလက်များကို အောက်ဖော်ပြပါအတိုင်း အသေးစိတ်အားဖြင့် သိရှိလိုပါက အောက်ဖော်ပြပါအတိုင်း နယ်မြေအလိုက်ဆိုင်ရာ



Specifications		Performance		Dimensions		Capacity	
Engine	1.8L	Power	100 PS	Length	4470 mm	Seating	7
Transmission	5-Speed	Torque	143 Nm	Width	1760 mm	Weight	1500 kg
Drive Type	FWD	0-100 km/h	11.5 sec	Height	1560 mm	Max Load	400 kg
Top Speed	180 km/h	Consumption	7.5 L/100km	Wheelbase	2700 mm	Max. Fuel	50 L
Braking	ABS	Max. Torque	143 Nm	Ground Clearance	150 mm	Max. Range	1000 km
Steering	Power	Max. Power	100 PS	Turning Radius	9.5 m	Max. Speed	180 km/h
Suspension	MacPherson	Max. Torque	143 Nm	Turning Diameter	10.5 m	Max. Acceleration	11.5 sec
Tires	175/65 R15	Max. Torque	143 Nm	Turning Radius	9.5 m	Max. Deceleration	7.5 L/100km
Warranty	3 years	Max. Torque	143 Nm	Turning Radius	9.5 m	Max. Braking	11.5 sec

Always Close to Your Way of Life!
SUZUKI MYANMAR MOTOR CALL CENTER
01-933-9290 MON-SAT 09:00-17:00

Suzuki Thailand Motor Co., Ltd.
No. 5, Zone 4, Thilawa Special Economic Zone, Myanmar
www.facebook.com/suzuki.thailand
www.suzuki-thailand.com



ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူ ကျင်ဒွေးမြို့ ဒေသခံပြည်သူများနှင့် တွေ့ဆုံ



ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူ ကန်ပက်လက်မြို့နယ် ကျင်ဒွေးမြို့၌ ချင်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ပြည်နယ်၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ်ဌာနဆိုင်ရာများ၊ မြို့မိမြို့ဖများ၊ ဒေသခံပြည်သူများနှင့်တွေ့ဆုံပွဲတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

ကန်ပက်လက် ဧပြီ ၂၆
 ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူသည် ချင်းပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဆလိုင်းလျန်လွယ်၊ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိုဘွဲ့၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်သန်းထွဋ်နှင့် ဦးလှမော်ဦး၊ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးများ၊ တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ချင်းပြည်နယ် မင်းတပ်ခရိုင် ကန်ပက်လက်မြို့နယ်အတွင်း

တိုးချဲ့ဖွဲ့စည်းထားသည့် ကျင်ဒွေးမြို့သို့ ရောက်ရှိကြသည်။
 ဒုတိယသမ္မတနှင့်အဖွဲ့အား ကျင်ဒွေးမြို့ ဒေသခံပြည်သူများက ရိုးရာဓလေ့အတိုင်း ဂုဏ်ပြုကြိုဆိုကြသည်။
 ယင်းနောက် ဒုတိယသမ္မတသည် ချင်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ပြည်နယ်၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ် ဌာနဆိုင်ရာများ၊ မြို့မိမြို့ဖများ၊

ဒေသခံပြည်သူများနှင့် တွေ့ဆုံပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်သည်။
 ရှေးဦးစွာ ဒုတိယသမ္မတနှင့်အဖွဲ့အား ကျင်ဒွေးမြို့လူငယ်မောင်မယ်များက ပြည်ထောင်စုသစ္စာ၊ ချင်းတို့ဌာနသီချင်းဖြင့် ကပြဖျော်ဖြေကြသည်။
 ထို့နောက် ဒုတိယသမ္မတက အမှာစကားပြောကြားရာတွင် ကျင်ဒွေးမြို့သည် ရေမြေရာသီဥတု **စာမျက်နှာ ၇ ကော်လံ ၁ သို့ ***



မြန်မာကစားသမားများ အောင်ပွဲခံနေစဉ်။

မြန်မာ ယူ-၁၉ အမျိုးသမီးအသင်း ဥဘောက်ကစွတန်အသင်းကို အနိုင်ရ

မန္တလေး ဧပြီ ၂၆
 ၂၀၁၉ အာရှ ယူ-၁၉ အမျိုးသမီးခြေစစ်ပွဲ ဒုတိယအဆင့် အုပ်စု(က) ပထမနေ့ကို ယနေ့ညနေပိုင်းက မန္တလေးမြို့ရှိ မန္တလာသီရိကွင်း၌ စတင်ကျင်းပသည်။
စာမျက်နှာ ၈ ကော်လံ ၅ သို့ ○

ကောင်းကင်ကြိုးစီးခြင်း အားကစားနည်း ရန်ကုန်တီရစ္ဆာန်ဥယျာဉ်တွင် ယနေ့ စတင်ဖွင့်လှစ်

ရန်ကုန် ဧပြီ ၂၆
 သည်းထိတ်ရင်ဖို ပျော်ရွှင်ဖွယ် အားကစားနည်းများ ဖြစ်သည့် ကောင်းကင်ကြိုးစီးခြင်းနှင့်အတူ သစ်ပင်တက်ခြင်း၊ အမြင်ခုန်ခြင်း စသည့် ကစားနည်းများကို အများပြည်သူလွတ်လပ်ပျော်ရွှင်စွာကစားနိုင်ရန် ရန်ကုန်တီရစ္ဆာန်ဥယျာဉ်တွင် ယနေ့ စတင်ဖွင့်လှစ်သည်။
 “Zip Line Adventure Unit” မှာ အားကစားနည်း လေးခု ထည့်ထားပါတယ်။ ကောင်းကင်ကြိုးစီးတာ၊ အမြင်ခုန်တာ၊ အမြင်ခုန်ကလည်းပေ ၅၀ လောက်က ခုန်ချရမှာပါ။ နောက်တစ်ခုက သစ်ပင်တက်တာ။
စာမျက်နှာ ၈ ကော်လံ ၁ သို့ *



ကောင်းကင်ကြိုးစီးကာ ကစားနေသူများအား ရန်ကုန်တီရစ္ဆာန်ဥယျာဉ်တွင် တွေ့ရစဉ်။

အာယုအင်တာနေရှင်နယ်သေးရုံကြီးတွင် ပြင်ပလူနာဌာနနှင့်အတွင်းလူနာဌာန ဝန်ဆောင်မှုများ ပြီးပြည့်စုံစွာရရှိနိုင်ပြီဖြစ်ပါသည်။

အမှတ် - ၄၀၀၊ ကျိုက္ကဆလမ်း၊ တာမွေမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဖုန်း ၀၁-၉၃၇၆၂၀၀ www.aryuhospital.com



နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏

ပြည်သူ့အတွက် စာတိယ (၁) နှစ်တာ

ဧပြီ ၂၇၊ ၂၀၁၉ (စနေနေ့)

စားနပ်ရိက္ခာဖူလုံ၍ အာဟာရပြည့်ဝပြီး နိုင်ငံစီးပွားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာနက မျှော်မှန်းဆောင်ရွက်

သတင်းဆောင်းပါး - သူရဇော်၊ ဓာတ်ပုံ - အေးသန်း

စားနပ်ရိက္ခာဖူလုံ၍ အာဟာရပြည့်ဝပြီး ကျေးလက်နေပြည်သူများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝ မြှင့်တင်ရေးနှင့် နိုင်ငံစီးပွားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကို အထောက်အကူဖြစ်ရန် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာနက မျှော်မှန်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

အဆိုပါ မျှော်မှန်းချက်များကို အကောင်အထည်ဖော်ရန်အတွက် လယ်ယာကဏ္ဍ၊ သမဝါယမကဏ္ဍ၊ မွေးမြူရေးနှင့် ကျေးလက်ကဏ္ဍတို့ပေါင်းစပ်၍ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာနကို ဖွဲ့စည်းထားသည်။

ပြင်ဆင်ရေးဆွဲ

ဝန်ကြီးဌာန၏ စီမံကိန်းဦးစီးဌာနအနေဖြင့် လယ်ယာကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် အနာဂတ်မျှော်မှန်းချက် ပြည့်စီရေးအတွက် လယ်ယာကဏ္ဍကို လွှမ်းမိုးနိုင်မည့် စိုက်ပျိုးရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု မဟာဗျူဟာကို ပြင်ဆင်ရေးဆွဲခဲ့သည်။

စိုက်ပျိုးရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအတွက် အာရှဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ်၊ ကုလသမဂ္ဂ စားနပ်ရိက္ခာနှင့် စိုက်ပျိုးရေးအဖွဲ့(FAO) အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းနှင့် စားနပ်ရိက္ခာ ဖူလုံရေးရန်ပုံငွေအဖွဲ့(LIFT)၊ စိုက်ပျိုးရေးနှင့် ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးရေးကဏ္ဍဆိုင်ရာ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းရေးအဖွဲ့တို့၏ နည်းပညာအကူအညီဖြင့် ရေးဆွဲဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

ထို့ပြင် လယ်ယာကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန်အတွက် ရင်းနှီးမြုပ်နှံမှုကို အားပေးဆောင်ရွက်ရာတွင် နိုင်ငံအချင်းချင်း ၁၇ ခု၊ နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်း ၁၂ ခု၊ အစိုးရမဟုတ်သော အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်း ၁၄ ခုနှင့်

အခြားအဖွဲ့အစည်း ၃၄ ခုတို့၏ အကူအညီတို့ဖြင့် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ၁၇ ခုနှင့် အထောက်အပံ့စီမံကိန်း (နည်းပညာအပါအဝင်) ၁၁၁ ခု စီမံကိန်းပေါင်း ၁၂၈ ခုကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ပြည်ပရေးရာဌာနဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော ကဏ္ဍအလိုက် စီမံကိန်းများ၏ စီမံခန့်ခွဲမှုအဖွဲ့ Project Management Unit - PMU ၏ လုပ်ငန်းစွမ်းဆောင်နိုင်မှုကို ပြန်လည်စိစစ်သုံးသပ်ရန် စီမံကိန်းစိစစ်သုံးသပ်ရေးဌာနခွဲကို ထပ်မံဖွဲ့စည်းခဲ့သည်။

မျှော်မှန်းဆောင်ရွက်

စားနပ်ရိက္ခာဖူလုံရေးကို ရှေးရှုပြီး ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှုလျော့ချနိုင်ရေး၊ တောင်သူများ ဝင်ငွေတိုးတက်ရရှိနိုင်မည့် သီးနှံများစိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်ရာတွင် အရည်အသွေးကောင်းမွန်ပြီး ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပ ဈေးကွက် ယှဉ်နိုင်စွမ်းရှိသည့် သီးနှံများနှင့် စက်မှုကုန်ကြမ်းသီးနှံများ တိုးချဲ့စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်ရေးကို စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနက မျှော်မှန်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

၂၀၁၈ - ၂၀၁၉ ခုနှစ်အတွက် မိုးစပါးဧက ၁၅ ဒသမ ၂၉ သန်းကျော်၊ နွေစပါးဧက ၂ ဒသမ ၆၁ သန်းကျော် စိုက်ပျိုးရန် လျာထားခဲ့ရာ ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလကုန်အထိ မိုးစပါးဧက ၁၅ ဒသမ ၀၈ သန်းကျော် စိုက်ပျိုးပြီး လျာထားချက်ကို ၉၈ ဒသမ ၆၁ ရာခိုင်နှုန်းပြည့်စီခဲ့သည်။

မျိုးစေ့ထုတ်လုပ်

တောင်သူများ မျိုးကောင်းမျိုးသန့်ရရှိရေးအတွက် မျိုးစေ့ပြုပြင်ရေးပုံစံဖြင့် မျိုးသစ်အသိအမှတ်ပြုလက်မှတ် ထုတ်ပေးခြင်း၊

မျိုးစေ့ တင်သွင်း/တင်ပို့ ထောက်ခံချက်ပြုလုပ်ပေးခြင်းများကို ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် အပြင် မျိုးကောင်းမျိုးသန့် မျိုးစေ့ထုတ်လုပ်ရန် ၇၁၃၇ ဧက စိုက်ပျိုးနိုင်ခဲ့ပြီး တင်းပေါင်း ၅၈၀၅၆၂၀ ထွက်ရှိနိုင်ခဲ့သည်။

ထုတ်ပေးနိုင်ခဲ့

သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကြောင့် မိုးစပါးဧက ၉၈၂၆၀ ရေကြီးနစ်မြုပ်၍ ၄၃၂၉၃၇ ဧက ပျက်စီးမှုအပေါ် ဧက ၂၆၃၅၀ ပြန်လည်အစားထိုး စိုက်ပျိုးနိုင်ခဲ့ပြီး ပျက်စီးမှုကို အရန် မျိုးစပါး ၅၈၇၉၂ တင်း ဖြန့်ဖြူးပေးနိုင်ခဲ့သည်။

ရိတ်သိမ်းချိန်လွန် နည်းပညာသင်တန်း GAP တွင် ဆီထွက်သိန်း ငါးမျိုး၊ GAP စံပြုကွက်များနှင့်ပတ်သက်သည့် GAP သင်တန်းများ ဖွင့်လှစ်ပို့ချခဲ့ရာ အသိအမှတ်ပြုလက်မှတ်များကို ၂၀၁၈ - ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလအထိ ၂၅၃ ခု ထုတ်ပေးနိုင်ခဲ့သည်။

မြေဩဇာကော်မတီသည် မှတ်ပုံတင်ထုတ်ပေးခြင်း၊ သက်တမ်းကျော်လွန်သည့် မှတ်ပုံတင်ဖျက်သိမ်းခြင်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်လျက်ရှိသည်။ ဇီဝနည်းပညာဓာတ်ခွဲခန်းကို ကြံ့သီးနံ့ သုတေသနနှင့် နည်းပညာဖွံ့ဖြိုးရေးခြုံ(ပျဉ်းမနား)တွင် စတင်ဖွင့်လှစ်နိုင်ခဲ့ပြီး ကြံ့မျိုးသစ် နှစ်မျိုးကို အသိအမှတ်ပြုလက်မှတ်ပေးနိုင်ခဲ့သည်။

ကော်ဖီနည်းပညာ ဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် နိုင်ငံပိုင်ခြံ ခြောက်ခုနှင့် ပုဂ္ဂလိကခြံ နှစ်ခုကို GAP Certificate ထုတ်ပေးပြီး ကော်ဖီမျိုးကောင်းမျိုးသန့် ၁၂ မျိုးကို မျိုးစေ့ မှတ်ပုံ

အထူးကဏ္ဍ [၈] ယုံ »»



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာအောင်သူ

“စားနပ်ရိက္ခာဖူလုံရေးကို ရှေးရှုပြီး ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှု လျော့ချနိုင်ရေး၊ တောင်သူများ ဝင်ငွေတိုးတက်ရရှိနိုင်မည့် သီးနှံများစိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်ရာတွင် အရည်အသွေးကောင်းမွန်ပြီး ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပ ဈေးကွက်ယှဉ်နိုင်စွမ်းရှိသည့် သီးနှံများနှင့် စက်မှုကုန်ကြမ်းသီးနှံများ တိုးချဲ့စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်ရေးကို စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနက မျှော်မှန်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိ”



သီကီရီရေလှောင်တံခံအား ဝေဟင်မှတွေ့မြင်ရစဉ်။



သီကီရီရေလှောင်တံခံတွင် ကုန်းမြင့်လယ်ယာမြေဖော်ထုတ်ထားမှုကို ဝေဟင်မှတွေ့မြင်ရစဉ်။

»» အထူးကဏ္ဍ [၁] မှ

ဖြစ်ပွားခဲ့သော ရေကြီးရေလျှံမှုကြောင့် လယ်ယာမြေများတွင် သီးနှံများ အချိန်မီ ပြန်လည်စိုက်ပျိုးနိုင်ရေးအတွက် စုစုပေါင်း ဧကလွှာ ၅၁၀၂၀ ကို ထွန်ယက်ပေးနိုင်ခဲ့ သည်။

စိုက်ပျိုးရေး သုတေသနဦးစီးဌာနအနေ ဖြင့် ဒေသအလိုက် သင့်တော်သည့် အထွက် ကောင်းမျိုးများ မွေးမြူထုတ်လုပ်ခြင်း၊ သုတေသနလုပ်ငန်းတွင် ရာသီဥတုနှင့် လိုက်လျောညီထွေမှုရှိပြီး သီးနှံအလိုက်၊ ဒေသအလိုက် အကျိုးအမြတ်အများဆုံးရရှိ နိုင်မည့် စိုက်ပျိုးနည်းစနစ်များ ဖော်ထုတ် ခြင်း၊ မြေဆီလွှာထိန်းသိမ်းခြင်းနှင့် စိုက်ပျိုးရေး ထိရောက်စွာ အသုံးချနည်းစနစ်များ ဖော်ထုတ်ခြင်းနှင့် သီးနှံကာကွယ်ရေး သုတေသနလုပ်ငန်းများ၊ အပင်ဇီဝနည်းပညာ ဖြင့် အပင်တစ်သျှူး မွေးမြူထုတ်လုပ်ခြင်းနှင့် မျိုးထွန်းနည်းပညာကို သုံး၍ အချိန်တိုအတွင်း မိဘနှင့်တူသော အပင်များ ပွားများမွေးမြူ ခြင်း၊ ရှားပါးမျိုးထိန်းခြင်း၊ အဏုဇီဝ နည်းပညာဖြင့် သီးနှံစီမံမျိုးများ စစ်ဆေး ဖော်ထုတ်ခြင်း၊ သီးနှံအထွက်တိုးရေးအတွက် အထောက်အကူပြုမည့် အပင်ဇီဝကမ္မဗေဒ ဆိုင်ရာလက္ခဏာများ လေ့လာခြင်း သုတေသနလုပ်ငန်းများ၊ ဒေသအလိုက် သင့်တော်သည့် အထွက်ကောင်းမျိုး မျိုးသစ် များ မွေးမြူထုတ်လုပ်ခြင်း သုတေသန လုပ်ငန်းတွင် စပါးသီးနှံ မျိုးသစ်ရှစ်မျိုးနှင့် ပြောင်းသီးနှံ၊ နေကြာသီးနှံ၊ မြေပဲသီးနှံ၊ ပဲစင်းငုံသီးနှံ၊ ဂျုံသီးနှံ၊ ကြံသီးနှံအပါအဝင် သီးနှံမျိုးသစ် ၁၄ မျိုး ထုတ်လုပ်နိုင်ခဲ့သည်။

ကြိုးစားဆောင်ရွက်

စိုက်ပျိုးရေး သုတေသနခြံကို ဒေသ အဆင့်မြင့် သုတေသနအဖြစ် တိုးမြှင့်ပြီး တောင်သူများ၏ လိုအပ်ချက်များကို ဖြည့်ဆည်းနိုင်ရေးအတွက် ဆောင်ရွက် လျက်ရှိသလို ဓာတ်ခွဲခန်းများ အဆင့်မြှင့်တင် နိုင်ရန်အတွက် ISO အသိအမှတ်ပြု လက်မှတ်ရရှိရေး ကြိုးစားဆောင်ရွက်လျက် ရှိသည်။

သမဝါယမဦးစီးဌာနအနေဖြင့် ကျေးလက် နှင့် မြို့ပြနေ ပြည်သူများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် သမဝါယမစနစ် ဖြင့် တစ်ဖက်တစ်လမ်းမှ အထောက်အကူ ပြုဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ သမဝါယမအသင်း သစ် ၆၅၄ သင်း တိုးချဲ့နိုင်ခဲ့ပြီး စုစုပေါင်း ၄၀၅၁၈ သင်း ဖွဲ့စည်းထားရှိသည်။



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် မြန်မာ့ဆန်စပါးကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးရေးနိုးနော့ဖလှယ်ဆွေးနွေးပွဲ - ၂၀၁၈ တွင် ခင်းကျင်းပြသထားသည့် စိုက်ပျိုးရေးထုတ်ကုန်များကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုစဉ်။

အထောက်အကူပြု

အသေးစား အရင်းအနှီးချေးငွေလုပ်ငန်း ကို ခြောက်လတစ်ကြိမ် ထုတ်ချေး၊ ပြန်ဆပ် စနစ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ၁၁ ကြိမ်မြောက် ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့သည်။ အရစ်ကျ Hire Purchase စနစ်ဖြင့် သမဝါယမအသင်းသား တောင်သူများသို့ စက်ကိရိယာ စုစုပေါင်း ၁၁၁၁၅ စီးနှင့် တန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၃၇၂၆၅ ဒသမ ၁၇၃ သန်းကို ပံ့ပိုးထုတ်ချေးပေးနိုင်ခဲ့ သည်။

လယ်ယာမြေများ အဆင့်မြှင့်တင်ပြုပြင် ခြင်းလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်မှုအနေဖြင့် မြို့နယ် ၁၆၈ မြို့နယ်ရှိ လယ်ယာမြေ ၈၇၀၀၂ ဒသမ ၈ ဧကအတွက် ချေးငွေကျပ် ၂၆၆၂၅ ဒသမ ၀၀၁ သန်းထုတ်ချေးခဲ့ပြီး လယ်ယာမြေများ ပြုပြင်ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့သည်။ လယ်ယာ အထောက်အကူပြုဝန်ဆောင်မှု သမဝါယမ အသင်းများကို ရိတ်သိမ်းခြွေလှေ့စက် ၁၄၅ စီးနှင့် ထွန်စက်ကြီး ၆၈၇ စီးဖြင့် လယ်ယာ အထောက်အကူပြု ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း

များကို ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့သည်။ မျိုးစေ့ထုတ်လုပ် ဖြန့်ဖြူးရောင်းချရေး သမဝါယမအသင်းများ၏ မျိုးစေ့ထုတ် ဧက ၁၂၃၁၃ ဧကအတွက် ချေးငွေကျပ် ၂၆၉၇ ဒသမ ၀၁၂ သန်း ပံ့ပိုးထုတ်ချေးပေးနိုင်ခဲ့ သည်။ စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းအတွက် လိုအပ် သော သွင်းအားစုများကို မြို့နယ် ၈၂ မြို့နယ်ရှိ အသင်း ၁၂၃၁ သင်းအတွက် ဓာတ်မြေဩဇာ အိတ်ပေါင်း ၈၇၈၆၃ အိတ်၊ ပိုးသတ်ဆေး ၁၂၅၀၂ အိတ်နှင့် ထုတ်ချေးငွေကျပ် ၃၃၁၇ ဒသမ ၈၆၆ သန်း ထုတ်ချေးပေးထားပြီး စိုက်ပျိုးရေးအတွက် လိုအပ်သည့် သွင်းအားစု များကို ဖြန့်ဖြူးပေးနိုင်ခဲ့သည်။

အသေးစား စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းဦးစီး ဌာနအနေဖြင့် အသေးစားစက်မှုလက်မှု လုပ်ငန်းများ၊ ရက်ကန်းလုပ်ငန်းများ၊ ပန်း ၁၀ မျိုး အပါအဝင် ရိုးရာလက်မှုလုပ်ငန်းများနှင့် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်လာရေး အားပေးဆောင်ရွက်ရန် ဟူသည့် ဌာန၏ မျှော်မှန်းချက်နှင့်အညီ

လုပ်ငန်းတာဝန်များကို ဆောင်ရွက်လျက် ရှိပြီး အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း ကာလတို သင်တန်းသား ၃၆၆၆ ဦး၊ မှတ်ပုံတင်လုပ်ငန်း ၂၂၃၆ ဦးနှင့် ဓာတ်ခွဲခန်းသစ်ခြင်း ၃၇၈၀ ကို သင်တန်းပို့ချပေးနိုင်ခဲ့သည်။ အသက် မွေးဝမ်းကျောင်းသင်တန်း ငါးကြိမ် တိုးချဲ့ ဖွင့်လှစ်နိုင်ခဲ့ပြီး နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်း များနှင့် MoU, LoA နှင့် MoM ခုနစ်ကြိမ် လက်မှတ်ရေးထိုးနိုင်ခဲ့ကာ နိုင်ငံအနှံ့ ပြပွဲ၊ ပြိုင်ပွဲ ရှစ်ကြိမ် ပြုလုပ်ပေးနိုင်ခဲ့သည်။ ဌာနအနေဖြင့် ဘေးဥပဒ်ဖြစ်မည့် ဓာတ်ပစ္စည်းများပါဝင်မှု ရှိ၊ မရှိ သိရှိရန် ဓာတ်ခွဲခန်းသစ်ပေးခြင်း ၃၇၈၀ ဆောင်ရွက် ပေးနိုင်ခဲ့သဖြင့် ပြည်သူလူထုအနေဖြင့် ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းပြီး ကျန်းမာရေးနှင့် ညီညွတ်သော စားသောက်ကုန်၊ လူသုံးကုန် နှင့် အလှကုန်ပစ္စည်းများကို သုံးစွဲနိုင်ခဲ့ သည်။

မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနအနေ ဖြင့် လုပ်ငန်းစဉ် ၃၃ ရပ်ကို အရှိန်အဟုန်မြှင့်

ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလမှ မတ်လအထိ တိရစ္ဆာန် ကောင်ရေး စာရင်းကောက်ယူပြီးစီးခဲ့ပြီး ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၁၀ ရက်တွင် တိရစ္ဆာန်ကောင်ရေးစာရင်း အတည်ပြု ထုတ်ပြန်ခြင်းကို ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့သည်။

ရှာဖွေပေးနိုင်

စီးပွားဖြစ် မွေးမြူရေးမြဲများနှင့် တစ်ပိုင်တစ်နိုင် မွေးမြူထားသော ကျွဲ၊ နွား အရှင်များကို ပြည်တွင်းစားသုံးမှုနှင့် လုပ်ငန်းခွင်အသုံးပြုမှုကို မထိခိုက်စေဘဲ တည်ဆဲဥပဒေများနှင့်အညီ ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလအထိ ကျွဲ၊ နွား၊ သိုးနှင့် ဆိတ် ပြည်ပတင်ပို့ခြင်းမှ နိုင်ငံခြားဝင်ငွေ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၅၃၉ ဒသမ ၂၆၆ သန်း ကျော် ရှာဖွေပေးနိုင်ခဲ့သည်။

ပြည်ပသို့ ကျွဲ၊ နွား အရှင်တင်ပို့ခြင်း လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် တိရစ္ဆာန် ရောဂါ ထိန်းချုပ်စောင့်ကြည့်စစ်ဆေးရေး စခန်းကို ရှမ်းပြည်နယ် ကွတ်ခိုင်မြို့၌ ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလတွင် ဆောက်လုပ်ပြီးစီး ခဲ့သည်။ ယခင် တိရစ္ဆာန်ကုတက္ကသိုလ်နေရာကို လေ့ကျင့်သင်ကြားရေးဆေးရုံအဖြစ် ပြုပြင် ပြောင်းလဲဖွင့်လှစ်ခဲ့ပြီး ဝန်ထမ်းများကို ဆေးခန်းဆိုင်ရာ ပညာရပ်သင်တန်းများ ဖွင့်လှစ်သင်ကြားပေးလျက်ရှိသည်။

တိုင်းရင်းကြက် စံပြုကျေးရွာများအဖြစ် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ မြို့နယ် ၂၆ ခုမှ ကျေးရွာ ၇၄ ရွာတွင် တိုင်းရင်းကြက်မွေးမြူရေး၊ ရောဂါကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးနှင့် ကောင်း မွန်သော မွေးမြူရေးကျင့်စဉ်ဆိုင်ရာများကို ပညာပေးဟောပြောခြင်း၊ ကြက်လည်လိမ် ကာကွယ်ဆေး အိုင်တူးမျက်စဉ်းခတ်ခြင်းများ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးခဲ့သည်။ မွေးမြူရေးဆိုင်ရာ အလေ့အကျင့်ကောင်းများ လိုက်နာကျင့်သုံး နိုင်ရန် မွေးမြူတောင်သူများကို အသိပညာ ပေးလုပ်ငန်းများ တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်လျက် ရှိသလို ဒေသကြက်၊ ဒေသဆိတ်၊ ဝက် မွေးမြူရေး၊ ဒေသကျွဲ၊ ဒေသနွား၊ နွားနောက် မျိုးထိန်းမျိုးပွားခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက် လျက်ရှိသည်။

မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနသည် ကမ္ဘာတိုရစ္ဆာန်ကျန်းမာရေးအဖွဲ့နှင့် ပူးပေါင်း ၍ ရေပြေးစီမံကိန်းအဖြစ် လယ်ဝေး၊ မှော်ဘီ၊ ညောင်ဦးမြို့နယ်များနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ တစ်နိုင်ငံ လုံးရှိ မြို့နယ်များတွင် ခွေးကောင်ရေ ၄ ဒသမ ၅ သိန်းကို ခွေးရူးရောဂါကာကွယ်ဆေး အခမဲ့ထိုးနှံပေးနိုင်ခဲ့ပြီး ပြည်သူလူထု အသိ ပညာပေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

ဂျပန်နိုင်ငံ အစိုးရအထောက်အပံ့ဖြင့် JICA နှင့် ပူးပေါင်း၍ ခွာနာလျာနာရောဂါ ထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်းများ အဆင့်မြှင့်တင် ရေးစီမံကိန်းကို ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး (အင်းစိန်) တွင် ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ပြီး ရန်ကုန်နှင့် မန္တလေး ရောဂါရှာဖွေရေး ဓာတ်ခွဲခန်းတို့တွင် ISO 17025 ရရှိရေး အတွက် ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ မြို့နယ် ၂၄ ခုတွင် ခွာနာလျာနာရောဂါ ကာကွယ်ဆေးထိုးလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ခြင်း ကို ပဉ္စမအကြိမ် ဆောင်ရွက်ပြီးစီးခဲ့သည်။

သုတေသနရလဒ်များ ဖော်ထုတ်

ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနအနေဖြင့် ၂၀၁၈ ခုနှစ် စက်တင်ဘာလအတွင်း မြန်မာ့ရေပြင် ငါးသယ်ဇာတတည်ရှိမှု သုတေသနကို နော်ဝေနိုင်ငံ ရေငန်သုတေသန ဘင်္ဂလား ပင်လယ်အော် ဂေဟစနစ်စီမံကိန်း Dr.

အထူးကဏ္ဍ [၁] သို့ »»



ကင်းတားလက်ယာရေသောက်စနစ် လက်ယာရေပေးမြောင်းမကြီးမှ စိုက်ပျိုးရေးပေးဝေနေမှုကို တွေ့ရစဉ်။



မှော်ဘီစိုက်ပျိုးရေးသွင်းအားစုထုတ်လုပ်ရေးစက်ရုံကို တွေ့ရစဉ်။

»» အထူးကဏ္ဍ [၀] မှ

Fridjof Nansen သုတေသနရေယာဉ်ဖြင့် ငါးများ၏ ဥနှင့် သားလောင်းများ ပျံ့နှံ့ တည်ရှိမှု၊ အသားအတွင်း မိုက်ခရိုပလတ်စတစ် (Microplastic) ပါဝင်မှုတို့ကို သုတေသန ပြုဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး သုတေသနရလဒ်များ ဖော်ထုတ်လျက်ရှိသည်။

ဧရာဝတီလင်းပိုင် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်မှုအနေဖြင့် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မှ ကချင်ပြည်နယ်အထိ ၁၁၈ ဒသမ ၅ ကီလိုမီတာ အကွာအဝေးရှိ ဧရိယာကို Ayeyarwady Dolphin Protected Area - II အဖြစ် တိုးချဲ့သတ်မှတ်နိုင်ခဲ့သည်။

ငါးသားပေါက်စခန်း ၂၇ ခုမှ ငါးသားပေါက်ကောင်ရေ ၅၃၂၉ ဒသမ ၂၅၅ သိန်း ထုတ်လုပ်ပြီး သဘာဝမြစ်၊ ချောင်း၊ ဆည်တစ် များအတွင်းသို့ ငါးသားပေါက်ကောင်ရေ ၁၀၀၇ ဒသမ ၈၅ သိန်း မျိုးစိုက်ထည့်နိုင်ခဲ့ သည်။

ပြည်ပသို့ ရေထွက်ပစ္စည်းတင်ပို့မှုအနေ ဖြင့် ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဧပြီလမှ ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလအထိ ငါး၊ ပုစွန်နှင့် အခြား ရေထွက်ပစ္စည်း မက်ထရစ်တန် သန်းပေါင်း သုည ဒသမ ၅၂၁ တန်ဖိုးရှိ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၆၄၉ ဒသမ ၂၄၅ သန်း တင်ပို့နိုင်ခဲ့သည်။ အခွန်အခရရှိမှုမှာ ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဧပြီလမှ စက်တင်ဘာလအထိ ခြောက်လ ဘတ်ဂျက် ကျပ်သန်း ၁၀၅၀ လျာထားခဲ့ရာ ငွေကျပ်သန်း ၂၈၁၇ ဒသမ ၅၁၅ ရရှိခဲ့သဖြင့် လျာထား ချက်ထက် ပိုမိုရရှိခဲ့သည်။

ပြည်ပတင်ပို့နေသည့် ငါးများ၏ အရည် အသွေး ပြည့်စုံရေးအတွက် ဓာတ်ခွဲခန်း

အဆင့်မြင့်တင်မှုအနေဖြင့် ISO/IEC 17025:2005၊ Accreditation (2018-2020) အတွက် စတုတ္ထအကြိမ် သက်တမ်း အထိ ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့သည်။ သဘာဝ ပတ်ဝန်းကျင် ထိခိုက်မှုမရှိသော ကောင်းမွန် သော ရေသတ္တဝါ မွေးမြူရေးကျင့်စဉ်ကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက် ရှိသည်။

ငါးလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ ဘာသာရပ်ကို နိုင်ငံတကာအဆင့်မီ သင်ရိုးညွှန်းတမ်းများ၊ လက်တွေ့သင်ခန်းစာများဖြင့် တွဲဖက် သင်ကြားနိုင်ရေးအတွက် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် နှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး တွဲဖက်ငါးလုပ်ငန်း စခန်းအတွင်း ငါးလုပ်ငန်းသိပ္ပံ (တွဲဖက်) သင်တန်းကျောင်း ဆောက်လုပ်ရန် အခြေခံ အဆောက်အအုံများ ဆောင်ရွက်လျက် ရှိသည်။

စည်းကမ်းဖောက်ဖျက်သော ငါးဖမ်း ရေယာဉ် ၄၈ စင်းကို အရေးယူနိုင်ခဲ့ပြီး ရေယာဉ် ၃၈ စင်းကို ပြည်သူ့ဘဏ္ဍာအဖြစ် သိမ်းဆည်း နိုင်ခဲ့သည်။ ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ငါးဖမ်းရာသီအတွင်း ကမ်းဝေးငါးဖမ်းရေယာဉ်များတွင် VMS တပ်ဆင်ရေးအတွက် MEP ကုမ္ပဏီမှ ပညာရှင်များနှင့် နည်းပညာပိုင်းဆိုင်ရာများ ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ၂၀၁၉ ခုနှစ် စက်တင်ဘာလတွင် အပြီးတပ်ဆင်နိုင်ရေး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာနအနေဖြင့် ကျေးလက်ဒေသများတွင် သန်ရှင်းသော သောက်သုံးရေ ဖူလုံစွာ ရရှိရေးအတွက် ယူနီဆက်ဖ်နှင့်ပူးပေါင်း၍ ကျေးလက်ရေရရှိရေး မဟာဗျူဟာနှင့် ရင်းနှီး

ထိုင်ပြင် မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်းကို ကျေးရွာ ၁၀၀၀ တွင် တိုးချဲ့ဆောင်ရွက် နိုင်ခဲ့ပြီး အိမ်ထောင်စု ၂ ဒသမ ၆ သိန်းနှင့် လူဦးရေ ၁၈ ဒသမ ၅ သိန်းကို စီမံကိန်း ရန်ပုံငွေကျပ် ဘီလီယံ ၃၀ မတည်ပေးနိုင်ခဲ့ သည်။ ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလအထိ အတိုး ငွေကျပ် ၉၉ ဒသမ ၁၁၃ ဘီလီယံရရှိခဲ့ပြီး ကျေးရွာ ၄၄၂ ရွာ၌ ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းပေါင်း ၅၃၂ ခုကို ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့သည်။

ကျေးရွာများ၏ ပကတိလိုအပ်ချက်များ ဖော်ထုတ်ပြီး ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေးစီမံချက် စီမံကိန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ကျေးရွာ ၃၁၉၈ ခုတွင် ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်း ၃၁၉၈ ခု ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့သဖြင့် အိမ်ထောင်စု ၄ ဒသမ ၆၅ သိန်းနှင့် လူဦးရေ ၂ ဒသမ ၁၃၉ သိန်းကို

မြှုပ်နှံမှုအစီအစဉ်ကို ရေးဆွဲပြီး ရေရရှိရေး လုပ်ငန်းပေါင်း ၁၀၅၁ ခုကို ကျေးရွာပေါင်း ၉၈၉ ရွာတွင် အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ခဲ့ သဖြင့် လူဦးရေ ၇ ဒသမ ၀၈ သိန်းကို အကျိုးပြုစေနိုင်ခဲ့သည်။ JICA ODA ချေးငွေဖြင့် မြို့ ၂၃ ခုတွင် မြို့ရေပေးရေး လုပ်ငန်းများကို မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေး အဖွဲ့များနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ပြီး ၂၀၁၈ - ၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် ကျေးလက် ရေရရှိရေးလုပ်ငန်းပေါင်း ၂၂၀၉ ခုကို ကျေးရွာ ပေါင်း ၂၁၆၉ ရွာတွင် ဆက်လက်အကောင် အထည်ဖော်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အကျိုးပြု

မဟာဓာတ်အားလိုင်းပြင်ပ ကျေးလက် မီးလင်းရေးလုပ်ငန်းများကို အမျိုးသား လျှပ်စစ်ဓာတ်အားရရှိရေး စီမံကိန်းဖြင့် ကျေးရွာ ၂၄၆၇ ရွာ၌ လုပ်ငန်းပေါင်း ၁၄၆၀၂၆ ခုကို ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့သဖြင့် လူဦးရေ သုည ဒသမ ၆၆၉ သိန်းတို့ကို အကျိုးပြုနိုင်ခဲ့သည်။

ကျေးလက်ကုန်ထုတ်လမ်းများ ဖောက် လုပ်ခြင်းလုပ်ငန်းကို ၂၀၁၈ - ၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာ နှစ်တွင် ကျေးလက်ကုန်ထုတ်လမ်း ၁၇၁ လမ်း၊ အရှည်မိုင် ၂၂၀ နှင့် ၃ ဒသမ ၁၆၀ ဖာလုံကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

လူထုပတ်ဝန်းကျင်စီမံကိန်းကို ကမ္ဘာ့ဘဏ်နှင့် အီတလီအစိုးရတို့၏ ထောက်ပံ့ငွေ၊ ချေးငွေ များဖြင့် မြို့နယ် ၆၃ ခုတွင် အကောင် အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ကျေးရွာ ၁၁၇၅၁ ရွာရှိ လူဦးရေ ၇ ဒသမ ၁ သိန်းကို အကျိုးပြုစေခဲ့သလို မြို့နယ် ၂၆ ခုရှိ စီမံကိန်း လုပ်ငန်းခွဲပေါင်း ၁၅၄ ခုကို ပြန်လည်ပြင်ဆင် နိုင်ရန် ငွေကျပ် ၅၅၈ ဒသမ ၆၆၁ သိန်း ထောက်ပံ့ပေးနိုင်ခဲ့သည်။

ထို့ပြင် မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်းကို ကျေးရွာ ၁၀၀၀ တွင် တိုးချဲ့ဆောင်ရွက် နိုင်ခဲ့ပြီး အိမ်ထောင်စု ၂ ဒသမ ၆ သိန်းနှင့် လူဦးရေ ၁၈ ဒသမ ၅ သိန်းကို စီမံကိန်း ရန်ပုံငွေကျပ် ဘီလီယံ ၃၀ မတည်ပေးနိုင်ခဲ့ သည်။ ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလအထိ အတိုး ငွေကျပ် ၉၉ ဒသမ ၁၁၃ ဘီလီယံရရှိခဲ့ပြီး ကျေးရွာ ၄၄၂ ရွာ၌ ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းပေါင်း ၅၃၂ ခုကို ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့သည်။

ကျေးရွာများ၏ ပကတိလိုအပ်ချက်များ ဖော်ထုတ်ပြီး ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေးစီမံချက် စီမံကိန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ကျေးရွာ ၃၁၉၈ ခုတွင် ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်း ၃၁၉၈ ခု ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့သဖြင့် အိမ်ထောင်စု ၄ ဒသမ ၆၅ သိန်းနှင့် လူဦးရေ ၂ ဒသမ ၁၃၉ သိန်းကို

အကျိုးပြုခဲ့သည်။ အာရှဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ်၏ အကူအညီ ဖြင့် ကျေးလက်အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းနှင့် ဝင်ငွေမြှင့်တင်ရေးစီမံကိန်းကို မြို့နယ် သုံးခုရှိ ကျေးရွာ ၂၉၃ ရွာတွင် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ တတိယစက်ဝန်းအထိ ကျေးလက် အခြေခံအဆောက်အအုံပေါင်း ၅၇၃ ခု၊ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း အဖွဲ့ပေါင်း ၁၂၉၄ ဖွဲ့တို့ကို ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ပြီး စီမံကိန်းဧရိယာရှိ ကျေးလက်ပြည်သူ ၁ ဒသမ ၇၇၄ သိန်းကို အကျိုးပြုခဲ့သည်။ အသက် မွေးဝမ်းကျောင်း အထောက်အကူပြုသင်တန်း ခုနှစ်မျိုးကို ၇၀၃ ကြိမ် ဖွင့်လှစ်ခဲ့ပြီး ပြည်သူ ၁၇၆၃၀ ကို သင်ကြားပို့ချနိုင်ခဲ့သည်။

မွေးထုတ်ပေးနိုင်

ရေဆင်းစိုက်ပျိုးရေးတက္ကသိုလ်အနေ ဖြင့် အဆင့်မြင့်စိုက်ပျိုးရေးပညာရပ်များကို သင်ကြားပေးသည့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ တစ်ခု တည်းသော တက္ကသိုလ်ဖြစ်ပြီး အရည်အသွေး ပြည့်ဝသည့် စိုက်ပျိုးရေးပညာရှင်များကို လေ့ကျင့်မွေးထုတ်ပေးလျက်ရှိရာ ယခုနှစ် မတ် ၁၁ ရက်အထိ စိုက်ပျိုးရေးသိပ္ပံဘွဲ့မှ ပါရဂူဘွဲ့အထိ စုစုပေါင်း ၁၃၁၆၆ ဦး မွေးထုတ် ပေးနိုင်ခဲ့ပြီး နည်းပညာတီထွင်ဆန်းသစ်မှု များနှင့် သိပ္ပံနည်းကျအတတ်ပညာများကို နိုင်ငံတစ်ဝန်း ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ရန် ရည်မှန်း ထားရှိသည်။ သမဝါယမတက္ကသိုလ်၊ ကောလိပ်များမှ ဘွဲ့နှင့် ဒီပလိုမာ ရရှိသူ ၄၈၅၂ ဦးကို မွေးထုတ်ပေးနိုင်ခဲ့သည်။

မြန်မာနှင့် ဝိယက်နမ်နိုင်ငံရှိ ဟင်းသီး ဟင်းရွက်စိုက် တောင်သူများ၏ လူနေမှုဘဝ တိုးတက်မြှင့်တင်ရေးအတွက် ကမ္ဘာ့စားနပ်ရိက္ခာ အဖွဲ့ (FAO) နှင့် ပူးပေါင်း၍ ရေဆင်း စိုက်ပျိုးရေးတက္ကသိုလ်၌ ရာသီဥတုနှင့် သဘာဝတရားဖြစ်သော စိုက်ပျိုးရေး Climate Smart Agriculture - CSA ဗဟိုဌာနကို ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဩဂုတ် ၁၇ ရက်တွင် ဖွင့်လှစ် ခဲ့ပြီး ဟင်းသီးဟင်းရွက် စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ် သည့် ကွင်းဆက်မြှင့်တင်ခြင်းစီမံကိန်းကို အကောင်အထည်ဖော်ခဲ့သည်။

အိန္ဒိယနိုင်ငံ၏ အထောက်အပံ့ဖြင့် ရေဆင်းစိုက်ပျိုးရေးတက္ကသိုလ်နှင့် MoU လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ပြီး အဆင့်မြင့်စိုက်ပျိုးရေး သုတေသနနှင့် ပညာရေးဗဟိုဌာန (ACARE) ကို အိန္ဒိယနိုင်ငံသမ္မတနှင့်ဇနီးတို့ ကိုယ်တိုင် တက်ရောက်ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့သည်။ နိုင်ငံတကာနှင့် ချိတ်ဆက်၍ လှုပ်ရှားမှုများ အနေဖြင့် နယ်သာလန်၊ တရုတ်၊ ဂျာမနီ၊

ဂျပန်နှင့် ကိုရီးယားနိုင်ငံတို့ရှိ တက္ကသိုလ် များနှင့် နားလည်မှုစာချွန်လွှာ လက်မှတ် ရေးထိုးနိုင်ခဲ့သည်။ အသိပညာဖလှယ်ရေး အစီအစဉ် Exchange Program အနေဖြင့် တရုတ်နိုင်ငံ Yunnan Agricultural University၊ ဂျပန်နိုင်ငံ Japan Asia Youth Exchange Program နှင့် SAKURA Exchange Program တို့ကို လုပ်ဆောင်နိုင်ခဲ့သည်။

မွေးမြူရေးဆိုင်ရာ ဆေးတက္ကသိုလ် အနေဖြင့် နိုင်ငံတော်၏ မွေးမြူရေးဆိုင်ရာ ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများ၊ စီးပွားဖြစ် မွေးမြူ ထုတ်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းများ၊ တိရစ္ဆာန်ဆေးကု ဆရာဝန်များနှင့် မွေးမြူရေးပညာရှင်များ ပေါ်ထွက်လာရေးအတွက် လေ့ကျင့်သင်ကြား ပေးလျက်ရှိသည်။ တိရစ္ဆာန်ဆေးပညာ ခြောက်နှစ်သင်တန်းနှင့် မွေးမြူရေးပညာ လေးနှစ်သင်တန်းတို့ကို ၂၀၁၄-၂၀၁၅ ပညာ သင်နှစ်မှစ၍ ဖွင့်လှစ်သင်ကြားခဲ့ရာ မွေးမြူရေးပညာဘွဲ့ လေးနှစ်သင်တန်းကို ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလ၌ ဘွဲ့အပ်နှင်းခဲ့ပြီးဖြစ် သည်။ ယခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၈ ရက်အထိ ရိုးရိုးဘွဲ့မှ ပါရဂူဘွဲ့အထိ စုစုပေါင်း ၆၅၃၆ ဦး မွေးထုတ်ပေးနိုင်ခဲ့သည်။

နောက်ဆုံးနှစ် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ များကို Internship Program စေလွှတ် ပေးနိုင်ခြင်း၊ အခြေခံအဆောက်အအုံများ ပိုမို တိုးတက်တည်ဆောက်နိုင်ခြင်း၊ ခေတ်မီ သုတေသနအဆောက်အအုံတစ်ခု တည် ထောင်နိုင်ခြင်းတို့ ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့သည်။

ဝန်ကြီးဌာနသည် သုံးနှစ်တာကာလ အတွင်း စိုက်ပျိုးရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုမဟာ ဗျူဟာနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုစီမံကိန်းကို ဆက်လက်အကောင်အထည်ဖော်သွားမည် ဖြစ်သည်။ ရှေ့ဆက်ရမည့်လုပ်ငန်းများ အောင်မြင်ရန် ဝန်ထမ်းများအနေဖြင့် Concentration တစိုက်မတ်မတ် ဇောက်ချလုပ်ကိုင်ရန်၊ Discrimination ခွဲခြားသိမြင်မှုရှိတတ်ရန်၊ Organization စုစည်းပေါင်းရုံး ဆောင်ရွက်တတ်ရန်၊ Innovation ဆန်းသစ်တီထွင်တတ်ရန်နှင့် Communication ကောင်းမွန်စွာ ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်လှသည်။ ထိုကဲ့သို့ ပြည်သူနှင့်အတူ စုပေါင်းဆောင် ရွက်ကြမည်ဆိုပါက မဝေးတော့သည့်ကာလ တွင် လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးကဏ္ဍနှင့်အတူ နိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးမှာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာမည် ဖြစ်ကြောင်း ရေးသားတင်ပြလိုက်ရပါသည်။

“လူထုပတ်ဝန်းကျင်စီမံကိန်းကို ကမ္ဘာ့ဘဏ်နှင့် အီတလီအစိုးရ တို့၏ ထောက်ပံ့ငွေ၊ ချေးငွေ များဖြင့် မြို့နယ် ၆၃ ခုတွင် အကောင် အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ကျေးရွာ ၁၁၇၅၁ ရွာရှိ လူဦးရေ ၇ ဒသမ ၁ သိန်းကို အကျိုးပြု စေခဲ့သလို မြို့နယ် ၂၆ ခုရှိ စီမံကိန်း လုပ်ငန်းခွဲပေါင်း ၁၅၄ ခုကို ပြန်လည်ပြင်ဆင်နိုင်ရန် ငွေကျပ် ၅၅၈ ဒသမ ၆၆၁ သိန်း ထောက်ပံ့ပေးနိုင်ခဲ့”



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် ထိုင်းနိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ် မစ္စတာ ပရာယုဒချန်အိုချာတို့ မြန်မာ-ထိုင်း ချစ်ကြည်ရေးတံတား အမှတ်(၂) တည်ဆောက်ပြီးစီးခြင်းအထိမ်းအမှတ် ကမ္ဘည်းမော်ကွန်းကို စက်ခလုတ်နှိပ်ဖွင့်လှစ်ပေးကြစဉ်။
ဓာတ်ပုံ-သက်အောင်

ကဏ္ဍစုံ ဟန်ချက်ညီ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာသော ကရင်ပြည်နယ်

သတင်းဆောင်းပါး - ရှင်မင်း၊ ဓာတ်ပုံစုစည်း - အေးသန်း

သဘာဝအရ ဖြစ်တည်လှပသည့် ထုံးကျောက်လိုက်ဂူများစွာနှင့်အတူ သဘာဝတောတောင် ရေတံခွန်များနှင့် ပြည့်နှက်နေသည့် ကရင်ပြည်နယ်သို့ ပြည်တွင်းပြည်ပ ခရီးသွားဧည့်သည်များအနေဖြင့် အခန်းဖြေအလည်အပတ်ခရီး သွားရောက်ပါက စိတ်ကျေနပ်ချမ်းမြေ့မှုများစွာရရှိနိုင်သည့် ပြည်နယ်တစ်ခုဖြစ်သည်။

သဘာဝအရ တည်ရှိနေသည့် ရေမြေ တောတောင် အလှအပများနှင့်အတူ ဒေသခံတိုင်းရင်းသားများ၏ ချစ်စဖွယ်ရိုးရာ ယဉ်ကျေးမှုလေ့စရိုက်များကို လေ့လာကြည့်ရှုနိုင်သည်။

ခရိုင် လေးခရိုင်၊ မြို့နယ် ခုနစ်မြို့နယ်၊ မြို့ ၁၁ မြို့၊ ကျေးရွာအုပ်စု ၃၇၆ အုပ်စု၊ ကျေးရွာပေါင်း ၂၀၉၇ ရွာဖြင့် ဖွဲ့စည်းထားသော ကရင်ပြည်နယ်တွင် ကရင်၊ မွန်၊ ဗမာနှင့် ပအိုဝ်းတိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ အပါအဝင် လူဦးရေ ၁၅ သိန်းကျော် မှီတင်းနေထိုင်လျက်ရှိသည်။

ကရင်ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့အနေဖြင့် အမျိုးသား ပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးကို အထောက်အကူရရှိရန်၊ ဒေသတွင်းတည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် ဒေသနေပြည်သူများ၏ လူမှုစီးပွားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန်အတွက် အဖွဲ့အစည်းများနှင့်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် ပြည်နယ်တစ်ခုလုံး ငြိမ်းချမ်းသာယာပြီး လူမှုစီးပွားဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာရန်နှင့် စွမ်းဆောင်ရည်ပြည့်ဝသော လူငယ်မျိုးဆက်သစ်များ

ပေါ်ပေါက်လာရေးအတွက် အခွင့်အလမ်းများ ဖန်တီးပေးနိုင်ရန် ရည်ရွယ်ချက်ထားဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ကဏ္ဍစုံဟန်ချက်ညီ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာရန်အတွက် ရည်မှန်းဆောင်ရွက်ရာတွင် တတိယ (၁)နှစ်တာကာလအတွင်း ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၏ ပြည်သူ့အတွက် ဆောင်ရွက်ချက်များကို ကဏ္ဍအလိုက် တင်ပြလိုပါသည်။

ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားလာရေးကဏ္ဍ
သဘာဝက ပေးထားသည့် ရေမြေ တောတောင် အရင်းအမြစ်များစွာ တည်ရှိသည့် ပြည်နယ်ဖြစ်သည့်အတွက် ပြည်နယ်အစိုးရအနေဖြင့် ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို ဦးတည်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

ပြည်နယ်အတွင်း ၂၀၁၅ ခုနှစ်တွင် ဟိုတယ်အလုံးစုံ ၁၆ လုံး၊ သာရီခရံရာမှ ၂၀၁၈ ခုနှစ်တွင် ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားလာရေး လုပ်ငန်းလိုင်စင်ရ ဟိုတယ်နှင့် တည်းခိုရိပ်သာ ၂၈ လုံး၊ အခန်းပေါင်း ၉၉၅ ခန်းနှင့် တည်ဆောက်ခွင့်မိန့်ရ ဟိုတယ် ၁၅ လုံး၊

အခန်းပေါင်း ၆၉၄ ခန်းထိ တိုးတက်လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်လာကြသည်။ ယခင်ကာလများနှင့် နှိုင်းယှဉ်ပါက ဟိုတယ်လုပ်ငန်းတွင် ၇၅ ရာခိုင်နှုန်းကျော်၊ ပြည်ပခရီးသည်ရောက်ရှိမှု ၄၀ ရာခိုင်နှုန်းကျော်နှင့် ပြည်တွင်းခရီးသည်ရောက်ရှိမှု ၆၇ ရာခိုင်နှုန်းကျော် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာကြောင်း သိရသည်။

ထို့ပြင် ခရီးသွားလုပ်ငန်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန်ရည်ရွယ်၍ ပြည်တွင်းရေကြောင်း ဦးစီးဌာနပိုင် ထီးလှိုင်ရှင်ရေယာဉ်ကို ဘားအံမြို့ ရွှေယဉ်မျှော်ဆိပ်ကမ်းမှ သံလွင်မြစ်ကြောင်းတစ်လျှောက် ညနေခင်းဆည်းဆာအလှ အပန်းဖြေကြည့်ရှုရန်အတွက် အပတ်စဉ် တနင်္လာ၊ အင်္ဂါနှင့် ဗုဒ္ဓဟူးနေ့ ညနေ ၅ နာရီမှ ၆ နာရီခွဲအထိ စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးကဏ္ဍ
ကရင်ပြည်နယ်ရှိ မြဝတီမြို့နယ်စပ် ကုန်သွယ်ရေးစခန်းသည် မြန်မာနိုင်ငံတွင် ဒုတိယအကြီးဆုံး ကုန်စည်ဖလှယ်ရေးစခန်း



ကရင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါ်နန်းခင်ထွေးမြင့်

ကရင်ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့အနေဖြင့် အမျိုးသား ပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးကို အထောက်အကူရရှိရန်၊ ဒေသတွင်းတည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် ဒေသနေပြည်သူများ၏ လူမှုစီးပွားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန်အတွက် အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် ပြည်နယ်တစ်ခုလုံး ငြိမ်းချမ်းသာယာပြီး လူမှုစီးပွားဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာရန်နှင့် စွမ်းဆောင်ရည်ပြည့်ဝသော လူငယ်မျိုးဆက်သစ်များ ပေါ်ပေါက်လာရေးအတွက် အခွင့်အလမ်းများ ဖန်တီးပေးနိုင်ရန် ရည်ရွယ်ချက်ထား ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ



နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့် ကရင်ပြည်နယ် ဘားအံမြို့ ဇွဲကပင်ခန်းမ၌ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ (ပြည်သူ့၊ အမျိုးသား၊ ပြည်နယ်)၊ ပြည်နယ်တရားလွှတ်တော်နှင့် ပြည်နယ်၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ်များမှ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများနှင့် တွေ့ဆုံပွဲအခမ်းအနားတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

»» အထူးကဏ္ဍ [၈] မှ

ဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် ပြည်နယ်၏ အဓိက စီးပွားရေးလုပ်ငန်းတစ်ခုဖြစ်သည့် ကုန်သွယ်ရေးကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန်အတွက် လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးကောင်းမွန်ရေးကို ပြည်နယ်အစိုးရအနေဖြင့် ဦးစားပေးကဏ္ဍတစ်ခုအဖြစ် ဖော်ဆောင်လျက်ရှိသည်။

လမ်းပန်းဆက်သွယ်မှုနှင့် ကုန်စည်စီးဆင်းမှုများ ပိုမိုအဆင်ပြေချောမွေ့ရေးအတွက် မြဝတီမြို့နယ်ရှိ သောင်ရင်းမြစ်အား ဖြတ်၍ဖောက်လုပ်ထားသည့် မြန်မာ - ထိုင်းအမှတ် (၂) ချစ်ကြည်ရေးတံတားကို ၂၀၁၉ ခုနှစ် မတ်လ ၁၉ ရက်တွင် မြန်မာဘက်မှ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်နှင့် ထိုင်းနိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ်တို့ တက်ရောက်ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့ပြီး ဖြစ်သည်။

ပြည်နယ်အတွင်း ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန လမ်းဦးစီးဌာနက တာဝန်ယူဆောင်ရွက်သော လမ်း ၄၆ လမ်းရှိပြီး လမ်းမိုင်မှာ ၁၂၂၁/၅ မိုင်ရှိသည်။ အဆိုပါလမ်းများအနက် နယ်မြေလုံခြုံရေးမကောင်းသဖြင့် ဆောင်ရွက်မရသော လမ်းမိုင် ၂၄၃/၃ မိုင်ရှိပြီး ၉၇၈/၂ မိုင်ကို လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ယခုအစိုးရတာဝန်ယူဆောင်ရွက်သည့် သုံးနှစ်တာကာလအတွင်း ဆောင်ရွက်ရမည့် လမ်းမိုင်ပေါင်း၏ ၉၁ ရာခိုင်နှုန်း တည်ဆောက်ပြုပြင်ပြီး ဆောင်ရွက်ရန်ကျန်ရှိသော လမ်းမိုင်၏ ကိုးရာခိုင်နှုန်းကို ကျန်ရှိသည့် နှစ်နှစ်တာကာလအတွင်း အပြီးတည်ဆောက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့မှ သိရသည်။

အလားတူ ကရင်ပြည်နယ် ကျေးလက်လမ်း ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းအနေဖြင့် ၂၀၁၇ - ၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာနှစ်မှ ၂၀၁၈ - ၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာနှစ် ဧပြီလမှ စက်တင်ဘာလအထိ ကာလအတွင်း ပြည်ထောင်စုရန်ပုံငွေကျပ်သန်း ၂၃၉၁ ဒသမ ၇၆၁ ဖြင့် ကတ္တရာလမ်း (၈/၇)မိုင်၊ ကွန်ကရစ်လမ်း(၁/၆)မိုင်၊ ကျောက်ချောလမ်း(၁/၀)မိုင်၊ ကတ္တရာထပ်ပိုးလွှာခင်းခြင်း (၁/၀)မိုင်နှင့် ကွန်ကရစ်တံတား လေးစင်း၊ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ရန်ပုံငွေကျပ်သန်း ၃၄၆၇ ဒသမ ၆၅၂၅ သန်းဖြင့် ကွန်ကရစ်လမ်း(၁၀/၂)မိုင်၊ ကတ္တရာလမ်း (၄/၄ ဒသမ ၈၁) မိုင်၊ ကျောက်ချောလမ်း (၁/၃)မိုင်၊ မြေသားလမ်း (၄/၄)မိုင်၊ တံတား လေးစင်းအား ချဉ်းကပ်လမ်းမြေဖိုခြင်း၊ ကွန်ကရစ်တံတား ၁၁ စင်းနှင့် Box Culvert

ငါးစင်းတို့ကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့သည်။ ထို့အပြင် ပြည်ထောင်စုပြင်ဆင်ထိန်းသိမ်းခြင်း ရန်ပုံငွေကျပ် ၂၃၇ ဒသမ ၀၆၄ သန်းဖြင့် လမ်း၊ တံတားပြုပြင်ခြင်းလုပ်ငန်း စုစုပေါင်း ၃၆ ခု ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကြောင့် ပျက်စီးသွားသော လမ်း၊ တံတားများကို ပြည်ထောင်စုရန်ပုံငွေကျပ် ၁၁၀ ဒသမ ၅ သန်းဖြင့် လုပ်ငန်း ခုနစ်ခု၊ လမ်း/ တံတား စုစုပေါင်းလုပ်ငန်း ၄၀ ကို ပြန်လည်ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်ရန် ကျန်ရှိနေသဖြင့် ဘတ်ဂျက်နှစ်အကုန် အချိန်မီပြီးစီးရေးကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

လျှပ်စစ်ဓာတ်အားဖြန့်ဖြူးရေးကဏ္ဍ ကရင်ပြည်နယ်အတွင်း လျှပ်စစ်

ဓာတ်အား ဖြန့်ဖြူးရေးလုပ်ငန်း တိုးတက်ရေးအတွက် အမျိုးသားဓာတ်အားစနစ်၊ ဆိုလာစနစ်၊ ဒီဇယ်စနစ်နှင့် အသေးစားရေအားစနစ်တို့ဖြင့် ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ သုံးနှစ်တာကာလအတွင်း မြို့ ၁၁ မြို့နှင့် ကျေးရွာပေါင်း ၁၀၅၀ အထိ ဓာတ်အားတိုးချဲ့ဖြန့်ဖြူးပေးနိုင်ခဲ့သည်။ ထိုကဲ့သို့ တိုးချဲ့ဓာတ်အားပေးနိုင်ခဲ့သည့်အပြင် ဒီဇယ်လောင်စာသုံးမီးစက်ဖြင့် အချိန်ပိုင်းသာ ဓာတ်အားဖြန့်ဖြူးပေးနိုင်သည့် သံလွင်မြစ်အနောက်ဘက်ကမ်းရှိ ဗာပွန်မြို့နယ် ကမမောင်းမြို့မှ လှိုင်းဘွဲ့မြို့နယ် ကမ်းနီဓာတ်အားခွဲရုံမှ သံလွင်မြစ်ကျော်၍ ၃၃ ကေစီ ဓာတ်အားလိုင်း ၁၆ မိုင်နှင့် ၃၃/၁၁ ကေစီ ၅ အမ်ပီအေ ဓာတ်အားခွဲရုံတို့ကို ပြည်နယ်အစိုးရ ခွင့်ပြုရန်ပုံငွေဖြင့် တည်ဆောက် အကောင်အထည်ဖော်



မြဝတီပင်မဓာတ်အားခွဲရုံကို တွေ့ရစဉ်။

တာဝန်ယူ ဆောင်ရွက်သည့် သုံးနှစ်တာကာလအတွင်း ဆောင်ရွက်ရမည့် လမ်းမိုင်ပေါင်း၏ ၉၁ ရာခိုင်နှုန်း တည်ဆောက် ပြုပြင်ပြီး ဆောင်ရွက်ရန် ကျန်ရှိသော လမ်းမိုင်၏ ကိုးရာခိုင်နှုန်းကို ကျန်ရှိသည့် နှစ်နှစ်တာကာလအတွင်း အပြီး တည်ဆောက် သွားမည်ဖြစ်

»» အထူးကဏ္ဍ [၈] မှ

ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။
တတိယ (၁)နှစ်တာကာလအတွင်း ကမမောင်းမြို့ပေါ် လေးရပ်ကွက်နှင့် ရွာသုံးရွာ ရှိ မီးသုံးစွဲသည့် အိမ်ခြေ ၁၂၄၁ အိမ်တို့ကို လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ဖြန့်ဖြူးပေးနိုင်ခဲ့သည်။

ပြည်နယ်အစိုးရအနေဖြင့် ပြည်နယ် အတွင်း နိုင်ငံတော်ဓာတ်အားစနစ်မှ ဓာတ်အားမရရှိနိုင်သေးသော အလှမ်းကွာ ဝေးသည့် ကျေးရွာများ ဓာတ်အားရရှိနိုင်ရေး အတွက် လျှပ်စစ်ထုတ်လုပ် ဖြန့်ဖြူးရေး လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရန် ကမ်းလှမ်းလာ သည့် ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပမှ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံလိုသည့် ကုမ္ပဏီ၊ ဘဏ်၊ နားလည်မှုစာချုပ်သဘော (MoU) လက်မှတ်ရေးထိုးပြီး စူးစမ်းလေ့လာရေး လုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်စေခဲ့သည်။

ထိုကုမ္ပဏီများအနက် Sule Tech Solutions Co., Ltd. နှင့် MREF Power Co., Ltd. တို့ကို ကြာအင်းဆိပ်ကြီးမြို့နယ် အနန်းကွင်းကျေးရွာတွင် 400 KW Hybrid Micro - System Solar Firm လျှပ်စစ်ဓာတ်အားလိုင်းများ တည်ဆောက်ခဲ့ ရာ အိမ်ခြေ ၄၀၀ ကို တစ်ယူနစ်လျှင် ငွေကျပ် ၂၅၀ နှုန်းဖြင့် ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၄ ရက်မှစတင်၍ လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ၂၄ နာရီ ဖြန့်ဖြူးပေးနိုင်ခဲ့သည်။

မြစ်ကမ်းထိန်းနံရံများတည်ဆောက်

ကရင်ပြည်နယ်အတွင်း ၂၀၁၇ - ၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာနှစ်အတွင်း ရန်ပုံငွေကျပ် ၆၆၈ ဒသမ ၅၁ သန်းဖြင့် သောင်ရင်းမြစ် ကမ်းပြိုကာကွယ် ရေးလုပ်ငန်းအတွက် သံခြင်းအခြေပြု ကျောက်စီမြေထိန်းတံကို မြဝတီမြို့အမှတ် (၅)ရပ်ကွက် သံတံတားကွေ့အနီးတွင် အလျား ပေ ၆၉၀၊ မယ်ထော်သလေးကျေးရွာတွင် အလျား ၁၂၄၅ ပေ၊ မယ်ထော်သလေးကျေးရွာ (ရှမ်းစု)တွင် အလျား ၂၅၅ ပေ၊ ဂေါ်လီချောင်း ကမ်းပြိုကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းအတွက် သံခြင်း အခြေပြု ကျောက်စီမြေထိန်းနံရံကို မြဝတီ-ဝေါလေ ကားလမ်းတွင် အလျား ၂၅၅ ပေ၊ ဝေါလေမြိုင်မြို့ အမှတ်(၁)ရပ်ကွက်တွင် အလျားပေ ၁၆၀ ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့သည်။
အလားတူ ၂၀၁၈ - ၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာနှစ်



သံတောင်ကြီးမြို့အဝင်လမ်း ကတ္တရာခင်းခြင်းလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်နေမှုကို တွေ့ရစဉ်။

အတွင်း ရန်ပုံငွေကျပ် ၃၀၀ ဒသမ ၈ သန်းဖြင့် မြဝတီမြို့အမှတ်(၃)ရပ်ကွက် မာမိဂိတ်အနီး တွင် သောင်ရင်းမြစ်ကမ်း ကျောက်စီမြေ ထိန်းနံရံ အလျားပေ ၆၃၀ နှင့် ဝေါလေမြိုင်မြို့ အမှတ်(၁)ရပ်ကွက်၊ အမှတ်(၅)နယ်မြေ ဂေါ်လီချောင်း ကမ်းထိန်းကျောက်စီတံ အလျားပေ ၃၄၀ ကို ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

ပြည်နယ်အစိုးရအနေဖြင့် ပြီးခဲ့သည့် သုံးနှစ်တာကာလအတွင်း နယ်စပ်ကမ်းထိန်း တံ ၃၇၂၅ ပေနှင့် ပြည်တွင်းမြစ်ကမ်းထိန်း တံပေ ၁၅၅၀ စုစုပေါင်း ၅၂၇၅ ပေ ဆောင်ရွက် ထားပြီးဖြစ်သည်။

ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ

ငြိမ်းချမ်းရေးအရ ပြန်လည်ဝင်ရောက် လာသော မိသားစု၊ အိမ်ထောင်စုများအတွက် နိပဗ္ဗာန်ဖောင်အေးရှင်းအဖွဲ့မှ ဂျပန်နိုင်ငံ နိုင်ငံခြား ရေးဝန်ကြီးဌာန၏ ရန်ပုံငွေဖြင့် အမေရိကန်

ဒေါ်လာသန်း ၃၀ ကို မြန်မာနိုင်ငံ ငြိမ်းချမ်းရေး လုပ်ငန်းစဉ်များအတွက် ထူထောင်ထားသည့် ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ ရန်ပုံငွေဆိုင်ရာ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းရေးအဖွဲ့(JBC) အစည်း အဝေး၏ ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး လုပ်ငန်းစီမံကိန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ သည်။

စီမံကိန်းပထမအသုတ်အဖြစ် နေအိမ် ၇၅၀၊ စာသင်ကျောင်း ခုနှစ်ကျောင်း၊ ကျေးလက်ဆေးပေးခန်း နှစ်လုံး၊ ဆေးရုံ တစ်ရုံ နှင့် တံတား နှစ်စင်း၊ ဒုတိယအသုတ်အဖြစ် နေအိမ် ၁၇၀၀၊ စာသင်ကျောင်း ၂၇ ကျောင်း၊ ကျေးလက်ဆေးပေးခန်း ရှစ်လုံး၊ လက်တူး တွင်း ၃၀၊ ဆိုလာ ၆၁၃၈ စုံနှင့် ရေရရှိရေးလုပ်ငန်း ခြောက်ခုတို့ကို ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။

ကျန်းမာရေးကဏ္ဍ
၂၀၁၄ ခုနှစ် သန်းခေါင်စာရင်းအရ

မိခင်နှင့်ကလေး ဖွံ့ဖြိုးမှုအားနည်းသော ဒေသ တစ်ခုဖြစ်သည့် အားလျော်စွာ လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေး ဝန်ကြီးဌာန လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာန အစီအစဉ် ဖြင့် ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာနှစ်မှစ၍ တစ်ရက် လျှင် ငွေကျပ် ၅၀၀ နှုန်းဖြင့် တစ်လငွေကျပ် ၁၅၀၀၀ ကို သုံးလတစ်ကြိမ် ငွေကြေး ထောက်ပံ့ခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက် လျက်ရှိသည်။

တတိယ (၁)နှစ်တာကာလဖြစ်သည့် ၂၀၁၈ ခုနှစ် အောက်တိုဘာလမှစတင်၍ ကရင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ ကိုယ်ဝန်ဆောင် မိခင်များနှင့် ၎င်းတို့မှ မွေးဖွားလာသော ကလေးငယ်များကို အသက် နှစ်နှစ်အထိ မြို့နယ် ခုနစ်မြို့နယ်နှင့် တပ်ရင်းတပ်ဖွဲ့များ၊ မြန်မာနိုင်ငံ ရဲတပ်ဖွဲ့ KDHW တို့ရှိ ကိုယ်ဝန်ဆောင်မိခင် ၁၄၅၃၂ ဦး၊ ကလေး

၄၄၇၈ ဦး စုစုပေါင်း ၁၉၀၁၀ ဦးအတွက် စုစုပေါင်းငွေကျပ် ၇၃၉၅၇၅၀၀၀ ကို ထောက်ပံ့ပေးနိုင်ခဲ့သည်။

အားကစားကဏ္ဍ

ပြည်နယ်အားကစား ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု အနေဖြင့် ၂၀၁၇ - ၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာနှစ်အတွင်း ရန်ပုံငွေကျပ် ၄၂၅ ဒသမ ၁၃၀ သန်းဖြင့် ဘားအံမြို့နယ်တွင် ရေကူးကန်အပြင်ခြံစည်းရိုး ငါးပေထု ကွန်ကရစ်လမ်းခင်းခြင်း၊ လျှပ်စစ်မီး သွယ်တန်းခြင်း၊ အောင်သံလွင် အားကစား ကွင်းအတွင်း ခြံစည်းရိုးကာရံခြင်းနှင့် ကား ပါကင်ကွန်ကရစ်ခင်းခြင်း၊ လှိုင်းဘွဲ့နှင့် ကော့ကရိတ်မြို့နယ်တို့တွင် မီတာ ၄၀၀ ပြေးလမ်းပါ ဘောလုံးကွင်းတို့ကို ဆောင်ရွက် သည်။

၂၀၁၈ - ၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာနှစ်အတွင်း ရန်ပုံငွေကျပ်သန်း ၂၅၆ ဒသမ ၁၄၀ သန်းဖြင့် ဘားအံမြို့တွင် ပြည်နယ်မိုးလုံလေလုံ အား ကစားရုံကြမ်းခင်းခြင်းလုပ်ငန်း၊ ပြည်နယ် အားကစားရုံဝင်းအတွင်း အားကစားသမား တည်းခိုဆောင်နှင့် အားကစားလေ့ကျင့်ရေးရုံး တည်ဆောက်ခြင်းနှင့် ဇွဲကပင်အားကစားကွင်း အတွင်း အများပြည်သူသုံး မိလ္လာကန်၊ သန်စင် ခန်းနှင့် အဝီစိတွင်းတူးဖော်ခြင်းလုပ်ငန်း၊ မြဝတီမြို့တွင် ဘောလုံးကွင်းအပြင် ခြံစည်းရိုး ကာရံခြင်းလုပ်ငန်းတို့ကို ဆောင်ရွက်လျက် ရှိသည်။

သဘာဝဘေးအန္တရာယ်

နှစ်စဉ် မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းခြင်း၊ တောင်ကျရေများစီးဆင်းခြင်း တို့ကြောင့် နှစ်စဉ်ရေကြီးရေလျှံမှုများ ဖြစ်ပေါ်လေ့ရှိပြီး ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဇူလိုင်လမှ စက်တင်ဘာလအထိ ဘားအံ၊ လှိုင်းဘွဲ့၊ ကော့ကရိတ်၊ ကြာအင်း ဆိပ်ကြီးနှင့် ဖာပွန်မြို့နယ်တို့တွင် ရေကြီး ရေလျှံမှုများ ကြုံတွေ့ခဲ့ရသည်။

အဆိုပါ ရေကြီးရေလျှံမှုများကြောင့် နေအိမ်အလုံး ၂၀ (လုံးဝပျက်စီး)၊ နေအိမ် ၅၅ လုံး တစ်စိတ်တစ်ပိုင်းပျက်စီးခဲ့ပြီး ကမ်းပါး ပြိုကျမှုကြောင့် နေအိမ် ၂၂ လုံးနှင့် စာသင် ကျောင်း ၅၃ ကျောင်း ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှု ခန့်မှန်း



အိန္ဒာ-ဇာသပြင်လမ်းချဲ့ခြင်းနှင့် နိုင်ငံလွန်ကတ္တရာခင်းခြင်းလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ထားမှုကို တွေ့ရစဉ်။



ပိုင်ကျဲချောင်းတံတားကြမ်းခင်းခြင်း၊ ဘီးလမ်းများ လဲလှယ်ပြင်ဆင်ခြင်းလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်နေမှုကို တွေ့ရစဉ်။



လှိုင်းဘွဲ့-ပိုင်ကျဲလမ်း လမ်းဘေးဘယ်၊ ညာအား ကျောက်စီရေမြောင်းဆောင်ရွက်ထားမှုကို တွေ့ရစဉ်။

»» အထူးကဏ္ဍ | ဆ | မှ

တန်ဖိုးငွေကျပ် ၈၁ ဒသမ ၇၅၉၁၅ သန်းခန့် ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည်။

သီးနှံပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုအနေဖြင့် မိုးစပါး စိုက်ဧက၊ အစေ့ထုတ်ပြောင်း၊ မြေပဲနှင့် ချက်ကြံရင့် စုစုပေါင်း ၃၂၂၉၂ ဧက ပျက်စီးခဲ့ပြီး ၁၉၉၅၅ ဧက ပြန်လည်စိုက်ပျိုးနိုင်ခဲ့သည်။ အဆိုပါသီးနှံပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုမှ မျိုးစပါး ၂၄၁၉၁ တင်း လိုအပ်ချက်ရှိခဲ့ရာ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာနမှ မျိုးစပါးတင်းပေါင်း ၃၀၀၀ ၊ ပြည်နယ်အစိုးရ အဖွဲ့မှ တင်းပေါင်း ၉၀၀၀ စုစုပေါင်း မျိုးစပါး တင်းပေါင်း ၁၂၀၀၀ ဖြည့်ဆည်းဖြန့်ဖြူးပေးနိုင်ခဲ့သည်။

လယ်မြေများ အစားထိုးစိုက်ပျိုးနိုင်ရေး အတွက် လိုအပ်သောမျိုးစေ့၊ ဓာတ်မြေဩဇာ၊ ဝယ်ယူဖြည့်တင်းနိုင်ရေး လိုအပ်ငွေကျပ် ၄၇၁ ဒသမ ၃၅ သန်းကို အမျိုးသားသဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီသို့ တင်ပြခဲ့ရာ ငွေကျပ် ၁၈၈ ဒသမ ၆ သန်း ခွင့်ပြုချက်ရရှိခဲ့သည်။

လမ်း/တံတား ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုအနေဖြင့် ရေလွှမ်းမိုးမှုကြောင့် တံတားများ ရေထဲမျောပါခြင်း၊ မြေပြိုခြင်း၊ လမ်းပျက်စီးခြင်းများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ပြီး လုပ်ငန်း ၁၈၁ ခုအတွက် ရန်ပုံငွေကျပ် ၄၄၄၉ ဒသမ ၅၈၇ သန်းကို အမျိုးသားသဘာဝ

ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီ သို့ တင်ပြတောင်းခံခဲ့သည်။ ငွေကျပ် ၃၇၂၁ ဒသမ ၂၃၅ သန်း ခွင့်ပြုချက်ရရှိခဲ့ပြီး ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ခုနှစ် အရေးပေါ်ရန်ပုံငွေမှ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းနှင့်အညီ ကျခံသုံးစွဲနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ထို့ပြင် ကရင်ပြည်နယ်သည် နှစ်စဉ် ရေကြီးရေလျှံမှုများ ဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိသဖြင့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ကြုံတွေ့လာပါက ပြည်သူများ အရေးပေါ်ခိုလှုံနိုင်ရန်အတွက် သဘာဝဘေးခိုလှုံရာအဆောက်အဦများ ထပ်မံဆောက်လုပ်ရန်နှင့် ရေဘေးသင့်ဒေသများအတွက် လိုအပ်လျက်ရှိသော ဖိုက်ဘာစက်လှေနှင့် အသက်ကယ်အင်္ကျီများ ထောက်ပံ့ပေးနိုင်ရေးအတွက် စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပူးပေါင်း

နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းများဖြစ်သည့် World Bank အကူအညီဖြင့် လူထုစဟိုပြုစီမံကိန်းကို ၂၀၁၈ ခုနှစ်တွင် လှိုင်းဘွဲ့နှင့် ကော့ကရိတ်မြို့နယ်တို့တွင် တိုးချဲ့အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ လုပ်ငန်းစတင်ဆောင်ရွက်ချိန်မှ ယနေ့အထိ ကျေးရွာအုပ်စု ၅၅ အုပ်စု၊ ကျေးရွာ ၃၆၃ ရွာတွင် ကျေးလက်လမ်းတံတားလုပ်ငန်း ၂၃၇ ခု၊ ရေပေးဝေရေးလုပ်ငန်း ၁၄၇ ခု၊ ကျေးလက်မီးလင်းရေးလုပ်ငန်း ရှစ်ခု၊ စာသင်ကျောင်း

ပြည်နယ်အတွင်းရှိ ဆေးရုံ၊ ကျေးရွာ ဆေးပေးခန်းများတွင် မူးယစ်ဆေးစွဲလူနာများ ကုသနိုင်ရေးအတွက် ဆေးဝါးများ ဖြန့်ဖြူးထားရှိခဲ့ရာ ၂၀၁၆ ခုနှစ်တွင် ဆေးစွဲလူနာ ၆၆ ဦး၊ ၂၀၁၇ ခုနှစ်တွင် ဆေးစွဲလူနာ ၁၅၀ နှင့် ၂၀၁၈ ခုနှစ်တွင် ဆေးစွဲလူနာ ၃၅၀ တို့ကို ကုသပေးနိုင်ခဲ့

ပြုပြင်တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်း ၁၇၆ ခု၊ ကျေးလက်ဆေးပေးခန်း ပြုပြင်တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်း လေးခု၊ ကျေးရွာခန်းမ ၁၅ ခု၊ ကျေးရွာစာကြည့်တိုက်တစ်ခု တည်ဆောက်ပြုပြင်ပေးနိုင်ခဲ့ပြီး ကျေးရွာလူဦးရေ ၂၄၆၀၆၄ ဦးကို အကျိုးပြုနိုင်ခဲ့သည်။

၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် လှိုင်းဘွဲ့ မြို့နယ်၌ ကျေးရွာအုပ်စု ၇၄ အုပ်စု၊ ကျေးရွာ ၄၆၈ ရွာ၊ ကော့ကရိတ်မြို့နယ်၌ ကျေးရွာအုပ်စု ၅၃ အုပ်စု၊ ကျေးရွာ ၂၅၉ ရွာတို့၏ ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများအတွက် ကမ္ဘာ့ဘဏ်အကူအညီဖြင့် လူထုစဟိုပြုစီမံကိန်းကို ဆက်လက်အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

အခြား INGO အဖွဲ့များဖြစ်သော World Vision, International Organization Migration(IOM), Norwegian Refugee(NRC),

Community Development Association (CDA), Lutheran World Federation (LWF), Advertiser Development and Relief Agency (ADRA), AAR (Japan), Save the Children, Malteser Internation, Action Aid Myanmar, UNHCR, Mercy Corps, MHDO, Local Resource (LRC), Peace Winds Japan (PWJ), Unicef, Help Age International, IFDA, Pact Myanmar, Swisscontant နှင့် Essential Health Project စသည့် အဖွဲ့များသည် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့နှင့် ပူးပေါင်းကာ ပြည်နယ်၏ ဖွံ့ဖြိုးရေးဆိုင်ရာများကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

အဆိုပါအဖွဲ့များနှင့် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့တို့ ပူးပေါင်းကာ ဒေသအတွင်းရှိ စာသင်ကျောင်းများ၊ တန်ဖိုးနည်းအိမ်ရာများ၊ ယင်လုံအိမ်သာများ၊ ဆေးပေးခန်းများ ဆောက်လုပ်ခြင်းနှင့် ပြုပြင်ခြင်းလုပ်ငန်းများ၊ စီးပွားရေးဆိုင်ရာ (စိုက်ပျိုးရေး၊ ငွေ/စုချေး၊ မိသားစုဝင်ငွေတိုးတက်လုပ်ငန်း)အတွက် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းသင်တန်းများ၊ ငွေစု/ငွေချေးဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

စခန်းကို ဘားအံမြို့၊ စက်မှုဇုန်အနီးရှိ မြေဧရိယာ ၆ ဒသမ ၃၄ ဧကတွင် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရန် ငွေကျပ်သိန်း ၁၀၀ ကို မတည်ငွေအဖြစ် ထောက်ပံ့ပြီး ဖြစ်သည်။

ပြည်နယ်အတွင်းရှိ ဆေးရုံ၊ ကျေးရွာ ဆေးပေးခန်းများတွင် မူးယစ်ဆေးစွဲလူနာများ ကုသနိုင်ရေးအတွက် ဆေးဝါးများဖြန့်ဖြူးထားရှိခဲ့ရာ ၂၀၁၆ ခုနှစ်တွင် ဆေးစွဲလူနာ ၆၆ ဦး၊ ၂၀၁၇ ခုနှစ်တွင် ဆေးစွဲလူနာ ၁၅၀ နှင့် ၂၀၁၈ ခုနှစ်တွင် ဆေးစွဲလူနာ ၃၅၀ တို့ကို ကုသပေးနိုင်ခဲ့သည်။

ဥပဒေပြုရေးမဏ္ဍိုင်

ဥပဒေပြုရေး မဏ္ဍိုင်အနေဖြင့် သက်ဆိုင်ရာပြည်နယ်လွှတ်တော်၊ အမျိုးသားလွှတ်တော်၊ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ လုပ်ငန်းကော်မတီဝင်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာများနှင့် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းခြင်း၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၏ အဆို၊ မေးခွန်းများ ပြန်လည်ဖြေကြားခြင်းများကို သက်ဆိုင်ရာဌာနများနှင့် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ခြင်း၊ ပြည်နယ်အတွင်း တိုင်ကြားစာများနှင့် အသနားခံစာများအား သက်ဆိုင်ရာကော်မတီနှင့် ညှိနှိုင်းဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ပေးခြင်းတို့အပြင် ပြည်နယ်အတွင်း ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေပြဋ္ဌာန်းချက်ဆိုင်ရာများကို လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ဥပဒေပညာရှင်များနှင့် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။

ကရင်ပြည်နယ်အစိုးရအနေဖြင့် တာဝန်ယူဆောင်ရွက်သည့် သုံးနှစ်တာကာလအတွင်း ပြည်နယ်အတွင်း ဖွံ့ဖြိုးမှုရရှိရန် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ ဆက်လက်၍ ပြည်သူ့ကိုဗဟိုပြုပြီး အားလုံးပါဝင်နိုင်သော စဉ်ဆက်မပြတ် တိုးတက်မှုရရှိရန်နှင့် ပြည်နယ်၏ လူမှုစီးပွား ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန်အတွက် ပြည်နယ်အစိုးရက ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း ရေးသားဖော်ပြလိုက်ပါသည်။ ။



ကျွမ်းကျင်လုပ်သားများရရှိရေး စက်မှုလယ်ယာဦးစီးဌာနမှ သင်တန်းပေးနေမှုကို တွေ့ရစဉ်။

တရားစီရင်ရေးမဏ္ဍိုင်

ကရင်ပြည်နယ်၏ လုံခြုံရေး၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး၊ မှုခင်းကျဆင်းရေးလုပ်ငန်းများကို အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ၂၀၁၈ ခုနှစ်တွင် မူးယစ်ဆေးဝါးမှု ၄၆၈ မှု၊ တရားခံ ၅၉၇ ဦး၊ WY စိတ်ကြွေးဆေးပြား ၄၅၈၄၈၆ ဒသမ ၅ ပြား၊ ICE ၄၀၈၉ ဒသမ ၈၅ ဂရမ်၊ HCL ၂၈၀၈ လီတာ၊ ဆေးခြောက် ၁၅၈၆ ဒသမ ၈၁ ဂရမ်၊ လက်နက်မျိုးစုံ ၂၃ လက်၊ မော်တော်ယာဉ် ၄၁ စီး၊ မြန်မာ့ငွေစက္ကူရောသိန်း ၈၂၉၀၅၀ နှင့် ထိုင်းဘတ်ငွေဘတ် ၅၂၄၈၀ ကို ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးနိုင်ခဲ့သည်။

ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့အနေဖြင့် ကရင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ မူးယစ်ဆေးစွဲလူနာများအတွက် ကုသရေးနှင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေး